
BM Suriye’de Deyrizor ilinin 
doğusunda YPG/PKK ile DEAŞ’ın 
çatıştığı bölgede arada sıkışan binlerce 
sivilin güvenliğinden büyük endişe 
duyulduğunu bildirdi.
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“Fırat’ın Doğusundaki 
Tüm Teröristleri 
Temizleme 
Kararlılığındayız”
Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Fırat’ın doğusundaki 
DEAŞ’lı, PKK-YPG’li tüm teröristleri temizleme 
kararlılığımızı Erzurum’dan bir kez daha ifade 
ediyorum. Sabrımız sınırsız değildir, bize verilen 
sözlerin yerine gelmesini sonsuza kadar bekleyecek 
değiliz. Sınırlarımızın dibinde teröristleri 

ülkemizden korumaya değil, ülkemizi teröristlerden korumaya yönelik bir 
güvenli bölge ve tampon bölge tesisi sözünün birkaç ay içinde yerine gelmesini 
bekliyoruz” dedi.

«Мы решительно настроены зачистить 
восточный берег Ефрата от всех террористов»
«Находясь в Эрзуруме, я еще раз заявляю, что мы решительно настроены 
зачистить восточный берег Евфрата от всех террористов. Наше терпение 
не безгранично, и мы не будем вечно ждать, пока будут выполнены 
данные нам обещания. Мы все еще ждем выполнения обещаний касательно 
безопасной зоны и объекта буферной зоны, которые вдоль нашей границы 
будут охранять не террористов от нашей страны, а нашу страну от 
террористов», - сказал президент Эрдоган.

Bahçeli’den ‘BEKA’ açıklaması 

Высказывания Бахчели Об «Устойчивости» 

Muharrem İnce’nin ‘beka’ açıklaması için çok sert sözler kullanarak, “Vay densiz 
vay... Bekayı zekâ sorunu olarak görmek ancak senin gibi mankurtların işidir» 
diyen Bahçeli, «Sabah başka akşam başka çarkıfeleklerin üslubudur. Zillet 
beğenmedi, zillet takdir etmedi diye bekamızı yok mu sayacağız?» Dedi.. 

Используя очень резкие выражения, Бахчели прокомментировал 
высказывания Мухаррема Индже об “устойчивости” следующим образом: 
“Эх ты, бестолковый... Смотреть на устойчивость своей страны как на 
проблему умственного развития свойственно таким людям-манкуртам, 
как ты. Утром думать одно, а вечером другое - это стиль ненадежных 
людей. Разве лишь из-за того, что «им» это не нравится, или «они» это  не 
оценили,  мы должны отрицать свою устойчивость?” 

Kazakistan’da Mi-8AMT 
ve Mi-171 helikopterleri 
üretilecek

В Казахстане будут собирать 
вертолеты Ми-8АМТ и Ми-171

BM, YPG/PKK ile DEAŞ 
arasında kalan sivillerden 
endişeli

ООН обеспокоена за 
мирных жителей, которые 
остались между огней 
YPG/РКК и ДЕАШ
ООН глубоко обеспокоена за 
безопасность тысячи мирных 
жителей, которые остались на 
востоке сирийской провинции 
Дейр-эз-зор, где происходят столк-
новения между YPG/РКК и ДЕАШ.

‘Güvenli Bölge’ Önerisi 
Suriyelilere Umut Oldu

Предложение о «безопасной зоне» стало 
надеждой для сирийцев

Türkiye’nin iç savaşın ilk yıllarından beri 
dillendirdiği ve ABD Başkanı Trump’ın 
yeniden gündeme getirdiği “güvenli bölge” 
önerisi, Suriyeli sığınmacıları ülkelerine 
dönüş için umutlandırdı

Предложение о «безопасной зоне», о котором Турция твердит с 
первых лет гражданской войны, и которое недавно было выдвинуто 
на повестку дня президентом США Трампом, вселило в сирийских 
беженцев надежду на возвращение на родину.

MECLİS BAŞKANINDAN 
TÜRK İŞ DÜNYASINA 
YATIRIM ÇAĞRISI
Kırgızistan Meclis Başkanı Dastanbek Cumabekov, Türk iş 
adamlarını Kırgızistan’a yatırım yapmaya davet etti.

Спикер парламента призвал 
тюркский деловой мир 
инвестировать в Кыргызстан
Спикер парламента Кыргызстана Дастанбек 
Джумабеков призвал турецких бизнесменов 
инвестировать в Кыргызстан.

Özbekistan Bir Serbest 
Bölgeye Daha Kavuşuyor

В Узбекистане появится 
еще одна свободная 
экономическая зона
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cumhurbaşkanlığı görevine gelir gelmez 
Türkiye ile ilişkilerine önem atfettiğini 
ifade eden Cumabekov, “Gelecekte bizi 
büyük başarılar bekliyor. Aramızda beş 
bin kilometrelik bir mesafe var. Bu bizim 
için engel değildir. Kalbimiz ve kanı bir 
olan ataların evlatları olarak birbirimize 
destek olmalıyız.” şeklinde konuştu.

“Türk İş Adamlarımız Kırgızistan›ın Kal-
kınmasına Destek İçin Buradalar”

Kırgızistan’ın Türkiye Fahri Konsolosu 
Dr.Mustafa Kurt; Kırgızistan Meclis Baş-
kanına Kırgız-Türk ilişkilerine gösterdiği 
önem ve kabulden dolayı teşekkür etti ve 
şöyle devam etti. 
 
Kardeş iki ülkenin siyasi ticari kültürel ve 
akraba ilişkileri çok iyi seviyede olduğunu 
hepimiz biliyoruz. 

3 Eylül 2018 tarihinde Kırgız Cumhuriyeti 
Cumhurbaşkanımızın Ev Sahipliğinde 
göçebe oyunları münasebeti ile Türkiye 
Cumhuriyeti Cumhurbaşkanı Recep Tay-
yip Erdoğan Beyefendi Kırgızistan’da 4 
gün resmi temaslarda bulunmuştu. 

Türkiye Cumhuriyeti Cumhurbaşkanı Re-
cep Tayyip Erdoğan beyefendinin bu tarihi 
ziyaretinden anladığımız üzere görüyoruz 
ki, Türkiye Cumhuriyeti Devleti, Hükü-
meti  Kırgız cumhuriyeti cumhur başkanı 
kardeş iki ülke arasındaki siyasi ticari ve 
kültürel ilişkilerin daha da  ileri seviyede 
alanda olmasını istiyorlar.

Elbette Kırgızistan ve Türkiye cumhurbaş-
kanlarının liderliğinde iki ülkenin parla-
mentosu bakanlıkları milletvekilleri ve iki 
ülke büyükelçilikleri vasıtasıyla diploma-
tik ilişkiler çok iyi seviyede ancak; takdir 
edersiniz ki Türk dünyasının parlayan yıl-
dızı Kırgızistan’ın ortalama 200 milyonluk 
bir ticari pazara sahip. Bu büyük pazarda 
Kırgızistan’ın başarılı olabilmesi için  biz-
lerde taşın altına elimizi koyarak bu sürece 
destek vermek mecburiyetinde olduğumuz 
için bu gün buradayız.

Kırgızistan’ın gerçek potansiyelini berabe-
rinde bölgedeki önemini ve gücünü ortaya 
çıkarabilmesi için kardeş ülke Türkiye’nin 
tarihi sorumluluğun yanı sıra beraberinde 
Türkiye’nin tecrübe ve bilgi birikimlerine 
desteğine ihtiyacı olduğunu düşündüğü-
müz için bu gün burada bu görüşmeleri 
ziyaretleri gerçekleştiriyoruz.

Kırgızistan’ın ciddi potansiyeli var. Türk iş 
dünyası; İlk başta tarım ve hayvancılık be-
raberinde inşaat, teknoloji, enerji, tekstil, 
mobilya 100’ lerce iş kolu alanında Türk iş 
adamlarımız bilgi, tecrübe ve sermayesini 
Kırgızistan’a aktarmaya hazırlar.  İş adam-
larımız Kırgızistan›ın kalkınmasına destek 
için buradalar. 

 Kırgızistan’a gelen kardeşlerimiz 
şunu iyi bilmeli “Türkiye’nin 81 ilin-
de Azerbaycan’a da, Özbekistan’ da, 
Kazakistan’da 303 milyon Türk dünyasın-
da hepimizi ortak değerlerini kültürünü ve 
yüreğimizin diğer parçalarını hissedecek 
ve mutlaka göreceklerdir.”

Ayrıca bölgenin parlayan yıldızı 
Kırgızistan’a yatırım yapanların da kaza-
nacağını iyi bilsinler. 

İnşallah bu vesile ile Kırgızistan ile Tür-
kiye kardeşliği kazanmış olacak «Ata top-
raklarımız Kırgızistan›da olmaktan gurur 
duyuyorum. Dedi.. 

KIRGIZİSTAN (Sivil İnisiyatif) Zeliha 
Sorkunlu/  Kırgızistan Meclis Başkanı 
Dastanbek Cumabekov, Meclis Başkanlığı 
binasında, Kırgızistan’ın Türkiye Fahri 
Konsolosu ve Başkent Platformu Genel 
Başkanı Dr.Mustafa Kurt ve beraberindeki 
heyeti kabul etti. 

Görüşmede, Kırgızistan İş, Göç ve Genç-
lik Eski Bakanı ve Kırgızistan’ın Almatı 
Başkonsolosu  Aliyasbek Alımkulov ve 
Kırgızistan Ekonomik ve Sosyal Kalkınma 
Vakfı Başkanı Kudret Artıkbayev hazır 
bulundu.

Kırgızistan’ın bölgeye giriş ve hitap ettiği 
geniş bölge açısından önemli bir pazar 
olduğuna dikkati çeken Cumabekov, “Kır-
gızistan önemli yeraltı kaynaklarına sahip. 
Yatırım yapılması durumunda güzel bir 
gelir elde edilecek bir ülkedir. Kırgızistan 
Avrasya Ekonomik Birliği’nin üye ülke-
sidir. Dolayısıyla 200 milyonluk nüfusa 
hitap etmektedir. Avrasya Ekonomik 
Birliği üye ülkelerle hiçbir sorunu yoktur. 
Kırgızistan’a yatırım yapmak 200 milyon 
nüfuslu pazara da sahip olmak demektir. 
Türk iş adamlarına kapımız her zaman 
açık.” ifadesini kullandı.

Cumabekov, Kırgızistan ile Türkiye arasın-
daki ticari ilişkilerinin çok güçlü ve çok iyi 
seviyede olduğunu vurgulayarak, iki ülke 
arasındaki 300 milyonluk dolarlık ticaret 
hacminin bir milyar dolara çıkarılması 
hedefinin iş adamların yatırımlarıyla ola-
bileceğini belirtti.

İki ülke arasındaki ticari ve ekonomik iş-
birliğini ileri seviyeye götürmenin arayışı 
içinde olduklarını vurgulayan Cumabekov, 
“Türk yatırımının, Kırgızistan’ın kırsal 
bölgelerinin kalkınmasına yönelmesini is-
tiyoruz. İki ülke arasındaki ortak hedeflere 
ulaşmanın tek yolu yasal zeminde iş birliği 
yapmaktır. Kırgızistan devleti bu konuda 
her türlü desteği vermeye hazırdır. Türk 
iş adamlarının yatırımının bereketini ve 
karını görmesini temenni ediyoruz.” diye 
konuştu.

“Kırgızistan’ı İlk Tanıyan Türkiye 
Cumhuriyeti›dir»

Meclis Başkanı Cumabekov, Kırgız hal-
kının bağımsızlığını ilan etmesini en 
çok Türk halkının beklediğini belirterek, 
bağımsızlığı ilan eden Kırgızistan’ı ilk ta-
nıyan Türkiye Cumhuriyeti’nin olduğunu 
kaydetti.

İkili ilişkilerin öneminden övgüyle bahse-
den Cumabekov, “Türkiye ile Kırgızistan 
arasındaki ilişkiler güzel bir şekilde ilerle-
mektedir. Bu da bize pek çok sorumluluğu 
yüklemektedir. Biz kardeş ve dost devletiz. 
Halklarımızın kalbi ve kanı bir. Bu neden-
le kardeşlerimizi evimizde misafir etmek-
ten memnuniyet duyuyoruz. Ata yurdu-
nuza hoş geldiniz. Umarım bu ziyaretiniz 
güzel işlere vesile olacaktır.” dedi.

“İslam ve Türk Dünyasının Lideri 
Erdoğan’dır”

Cumabekov, Türkiye Cumhuriyeti Cum-
hurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan’ın 21. 
yüzyılda İslam ve Türk dünyasının yanı 
sıra parlak ve güçlü ülkenin (Türkiye) li-
deri olduğunu belirtti.

Kırgızistan’da Sooronbay Ceenbekov’un 

MECLİS BAŞKANINDAN TÜRK İŞ DÜNYASINA YATIRIM ÇAĞRISI
Kırgızistan Meclis Başkanı 
Dastanbek Cumabekov, Türk 
iş adamlarını Kırgızistan’a 
yatırım yapmaya davet etti.
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почувствовать и обязательно увидят 
наши общие ценности, культуру и ча-
стички одного целого сердца.

А также те, кто будут инвестировать 
в яркую звезду региона в Кыргызстан, 
должны четко знать о том, что они бу-
дут в выигрыше. 

Надеюсь, что этим самым братские 
страны Кыргызстан и Турция будут в 
выигрыше. Я горжусь тем, что земля 
наших предков находится в Кыргыз-
стане».

очередь, наши бизнесмены из сферы 
сельского хозяйства и животноводства, 
строительства, технологий, энергетики, 
текстиля, мебели, а также из сотен дру-
гих областей готовы поделиться с Кыр-
гызстаном своими знаниями, опытом и 
капиталом. Наши бизнесмены здесь, что-
бы поддержать развитие Кыргызстана.

Наши братья, приехавшие в Кыргыз-
стан, должны знать о том, что «в 81 
провинции Турции, в Азербайджане, в 
Узбекистане, в Казахстане - в 303 мил-
лионном тюркском мире они смогут 

ветствовать наших братьев в нашем 
доме. Добро пожаловать на Родину. 
Надеюсь, эта встреча будет стартом 
для хороших дел».

«Эрдоган - лидер исламского и тюрк-
ского мира» 

Джумабеков заявил, что в 21 веке пре-
зидент Турецкой Республики Реджеп 
Тайип Эрдоган является лидером ис-
ламского и тюркского мира, а также 
яркой и могущественной страны (Тур-
ции). 

Джумабеков отметил, что Сооронбай 
Жээнбеков сразу после становления 
президентом Кыргызстана заявил о 
большом значении отношений с Тур-
цией. «В будущем нас ждут большие 
успехи. Между нами расстояние в пять 
тысяч километров. Но это не препятст-
вие для нас. Мы должны поддерживать 
друг друга как сыновья одних предков, 
чьи сердца и кровь едины», - сказал 
Джумабеков.

«Турецкие бизнесмены здесь, чтобы 
поддержать развитие Кыргызстана»

Почетный консул Кыргызстана в Тур-
ции д-р Мустафа Курт поблагодарил 
спикера Кыргызстана за придание важ-
ности кыргызско-турецким отношени-
ям и продолжил следующим образом:

«Мы все знаем, что наши братские 
страны имеют очень хороший уровень 
политических, торговых, культурных и 
родственных отношений.

3 сентября 2018 во время проведения 
игр кочевников, которое было органи-
зовано президентом Кыргызской Ре-
спублики Сооронбаем Жээнбековым, 
президент Турции Реджеп Тайип Эрдо-
ган находился на официальных встре-
чах в Кыргызстане в течение 4 дней.

По итогу данного исторического визи-
та президента Турции Реджепа Тайипа 
Эрдогана можно заметить, что прави-
тельство Турции и президент Кыргыз-
ской Республики Жээнбеков  стремят-
ся к развитию политических, торговых 
и культурных отношений между двумя 
странами.  

Во главе с президентами Кыргыз-
стана и Турции за счет министерств, 
парламентов, депутатов и посольств 
двух стран выстроены очень хорошие 
дипломатические отношения. Стоит 
принять во внимание, что Кыргызстан, 
который является яркой звездой тюрк-
ского мира, имеет торговый рынок 
объёмом в 200 миллионов. Сегодня мы 
здесь, потому что ради достижения 
успеха Кыргызстана на данном круп-
ном рынке мы должны внести свой 
вклад и поддержать данный процесс.

Мы находимся с визитом здесь, потому 
что считаем, что в укреплении важно-
сти и силы Кыргызстана в регионе, а 
также проявлении истинного потенци-
ала страны Турция несёт историческую 
ответственность. Кыргызстану необхо-
дим опыт и комплекс знаний, которым 
владеет Турция.

Кыргызстан имеет высокий потенци-
ал. Турецкий деловой мир, в первую 

КЫРГЫЗСТАН (Гражданская ини-
циатива) Зелиха Соркунлу/ Спикер 

парламента Кыргызстана Дастан Джу-
мабеков в здании белого дома (пар-
ламента) встретил почетного консула 
Кыргызстана в Турции и председателя 
Столичной платформы  д-ра Мустафу 
Курта и сопровождающую его делега-
цию. 

На встрече также присутствовали 
бывший министр труда, миграции и 
молодежи Кыргызстана, а также гене-
ральный консул Кыргызстана в Алма-
ты Алиясбек Алымкулов и президент 
Фонда кыргызского экономического и 
социального развития Кудрет Артык-
баев. 

Отметив, что Кыргызстан является 
важным рынком с точки зрения входа 
в регион и доступа к нему, Джумабеков 
заявил: «Кыргызстан владеет значи-
тельными подземными ресурсами. Это 
страна, инвестируя в которую, можно 
получить большие доходы. Кыргызстан 
является членом Евразийского эконо-
мического союза. Таким образом, он 
охватывает население в 200 миллионов 
человек. У него нет никаких проблем со 
странами-членами Евразийского эко-
номического союза. Инвестирование в 
Кыргызстан также означает доступ к 
рынку с населением в 200 миллионов 
человек. Наши двери всегда открыты 
для турецких бизнесменов». 

Подчеркнув высокий уровень торговых 
отношений между Кыргызстаном и 
Турцией, Джумабеков отметил, что до-
стижение цели по увеличению объема 
двусторонней торговли с 300 миллио-
нов долларов до миллиарда долларов 
возможно за счет инвестиций бизнес-
менов. 

Отметив, что они стремятся к раз-
витию торгово-экономического со-
трудничества между двумя странами, 
Джумабеков сказал: «Мы хотим, чтобы 
турецкие инвестиции были направ-
лены на развитие сельских регионов 
Кыргызстана. Единственный путь для 
достижения совместных целей – это 
сотрудничество на основе закона. Пра-
вительство Кыргызстана готово пре-
доставить всевозможную поддержку 
для этого. Мы надеемся, что турецкие 
бизнесмены увидят благо и возможную 
прибыль от своих инвестиций». 

«Турция – это государство, которое 
первым признало Кыргызскую Респу-
блику»

Спикер парламента Кыргызстана Джу-
мабеков отметил, что больше всего 
провозглашения независимости кыр-
гызского народа ждали турецкие бра-
тья, и Турецкая Республика является 
одним из первых государств, признав-
ших Кыргызстан, когда он провозгла-
сил независимость.

Комментируя важность двусторонних 
отношений, Джумабеков сказал: «От-
ношения между Турцией и Кыргызста-
ном развиваются хорошо. Это также 
возлагает на нас много ответственно-
сти. Мы - братские и дружественные 
государства. Сердца и кровь наших 
народов едины. Поэтому мы рады при-

Спикер парламента призвал тюркский деловой мир инвестировать в 
Кыргызстан
Спикер парламента Кыргызстана Дастанбек Джумабеков призвал турецких бизнесменов 
инвестировать в Кыргызстан.
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КЫРГЫЗСТАН (Гражданская инициати-
ва) Зелиха Соркунлу/ Почетный консул 
Кыргызстана в Турции д-р Мустафа Курт 
и сопровождающая его делегация посе-
тила Министерство сельского хозяйства, 
пищевой промышленности и мелиора-
ции Кыргызской Республики.

Делегация турецких бизнесменов, встре-
тившись с вице-министром Эркинбеком 
Чодуевым и руководителями соответству-
ющих департаментов, обсудила возмож-
ные пути сотрудничества, а также обмен 
опытом  в вопросе развития сельскохозяй-
ственного сектора в Кыргызстане.

На собрании был определен совместный 
план действий по осуществлению проек-
тов, которые будут способствовать разви-
тию сельского хозяйства в Кыргызстане.

«Мы ожидаем сотрудничества и обмена 
опытом с Турцией»

Во время своего выступления вице-ми-
нистр Чодуев отметил высокий уровень 
отношений между Кыргызстаном и Тур-
цией. «Мы ожидаем сотрудничества и 
обмена опытом с Турцией и в качестве 
братской страны, и в качестве инвестора. 
Поэтому сегодня мы обеспечили широ-
кое участие на заседании. Мы готовы к 
сотрудничеству с вами», - сказал он.

«Руководитель аппарата мэрии Балбак 
Тулобаев встретился с турецкой делега-
цией»

Турецкая делегация во главе с почетным 
консулом Кыргызстана в Турции Муста-

фой Куртом встретилась с руководите-
лем аппарата мэрии Балбаком Тулобае-
вым и сотрудниками аппарата.

Согласно письменному заявлению 
пресс-службы мэрии, на собрании, где 
предоставлялась информация о деятель-
ности турецкой делегации, обсуждались 
вопросы касательно строительства, энер-
гетики, освещения, электронной системы 
безопасности, модификации и производ-
ства лифтов в городе.

В завершении собрания почетный кон-
сул Кыргызстана в Турции Мустафа Курт 
поблагодарил руководство мэрии Биш-
кека за горячий прием.

Продолжая свою речь, Курт сказал: «Я 
советую братьям из Турции и тюркско-
го мира сначала приехать и посмотреть 
Кыргызстан. Пусть увидят щедрость, 
любовь, гостеприимность и воспитание 
наших братьев, которую они получили 
от наших предков. Пусть приезжают в 
Кыргызстан и увидят кыргызский народ, 
их правительство, кругозор руководства, 
демократическое понятие государства, 
понятие права».

Неверно судить о Кыргызстане, находясь 
вдали. Здесь народ гостеприимен, и люди 
относятся друг к другу с уважением. В 
Кыргызстане вся пищевая продукция 
натуральная, воздух, вода, фрукты орга-
нические. В то же время и люди неиспор-
ченные, органические. Есть много вещей, 
которые нужно раскрывать в Кыргызста-
не».

diyesi İdaresi Başkanı Balbak Tulobayev ve 
çalışanları ile bir araya geldi.

Belediye basın hizmetinden yapılan yazılı 
açıklamaya göre, Türkiye heyetinin faaliyet-
leri hakkında bilgi verdiği toplantıda inşaat, 
enerji, aydınlatma, elektronik güvenlik siste-
mi, şehirdeki asansörlerin tadilatı ve üretimi 
konuları ele alındı.

Kırgızistan Fahri Konsolosu Mustafa Kurt, 
toplantı bitiminde sıcak karşılama için Biş-
kek Belediyesi yönetimine teşekkür etti. 

Konuşmasını devam eden Kurt; Türkiye 
ve Türk dünyasındaki kardeşlerimize şunu 
tavsiye ediyorum, önce gelsinler Kırgızistan’ı 
görsünler.  buradaki kardeşlerimizin cö-
mertliğini sevgisini Ata babalarımızdan 
almış oldukları terbiye ile nasıl bir misa-
firperverlik yapıyorlar görsünler. lütfen 
Kırgızistan’a gelsinler Kırgız halkını, hükü-
metini. Yöneticilerin ufkunu demokrasi dev-
let anlayışını hukuk anlayışı görsünler. 

Uzaktan Kırgızistan’ı duymayla olmuyor 
gerçekten burada insanlar birbirine saygılı 
insanlar misafirperver. Kırgızistan’daki bü-
tün yiyecekler doğal, havası, suyu, meyveleri 
organik olduğu gibi insanları da bozulma-
mış organik. Kırgızistan ile alakalı keşfedile-
cek çok şey var.  Dedi.

KIRGIZİSTAN (Sivil İnisiyatif) Zeliha 
Sorkunlu/  Kırgızistan’ın Türkiye Fahri 
Konsolosu Dr.Mustafa Kurt ve Beraberinde-
ki Heyet, Kırgızistan Tarım, Gıda, Sanayi ve 
Sulama Bakanlığını Ziyaret Etti.

Bakan Yardımcısı Erkinbek Çoduyev ve 
ilgili daire başkanları ile görüşen heyet, 
Kırgızistan’da tarım sektörünün gelişimi 
konusunda tecrübe paylaşımı ve iş birliği 
fırsatlarını değerlendirdi.

Toplantıda, Kırgızistan’da tarım sektörünün 
gelişimini öngören projelerin hayata geçiril-
mesi konusunda ortak yol haritası belirlendi.

“Türkiye’yi iş birliği ve tecrübe paylaşımı-
na bekliyoruz”

Bakan Yardımcısı Çoduyev, toplantıda yap-
tığı konuşmada, Kırgızistan ile Türkiye ara-
sındaki ilişkilerin iyi bir seviyede olduğunu 
belirterek, “Türkiye’yi, iş birliği ve tecrübe 
paylaşımına hem kardeş hem de yatırımcı 
olarak bekliyoruz. Bugün bu toplantının 
bunun için geniş katılımlı olmasını sağladık. 
Biz sizinle iş birliğine hazırız.” dedi.

“Bişkek Belediyesi İdaresi Başkanı Balbak 
Tulobayev ile Türk Heyeti Bir araya Geldi”

Kırgızistan Fahri Konselosu Mustafa 
Kurt’un başkanlığındaki heyet Bişkek Bele-

TÜRK İŞ ADAMLARI 
KIRGIZİSTAN’DA 
Bakan Yardımcısı Erkinbek Çoduyev ve İlgili Daire Başkanları ile 
Görüşen Türk İş Adamları Heyeti, Kırgızistan’da Tarım Sektörünün 
Gelişimi Konusunda Tecrübe Paylaşımı ve İş Birliği Olanaklarını 
Konuştular.

ТУРЕЦКИЕ БИЗНЕСМЕНЫ В 
КЫРГЫЗСТАНЕ
Делегация Турецких Бизнесменов, Встретившись С Вице-
Министром Эркинбеком Чодуевым И Руководителями Соответствующих 
Департаментов, Обсудила Возможные Пути Сотрудничества, А Также Обмен 
Опытом  В Вопросе Развития Сельскохозяйственного Сектора В Кыргызстане.
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Rusya Devlet Başkanı Vladimir Putin, 
Sırbistan’a yapacağı ziyaret öncesinde, 

bu ülkedeki “Politika” ve “Vecernje Novos-
ti” gazetelerine ortak röportaj verdi.

Rusya ile Sırbistan arasındaki iyi ilişkile-
rin temelinde iki ülke halklarının asırlara 
dayanan dostluğunun bulunduğunu vur-
gulayan Putin, 21. yüzyılda da bu güven ve 
iş birliği geleneğini sürdürmek ve geliştir-
mek istediklerini kaydetti.

İkili ilişkilerin her alanda geliştiğine dik-
kati çeken Putin, 2017›de ticaret hacminin 
2 milyar dolar seviyesinde olduğunu, ay-
rıca Sırbistan›daki Rus yatırımlarının da 4 
milyar doları aştığını aktardı.

Türk Akımı Projesi’ne değinen Rus lider, 
“Türk Akımı’nın inşası ile ilgili süreç 
planlandığı gibi gidiyor. Bu doğalgaz boru 
hattının 2019 sonuna kadar çalışmasını 
planlıyoruz.” ifadelerini kullandı.

Putin, Gasprom’un, bu boru hattının kara-
dan Avrupa’ya uzatılması noktasında farklı 
varyasyonları değerlendirdiğini belirterek, 
“Bunlardan biri de Bulgaristan-Sırbis-
tan-Macaristan üzerinden Avusturya’daki 

Президент России Владимир Путин 
перед визитом в Сербию дал об-

щее интервью для газет «Политика» и 
«Вечерние новости».

Подчеркнув, что хорошие отношения 
между Россией и Сербией основаны 
на многовековой дружбе народов двух 
стран, Путин заявил, что и в 21 веке 
они хотели бы поддерживать и разви-
вать эту традицию доверия и сотруд-
ничества.

Отметив, что двусторонние отношения 
развиваются по всем направлениям, 
Путин сообщил, что в 2017 году взаим-
ный товарооборот составил 2 милли-
арда долларов, а российские инвести-
ции в Сербию превысили 4 миллиарда 
долларов.

Комментируя проект «Турецкий по-
ток» («Türk Akımı»), Путин сказал: 
«Процесс строительства «Турецкого 
потока» идет по плану. Мы планируем 
запустить данный газопровод до конца 
2019 года».

Путин отметил, что «Газпром» про-
рабатывает разные варианты продол-
жения сухопутной транзитной нитки 
газопровода в европейском направле-
нии. «Один из них предусматривает 
транспортировку топлива по маршру-
ту Болгария – Сербия – Венгрия с вы-
ходом на газораспределительный центр 
в Австрии. В этом случае Сербия будет 
не только использовать российский газ, 
но и обеспечивать его транзит. Разуме-

dağıtım merkezine 
bağlamak. Böyle bir 
durumda Sırbistan 
sadece Rus gazını 
kullanmayacak, aynı 
zamanda onun ulaş-
tırılmasını da sağ-

layacak. Bu da Sırp ekonomisine önemli 
bir fayda sağlayacak.” değerlendirmesinde 
bulundu.

“Balkanlar’daki istikrarsızlaştırıcı faktör 
ABD ve bazı Batılı ülkelerin politikaları”

Batılı ülkelerin, Rusya’nın Balkanlar’daki 
istikrarsızlaştırıcı faktör olduğu yönün-
deki iddialarını da değinen Putin, “Eğer 
Balkanlar’daki durumu konuşuyorsak, 
buradaki ciddi istikrarsızlaştırıcı faktör, 
ABD’nin ve bazı Batılı ülkelerin bölgedeki 
etkilerini güçlendirmeye yönelik politika-
larıdır.” değerlendirmesini yaptı.

Rusya’nın, Balkanların ne kadar karmaşık 
olduğunu bilerek her zaman yapıcı bir iş 
birliğinden yana olduğunu söyleyen Pu-
tin, “Rusya’nın bugün burada çok dostu 
var, bunlardan biri de stratejik ortağımız 
Sırbistan’dır. Bu nedenle bölgesel güven-
liğe ve istikrarın güçlenmesine destek ol-
mak önceliğimizdir.” ifadelerini kullandı.

Putin, Kosova’nın kendi ordusunu kur-
masına Avrupa Birliği’nin (AB) pasif bir 
tepki vermesine şaşırdıklarını aktararak, 
konuyu, “Zira bu bölgede yaşayan Sırplar, 

ется, это принесёт ощутимую выгоду 
сербской экономике», - заявил он.

Политика США и ряда других запад-
ных государств является фактором, 
дестабилизирующим ситуацию на Бал-
канах

Путин затронул и утверждения России 
касательно того, что западные страны 
являются фактором, дестабилизиру-
ющим ситуацию на Балканах. «Если 
говорить о ситуации на Балканах, то 
серьезным дестабилизирующим фак-
тором здесь является политика США и 
некоторых западных стран, направлен-
ная на закрепление своего доминиро-
вания в регионе», - сказал он.

По словам Путина, Россия, осознавая 
всю сложность Балкан, всегда рас-
сматривала его как пространство для 
конструктивного сотрудничества. «И 
сегодня у России здесь много друзей, 
среди которых особое место занимает 
стратегический партнер Сербия. Поэ-
тому наш безусловный приоритет - это 
содействие укреплению региональной 
безопасности и стабильности», - под-
черкнул президент. 

Путин заявил, что был удивлен доста-
точно пассивной реакцией Евросоюза 
(ЕС) на решение Косово о создании 
своей полноценной армии. «Ведь оче-
видно, что подобный шаг был воспри-
нят проживающими в этой провинции 
сербами как прямая угроза их безопас-
ности. Не в интересах ЕС закрывать 

bunu güvenliklerine tehdit olarak algıladı. 
Böylesine tek taraflı ve uluslararası hukuka 
aykırı hamlelere göz yummasının, AB’nin 
çıkarına olacağı söylenemez.” şeklinde yo-
rumladı.

NATO’nun, Balkanlar’daki etkinliğini ar-
tırmaya çalıştığını kaydeden Putin, şunları 
kaydetti:

“Ancak bununla sadece Avrupa kıtasın-
daki bölünmüşlüğün çizgilerini yeniliyor. 
Tüm bunlar, nihayetinde istikrarın güçlen-
mesine değil, Avrupa’da güvenin azalması-
na ve gerilimin artmasına yol açıyor.”

“Yeni kilise siyasi ve seküler”

Putin, Ukrayna kilisesine bağımsızlık ve-
rilmesine de değinerek, ABD’nin ve Fener 
Rum Patrikhanesi’nin desteğine sahip 
Ukrayna yönetiminin bu hamlesinin, ta-
mamen kilise yasalarına aykırı olduğunu 
belirtti.

Yeni kilise projesinin tamamen siyasi ve 
seküler bir proje olduğunu savunan Rus li-
der, “Onun başlıca amacı Rusya ve Ukray-
na halklarını ayırmak, sadece ulusal değil, 
dini bir ayrılığın da tohumlarını atmaktır.” 
yorumunda bulundu.

Putin, kilise meselesinde tehlikeli bir 
siyasileştirmenin söz konusu olduğunu 
ifade ederek, yeni Ukrayna Ortodoks 
Kilisesi’nin bağımsız olmadığını, zira ta-
mamen İstanbul’daki Patrikhanenin kont-

глаза на подобные односторонние ак-
ции, грубо нарушающие международ-
ное право», - прокомментировал он.

Отметив, что НАТО пытается укрепить 
свое присутствие на Балканах, Путин 
сказал:

«Тем самым он лишь воссоздает раз-
делительные линии на европейском 
континенте. Все это, в конечном счете, 
ведет не к укреплению стабильности, 
а к снижению доверия и росту напря-
женности в Европе». 

«Новая церковь - это политический и 
светский проект»

Затронув тему о независимости «Пра-
вославной церкви Украины», Путин 
отметил, что данный шаг украинского 
правительства, который получает под-
держку от США и Константинополь-
ского патриархата, является грубым 
нарушением православных канонов.

Утверждая, что новая церковная струк-
тура является исключительно полити-
ческим и светским проектом, Путин 
заявил: «Его главная цель – разделить 
народы России и Украины, посеять не 
только национальную, но и религиоз-
ную рознь».

Путин отметил, что в вопросе данной 
церкви речь идет об опасном полити-
канстве, никакой самостоятельности 
«Православной церкви Украины» нет, 
на деле она полностью подконтрольна 
Константинопольскому патриархату.

rolü altında olduğunu vurguladı.

Rusya yeni bir silahlanma savaşına sıcak 
bakmıyor

ABD’nin Orta ve Kısa Menzilli Füzeler 
Anlaşması’ndan çıkacağına dair açıklama-
ları da değerlendiren Putin, Rusya’nın gü-
venliğine doğrudan bir tehdit oluşturacak 
bir duruma göz yummayacaklarını ifade 
etti.

Rusya’nın sorumluluk sahibi ve sağlıklı 
düşünen bir ülke olarak yeni bir silahlan-
ma savaşına sıcak bakmadığını kaydeden 
Putin, ABD’nin söz konusu anlaşmadan 
çıkmak istemesine rağmen diyaloğa de-
vam etmeye açık olduklarını bildirdi.

Batı’ya “şantaj, tehdit ve provokasyon yön-
temlerinden vazgeçme ve uluslararası hu-
kuka saygı gösterme» çağrısında bulunan 
Putin, «Tam olarak bu, barışın korunması, 
küresel ve bölgesel güvenliğin ve istikra-
rın güçlendirilmesinin yoludur.» ifadesini 
kullandı.

Putin, Sırbistan’ın AB’ye girmesi duru-
munda ikili ilişkilerin nasıl seyredeceğine 
ilişkin ise şunları kaydetti:

“Batılılardan farklı olarak biz Sırbistan’a 
‘Rusya ya da AB’ gibi yapay bir seçim da-
yatmıyoruz. Sırbistan’ın AB’ye Rusya’nın 
da Avrasya Ekonomik Birliğine üyeliği, 
ikili iş birliğinin geliştirilmesine engel 
olmayacaktır.”KAYNAK:AA

Россия не заинтересована в новой гон-
ке вооружений

Комментируя заявления США о на-
мерении выйти из Договора о лик-
видации ракет средней и меньшей 
дальности, Путин заявил, что Россия 
не собирается закрывать глаза на си-
туацию, которая представляет прямую 
угрозу для безопасности страны.

Отметив, что Россия, как ответственная 
и здравомыслящая страна, не заинтере-
сована в новой гонке вооружений, Путин 
сообщил, что открыт для продолжения 
диалога, несмотря на объявленное США 
намерение выйти из Договора.

Призвав Европу «отказаться от мето-
дов шантажа, угроз и провокаций и 
уважать международное право», Путин 
подчеркнул: «Именно в этом – ключ 
к сохранению мира, укреплению гло-
бальной и региональной безопасности 
и стабильности».

Касательно перспектив двухстороннего 
сотрудничества в случае вступления 
Сербии в Евросоюз Путин заявил:

«В отличие от западных партнёров мы 
не пытаемся ставить Белград перед 
искусственным выбором – либо вы с 
Россией, либо с Евросоюзом. Мы убе-
ждены, что стремления Сербии в ЕС, как 
и участие России в Евразийском эконо-
мическом союзе, не будут препятствием 
для наращивания нашего двухсторонне-
го сотрудничества». Источник: АА

Rusya Devlet Başkanı Putin: Türk Akımı’nın 2019 
Sonuna Kadar Çalışmasını Planlıyoruz
Rusya Devlet Başkanı Putin, Türk Akımı’nın inşası ile ilgili sürecin planlandığı 
şekilde ilerlediğini belirterek, “Doğal gaz boru hattının 2019 sonuna kadar 
çalışmasını planlıyoruz.” dedi.

Президент России Путин: Мы планируем запустить «Турецкий поток» до конца 2019 года
Отметив, что процесс строительства «Турецкого потока» идет по плану, президент России 
Путин сказал: «Мы планируем запустить газопровод до конца 2019 года».
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ilişkilendiren  ABD, kontrollü ve yö-
netilebilir bir istikrarsızlık sarmalıyla 
aziz milletimizin  sabrını test etmekte-
dir. MÇP’nin MHP’yle bütünleştiği 24 
Ocak 1993 4. Olağanüstü  Kongresi’nde 
merhum Başbuğumuz aynısıyla şöyle 
seslenmişti; ‘Birlikte hayır,  ayrılıkta azap 
vardır. Kürtler ne kadar Kürt ise biz de 
o kadar Kürt’üz. Biz ne  kadar Türk isek 
onlar da o kadar Türk’tür.’ Tekrar diyo-
rum ki hepimiz birlikte  Türk milletiyiz. 
Doğudan batıya, güneyden kuzeye tek 
bilek, tek nefes, tek yürek,  bölünmez 
ve dağılmaz tek ve büyük bir aileyiz. 
Ayrımız gayrımız yoktur,  fitne-fesat 
ayaklarımızın ta altındadır. Kürt kökenli 
kardeşlerimiz ile terör  öğütleri arasında 
bağ kurmak tarihe hakarettir, bin yıllık 
hukuka ihanettir,  adalete ve vicdana 
karşı işlenmiş en vahşi cinayettir. Zalim-
lerin oyunu boşa  çıkarılacaktır. Kuşku 
yok ki Fırat’ın doğusundaki terör yuva-
lanması ifna  edilecektir. Menbiç tepe-
den tırnağa arındırılmalıdır. Geçtiğimiz 
yılın haziran  ayında rotası çizilen Men-
biç Yol Haritası’na riayet edilmelidir. Geç 
kalırsak  hainler gemi azıya alırlar.”

31 MART BEKA SEÇİMİDİR  

Devlet Bahçeli, milli tezler, egemenlik 
hakları zamanlama hatasına  düşüp her 
seviyede savunulmazsa etraftaki kuşat-
manın şiddetleneceğine ve  zalimleşe-
ceğine işaret ederek, «Unutmayınız ki 
devlet bekadır. Vatan  bekadır. Bayrak 
bekadır. Türklük bekadır. Türkçe beka-
dır. 31 Mart beka  seçimidir. Türk mille-
tinin bekası da Allah›ın izni ve inayetiyle 
ebediyete kadar  güvencede kalacaktır.» 
şeklinde konuştu.

“Siz bakmayın zillet ittifakı onu demiş, 
bunu söylemiş. Siz bakmayın  kim kime 
kulp takmış, kim kiminle düşüp kalk-
mış. Tarih ne diyor ona bakın, millet  ne 
diyor ona bakın, ecdat ne diyor ona ba-
kın, 50 yıllık şerefli mazimiz neyi  işaret 
ediyor, neyi ifade ediyor ona kulak verin. 
Nefsimize diz çöktüremezsek,  davamızı 
devleştiremeyiz. ‘Ben’ dersek, bencilce 
hareket edersek, davayı  yüceltemeyiz. 
Cumhur İttifakı Türkiye’nin geleceğini 
kuruyor. Buna uygun karar ve  hazırlık 
içinde olmalıyız. Hem belediye hem de 
beka diyor, tarihi ittifakımızı  koruyo-
ruz. İlle de bir tercih yapacak olursak on 
defa, bin defa, on bin defa beka  diyece-
ğimi de herkesin bilmesini istiyorum.” 
dedi.

masadadır, ne var ki 
boyutunu, ne geti-
rip ne  götüreceği-
ni, dahası içeriğini 
tam bilen de yoktur. 
ABD’nin dayattığı güvenli  bölge teklifiy-
le terör örgütlerinin güvenliğini sağlama 
gayesi ön plandadır, son  tahlilde milli 
bekamız risk ve tehditlerin markajında-
dır. Yeni bir Barzani modeli  kafalarda-
dır, yeni bir özerk yapılanma gündemin 
başköşesindedir.” diye konuştu.

Bahçeli, geçtiğimiz günlerde Türkiye’yi 
ziyaret eden ABD’li Senatörün 
YPG’yi  PKK’nın politik kolu olarak iti-
raf ve ifadesinin hala akıllarda olduğuna 
dikkati  çekerek, “ABD’nin Suriye’den 
çekildim, çekiliyorum iddiaları her 
geçen gün  anlam ve inandırıcılığını 
kaybediyor. Menbiç’te, Afrin’de ABD’li 
askerlere  yönelik peş peşe manidar 
saldırılar gerçekleşiyor. Ve Türk milleti 
Fırat’ın  doğusuna girilmesini, teröristle-
rin imha edilmesini sabırsızlıkla  bekli-
yor. Kaybedilen her gün, her saat, her an 
aleyhimizedir. Fırat’ın doğusu  hainler-
den temizlenmedikten sonra vatan teh-
likededir. Sınırlarımızdan başlayarak  30 
km’lik derinliğe kadar bir güvenli bölge 
kurulacaksa, bunun denetim, kontrol  ve 
yönetimi kesinlikle Türkiye’de olmalıdır. 
Başkalarının stratejik türbülansına  kapı-
lırsak tedavisi çok zor yaralar alırız. Baş-
kalarının eline avucuna bakarsak  yenilgi 
üstüne yenilgi yaşarız.”

 Devlet Bahçeli, ABD›nin uluslarara-
sı hukuka tamamen  aykırı, insanlık 
vicdanına, insan haklarına, devletlerin 
egemenlik haklarına  bütünüyle ters 
teklif ve dayatmaları uygulanırsa, Orta 
Doğu›da gelecek süreçte  meydana ge-
lecek olayların bugünleri mumla arata-
cağını vurguladı. Bahçeli, güvenli bölge 
önerisini, terör örgütlerinin güvenliği 
için  planlayanların ateşle oynadığını 
ifade ederek, «Türkiye›ye karşı güven-
li bölge  kurmayı aklından geçirenler 
gaflet ve dalaletin pençesindedir.  Tür-
kiye  Cumhuriyeti milli güvenliğini teh-
dit eden terör örgütleriyle mücadelede 
hiçbir  devletten, hiçbir güç odağından 
müsaade istemeyecek, izin alma sırası-
na  girmeyecektir.» diye konuştu.

Türk milletinin onuruna düşkün, “adam 
gibi adam” bir millet,  Türkiye’nin de 
bağımsızlığına tutkun ve bağlı bir ülke 
olduğunun altını çizen  Bahçeli,  şunları 
kaydetti:

“Hiç kimse fıtrat değişti zannet-
mesin, kan yine o kandır. Menbiç 
Yol  Haritası’na uymayan, PKK/YPG/
PYD’yi Kürt kökenli kardeşlerimizle 

şumuz hücum ve hüsrana uğramışsa, 
ne yapalım belediyeyi, nasıl yapa-
lım  siyaseti? Malum zillet korosu hep 
bir ağızdan soruyor, 31 Mart Mahalli 
İdareler  Seçimlerinin bekayla ne ilgisi 
varmış? Hezeyan çukuruna düşen zillet 
neferlerine  göre, yerel seçimler ülke 
bekası için önemli değilmiş. İnce ince 
nifak taşları  döşeyen, kıyıda köşede, 
orada burada partisinin genel başkanını 
hedef alan bir  zat da, Cumhurbaşkanı 
adaylığında yaşadığı şok ve hezimeti 
atlamadığından  ağzından çıkanı kulağı 
duymayacak bir noktaya savrulmuştur. 
Aklı epey incelmiş bu  zavallıya göre, 
sadece bir yerel seçimi beka sorunu 
olarak millete anlatmak olsa  olsa zeka 
sorunuymuş. Bu yaklaşımdan da uzak 
durulması lazımmış. Gerçi gafile  ke-
lam, nafile kelamdır ama yine de biz 
hak edene hak ettiği gibi söyleyeceğiz. 
Bu  ucube zihniyete layık olduğu mua-
meleyi yapacağız.  Vay densiz vay, bekayı 
zeka  sorunu olarak görmek ancak senin 
gibi mankurtların işidir, ancak senin gibi 
sabah  başka akşam başka konuşan çarkı 
feleklerin üslubudur. Zillet beğenmedi, 
zillet  sevinmedi, zillet takdir ve tebrik 
etmedi diye bekamızı yok mu sayacağız? 
Kaldı  ki, CHP-İP-HDP-PKK-FETÖ’den 
oluşan, arkalarında Türk düşmanlarının 
bulunduğu  zillet koalisyonu, 31 Mart’ı 
beka görseydi biz kendimizden şüphe 
eder, ‘acaba  doğru mu yapıyoruz’ diye 
kendimizi sorgulardık.”

‘BEKA SEÇİMİDİR’  

“Bilenlerle bilmeyenler, samimiyetle 
sahtekarlık hiç bir olur  mu? Günahla 
sevap hiç aynı olur mu? Bekayla boz-
guncu emeller hiç yan yana gelir  mi?” 
diye soran Bahçeli, “Be hey cahil, be hey 
zalim, be hey zillet ittifakı,  hakla batılın, 
doğruyla yanlışın, caniyle şehidin, aynı 
safta toplandığını, aynı  hizaya geldiğini 
bir kez olsun gördünüz, bir kez olsun 
duydunuz mu? Kimin ne  söylediğinin 
önemi yoktur. 31 Mart 2019 Mahalli İda-
reler Seçimleri beka  seçimidir.” değer-
lendirmesinde bulundu.

Devlet Bahçeli, Balkanların sarsıldığını, 
özellikle Makedonya’nın  kaynadığını, 
Avrupa’nın sancılı, Kafkasya’nın sal-
lantıda olduğunu vurgulayarak,  “AB’de 
kanama vardır, Londra-Brüksel ilişkisi 
karma karışıktır. Dahası güney  sınırla-
rımız boyunca kanlı ve karanlık bir he-
sap görülmektedir. Her yer karışık,  her 
taraf karanlıktır. Küresel emperyalizm 
şirret oyun peşinde, habis senaryosu-
nu  icranın derdindedir. Fırat’ın do-
ğusunda neyin olacağı belli değildir. 
Gündemde  olan güvenli bölge teklifleri 

Ankara (Sivil İnisiyatif) Zeliha Sor-
kunlu/ Bahçeli, partisinin Ankara 

Spor Salonu’nda düzenlenen Aday Ta-
nıtım  Toplantısı’nda konuştu. Bahçeli, 
konuşmasına, “’Beka için milli karar, 
cumhur için istikrar’  diyor, adımlarımı-
zı hızlandırıyoruz. ‘Sağduyunun birlikte-
liği, Cumhur İttifakı’  diyor, anılarımızı 
atiye taşımak, parlak bir geleceğin kili-
dini açmak için  çalışıyoruz. Çünkü işi-
miz çok, hedeflerimiz büyük, yükümüz 
ağırdır. İnanıyorum ki  31 Mart 2019’da 
Türkiye ehline emanet edilecektir. İna-
nıyorum ki Türkiye’nin  önünü kesmeye 
hiç kimsenin gücü yetmeyecektir.” diye-
rek başladı.

‘MİLLİ BEKAMIZIN HAYSİYET KO-
NUSUDUR’  

24 Haziran Cumhurbaşkanlığı ve Mil-
letvekili Genel Seçimleriyle  birlikte 
Türkiye’nin yeni bir hükümet sistemine 
geçtiğini anımsatan Bahçeli,  şöyle de-
vam etti:

“Bu tarihi bir eşiktir. 15 Temmuz FETÖ 
darbe teşebbüsünü dikkate  alarak bu 
geçişi düşünüp planlayan Cumhur 
İttifakı’dır. Bu geçişe onay veren  bü-
yük Türk milletidir. Cumhur İttifakı 
cumhurun özlemlerini şuurla benimse-
miş,  Türkiye Cumhuriyeti’ni yükseltme 
amacına sebatla odaklanmıştır. Türki-
ye  Cumhuriyeti sistemsel yenilenmeyi 
başarmış, bunu da başkalaşmadan de-
ğişerek elde  etmiştir. Cumhurbaşkan-
lığı Hükümet Sistemi’nin iyice yerleşip 
kökleşmesi hayat  memat konusudur. 
1 Nisan sabahı için felaket senaryoları 
yazanların hevesleri  kursaklarında kala-
caktır. Bu yeni sistemin mimarlarından 
birisi de  MHP’dir. İçinde olduğumuz, 
payımızın bulunduğu, var olması için 
çaba  sarfettiğimiz bir hükümet siste-
minin güçlenmesini istemek, kurum 
ve kurallarıyla  derinlik kazanmasını 
amaçlamak tutarlılıktır, doğru bir siyase-
tin  tezahürüdür. Yaptığımız ve yapaca-
ğımız da budur. Cumhuriyet’in yüzün-
cü yıl  dönümüne, yani 2023’e, huzur, 
istikrar, derlenmiş toparlanmış, kronik 
sorunlardan  kurtulmuş şekilde mutlaka 
erişeceğiz. 31 Mart 2019 Mahalli İdareler 
Seçimleri  yeni hükümet sisteminin ilk 
demokratik imtihanıdır. Bu imtihandan 
alnımızın  akıyla çıkmamız aynı zaman-
da beka meselesidir. Bu imtihanda başa-
rılı olmak aynı  şekilde milli bekamızın 
haysiyet konusudur.”

‘İL GENEL MECLİSLERİNE DAHA 
FAZLA GİRELİM’  

“Beka yoksa belediye taş yığını, beton 
yıkıntısıdır. Beka yoksa, yani  var olu-

Bahçeli’den ‘BEKA’ açıklaması 
Muharrem İnce’nin ‘beka’ açıklaması için çok sert sözler kullanarak, “Vay densiz 
vay... Bekayı zekâ sorunu olarak görmek ancak senin gibi mankurtların işidir» 
diyen Bahçeli, «Sabah başka akşam başka çarkıfeleklerin üslubudur. Zillet 
beğenmedi, zillet takdir etmedi diye bekamızı yok mu sayacağız?» Dedi.. 



7Январь  2019
Гражданская Инициатива

сти. На 4-м внеочередном Конгрессе 
24 января 1993 года покойный Башбух 
призывал: «Вместе нет, а в разлуке – 
страдание. Насколько курды являют-
ся курдами, настолько и мы - курды. 
Насколько мы являемся турками, на-
столько и курды – турки». Я повторяю, 
мы все - единая турецкая нация. С 
востока на запад, с юга на север - одно 
запястье, одно дыхание, одно сердце, 
мы - одна неделимая большая семья. У 
нас нет различий, подстрекательство к 
мятежу и страданиям у нас под ногами. 
Объединение братьев курдского проис-
хождения с террористическими орга-
низациями – это оскорбление истории, 
предательство нашего тысячелетнего 
закона, самое жестокое преступление 
против справедливости и совести. Игра 
тиранов будет безрезультатной. Нет 
сомнений в том, что террористические 
ячейки, находящиеся к востоку от Евф-
рата, будут ликвидированы. Манбидж 
должен быть очищен с ног до головы. 
Следует соблюдать дорожную карту 
Манбиджа, составленную в июне прош-
лого года. Если мы опоздаем, то преда-
тели выйдут из-под контроля».

31 МАРТА - ВЫБОРЫ ЗА УСТОЙЧИ-
ВОСТЬ СТРАНЫ

Бахчели, говоря о национальных стра-
тегиях и о правах на суверенитет, осо-
бо подчеркнул, что если они не будут 
защищаться на всех уровнях, то могут 
подвергнуться нападкам и быть тира-
низированы. «Не забывайте, что госу-
дарство устойчиво. Наша родина, наш 
флаг, наша национальность и наш язык 
бессмертны. 31 марта пройдут местные 
выборы устойчивой страны. Дай Бог, 
чтобы турецкая нация вечно находи-
лась в безопасности», - заявил он.

Также Девлет Бахчели сказал: «Не 
слушайте, что говорят враги нашего 
народа. Не смотрите кто кого осу-
ждает. Смотрите на нашу историю, 
прислушивайтесь к народу, смотрите 
на наше 50-летнее достойное прошлое 
и задумайтесь о том, что оно значит. 
Если мы не сможем преодолеть самих 
себя, то мы не сможем развивать наши 
приоритеты. Ведя себя эгоистично, мы 
не достигнем успеха в наших делах. 
Единство нашего народа – это будущее 
Турции. Мы должны принять соответ-
ствующие решения и быть готовыми к 
будущему. Как и органы государствен-
ной власти, так и наше непрерывное 
развитие указывают на то, что мы за-
щищаем наше историческое единство. 
Я хочу, чтобы все знали, что даже если 
мне дадут выбрать заново 10, 1000 или 
даже 10 000 раз, я буду выступать за 
устойчивость нашей нации и непре-
рывное развитие страны». 

непосредственной 
угрозой для нацио-
нальной устойчиво-
сти Турции. У них в 
голове новая модель 
Барзани, сейчас на 
повестке дня создание новой автоном-
ной структуры».

Бахчели подчеркнул, что никто не 
забыл о том, что американский сена-
тор, который недавно с визитом был в 
Турции, признал и определил YPG как 
политическую ветвь РКК. «Обещания 
США о выводе американских войск с 
территории Сирии теряют смысл и до-
верие с каждым днём. В Африне и Ман-
бидже происходят последовательные 
атаки на американских военных. Турец-
кий народ с нетерпением ждёт входа 
на восток Ефрата, чтобы зачистить эту 
территорию от террористов. Каждый 
потерянный день, час и миг играет про-
тив нас самих же. С тех пор как восток 
Ефрата не зачищается от предателей, 
наша родина подвергается опасности. 
Если начиная от границ нашей страны 
и заканчивая последующими 30 км, бу-
дет создана безопасная зона, то контр-
оль и управление данной территории 
должны быть переданы Турции. Если 
мы будем находиться в стратегической 
турбулентности других стран, мы по-
несем большие убытки. Если мы будем 
зависеть от других, то потерпим пора-
жение», - заявил Бахчели.

Девлет Бахчели подчеркнул, что если 
будут осуществлены предложения и 
навязывания США, которые полностью 
противоречат международному праву, 
человеческой совести, правам человека 
и правам государств на суверенитет, 
то они будут отвечать головой за все 
события, которые произойдут на Ближ-
нем Востоке. Он отметил, что те, кто 
предлагает безопасную зону и планиру-
ет тем самым обеспечить безопасность 
террористических организаций, играет 
с огнем. «Те, кто думает о создании без-
опасной зоны, с целью сыграть против 
Турции глубоко ошибаются. Если ка-
кая-то террористическая организация 
будет угрожать национальной безопас-
ности страны, то Турецкая Республика 
не будет спрашивать разрешения у дру-
гих стран или организаций, чтобы дать 
ответный удар террористам», - заявил 
Бахчели.

Бахчели также подчеркнул, что ту-
рецкий народ – народ гордый и често-
любивый, а Турция – страна, которая 
пристрастна к своей независимости. 
«Не думайте, что ситуация изменилась, 
кровь всегда остается кровью. США, 
которые не соответствуют дорожной 
карте Манбиджа и поддерживают тер-
рористические группировки PKK/YPG/
PYD, связанные с нашими братьями 
курдского происхождения, сильно ис-
пытывают терпение нашей суверенной 
нации с помощью контролируемой и 
управляемой спиралью нестабильно-

лишь груду камней. Если нет устойчи-
вости, и наше существование постоян-
но под атаками, что делать с мэриями и 
как нам выстраивать политику? Люди 
задаются вопросом как муниципальные 
выборы, которые пройдут уже 31 марта 
этого года, связаны с устойчивостью 
страны? Как их выбор связан с разви-
тием государства? По мнению некото-
рых людей, в голове которых какой-то 
бред, эти выборы не имеют никакого 
значения для устойчивости страны. 
По словам этого глупца (Мухаррема 
Индже), говорить о проблеме устой-
чивости на местных выборах является 
безрассудством. И нам, оказывается, 
нужно избегать такого подхода. Хоть и 
бесполезно что-то говорить глупцам, 
мы всё же скажем каждому то, что они 
заслуживают, и будем относиться к ним 
так, как они этого заслуживают. Эх ты, 
бестолковый... Смотреть на устойчи-
вость своей страны как на проблему 
умственного развития свойственно та-
ким людям-манкуртам, как ты. Утром 
думать одно, а вечером другое - это 
стиль ненадежных людей. Разве лишь 
из-за того, что «им» это не нравится, 
или «они» это  не оценили,  мы должны 
отрицать свою устойчивость? Более 
того, если бы CHP-İP-HDP-PKK-FETО, 
где в их числе и враги нашего государ-
ства, признали бы важность выборов, 
проводимых 31 марта этого года, то мы 
и сами бы начали сомневаться в пра-
вильности проводимой политики».

«ВЫБОР УСТОЙЧИВОСТИ»

«Возможно ли объединить понятия 
«обман» и «искренность»? Может ли 
грех и благодеяние быть одинаковы-
ми? Эй вы, невежественные враги и 
ничтожные союзы-противники нашего 
государства, вы когда-нибудь видели 
или слышали как право и суеверие, 
правда и ложь, герой и убийца стоят в 
одной линии, на одном уровне? Не име-
ет значения кто что говорит. Местные 
выборы 31 марта 2019 года – это выбор 
устойчивости нашего государства.

Девлет Бахчели подчеркнул, что Бал-
каны, особенно Македония, а также 
Кавказ и сама Европа находятся в рас-
шатанном, нестабильном состоянии, 
и заявил: «В ЕС хаос, в отношениях 
Лондона и Брюсселя неразбериха. На 
наших южных границах виден толь-
ко кровавый и мрачнейший расчет. 
Сейчас везде сложилась запутанная и 
непонятная ситуация. Глобальный им-
периализм находится в ожесточенной 
погоне за игрой, в которой его опасные 
задумки заходят ещё дальше. И еще 
не ясно, что произойдет на восточном 
берегу Ефрата. На повестке дня лежит 
тема безопасной зоны, но все еще ни-
кто не знает, ни о её размерах, ни что 
конкретно она под собой подразуме-
вает. Предлагая ввести безопасную 
зону, США выносят на передний план 
обеспечение безопасности для терро-
ристических организаций, что является 

АНКАРА (Гражданская инициатива) 
Зелиха Соркунлу / Бахчели высту-

пил на предвыборном агитационном 
собрании своей партии, которое состо-
ялось в спортивном зале Анкары. Он 
начал свою речь со следующих слов: 
«Мы говорим, что устойчивое развитие 
страны как нации – это стабильность 
нашей республики, и мы ускоряемся. 
Мы говорим что, здравый смысл – это 
«Народный альянс», и мы пытаемся 
создать светлое будущее для нашей 
страны, потому что нас ждет много 
дел, наши цели огромные, а ответст-
венность достаточно весомая. Я верю, 
что 31 марта 2019 года Турция будет 
передана в надежные руки. Я верю, что 
никто не сможет противостоять перед 
властью Турции».

«УСТОЙЧИВОСТЬ НАШЕЙ НАЦИИ 
ЯВЛЯЕТСЯ ПРЕДМЕТОМ ДОСТОИН-
СТВА»

Напомнив о всеобщих президентских и 
парламентских выборах, прошедших 24 
июня, когда произошла реформа в фор-
ме правления Турции, Бахчели заявил 
следующее:

«Это исторический порог. «Народный 
альянс» инициировал и запланировал 
эту реформу, учитывая попытку госу-
дарственного переворота сторонника-
ми ФЕТО 15 июля 2016 года. Великий 
тюркский народ утвердил эту реформу. 
«Народный альянс» сознательно при-
нял стремления народа и был настой-
чиво нацелен на развитие Турецкой 
Республики. Турецкому правительству, 
не изменяя своим принципам,  успеш-
но удалось провести соответствующие 
реформы по изменению формы прав-
ления государства. Адаптация и укоре-
нение президентской формы правления 
является жизненно-важным вопросом. 
«Их» планы на утро 1-ого апреля ни-
когда не будут осуществлены. Одним из 
основателей новой формы правления 
государства является Партия национа-
листического движения (MHP). Жела-
ние укрепления и углубления институ-
тов и правил системы правительства, в 
становлении которой непосредствен-
ное участие и усилия приложила наша 
партия, является признаком правиль-
ной политики. Это то, что мы делаем и 
будем делать. К 100-летию республики, 
то есть к 2023 году, мы, несомненно, до-
стигнем уровня стабильности и мира, 
оправившись от хронических проблем. 
Первым демократическим испытанием 
новой системы управления станут му-
ниципальные выборы, которые прой-
дут 31 марта 2019 года. Достижение 
успеха в данном испытании – это в то 
же время является вопросом достоин-
ства нашей национальной устойчиво-
сти».

«ЕЩЕ БОЛЬШЕ ВНЕДРЯЕМСЯ В ОР-
ГАНЫ МЕСТНОЙ ВЛАСТИ»

«Без устойчивости государства органы 
местной власти представляют собой 

Высказывания Бахчели Об «Устойчивости» 
Используя очень резкие выражения, Бахчели прокомментировал высказывания 
Мухаррема Индже об “устойчивости” следующим образом: “Эх ты, бестолко-
вый... Смотреть на устойчивость своей страны как на проблему умственного 
развития свойственно таким людям-манкуртам, как ты. Утром думать одно, а 
вечером другое - это стиль ненадежных людей. Разве лишь из-за того, что «им» 
это не нравится, или «они» это  не оценили,  мы должны отрицать свою устой-
чивость?” 



Ocak 2019
SİVİL İNİSİYATİF8

щен новый гуманитарный кризис. Также 
он подчеркнул, что процесс продолжа-
ется с помощью саммитов, проходящих 
с президентом России Владимиром Пу-
тиным и президентом Ирана Хасаном 
Рухани, в противном случае невозможно 
было избежать новых массовых смертей 
в регионе. 

В своей речи Эрдоган также отметил, что 
все еще ждут выполнения обещаний ка-
сательно зачистки от терроризма сирий-
ского Манбиджа. «Находясь в Эрзуруме, 
я еще раз заявляю, что мы решительно 
настроены зачистить восточный берег 
Евфрата от всех террористов, в частно-
сти от ДЕАШ и PKK-YPG. Наше терпе-
ние не безгранично, и мы не будем вечно 
ждать, пока будут выполнены данные 
нам обещания. Мы все еще ждем выпол-
нения обещаний касательно безопасной 
зоны и объекта буферной зоны, которые 
вдоль нашей границы будут охранять не 
террористов от нашей страны, а нашу 
страну от террористов. Безопасная или 
буферная зона обязательно должна быть 
создана, иначе ее создадим мы. Единст-
венное, что мы ждем от наших союзни-
ков, - это их помощь Турции в логисти-
ке», - заявил он.

Отметив, что международная коалиция, 
созданная для защиты сирийского наро-
да от тирании террористов и режима, не 
может обеспечить безопасность в регио-
не, президент Эрдоган сказал, что не даст 
такой возможности тем, кто был против 
Турции в рядах террористов в течение 
многих лет, и не пойдет вместе в путь с 
кем-либо, кто не уважает безопасность 
права, культуры, ценности жизни и 
имущества народа данного региона. Пре-
зидент Эрдоган подчеркнул, что Турция 
является единственной силой, имеющей 
возможность обеспечить истинную без-
опасность и работоспособность безопас-
ной зоны, которая будет создана на ту-
рецко-сирийской границе. “У нас должен 
быть фактический контроль на данном 
поле, это будет способствовать решению 
этой проблемы. Турция объявляет, что 
отныне мы закрыты для любых других 
решений. Если данная позиция требует 
заплатить какую-либо цену, то мы го-
товы на это”, - заявил он. ИСТОЧНИК: 
АППАРАТ ПРЕЗИДЕНТА

Президент и председатель Партии 
справедливости и развития (AK 

Parti) Реджеп Тайип Эрдоган на меро-
приятии, где проходило ознакомление с 
претендентами на пост мэра Эрзурума 
от AK Parti, в хоккейном зале района 
Якутийе обратился к однопартийцам и 
гражданам Турции.

«МЫ ПРОТИВ ПЕРЕВОРОТА В ЛЮБОЙ 
ТОЧКЕ МИРА»

Напомнив, что 15 июля он призвал своих 
граждан выходить на улицу, президент 
Эрдоган сказал: «Мы всегда были против 
переворотов, мы никогда не поддержи-
вали и не будем поддерживать револю-
ционеров. Где бы ни был переворот, мы 
против него, мы против революционе-
ров. Например, в Египте был переворот, 
где был свергнут Мурси, мы выступили 
против этого, с того дня я не встречался 
ни с одним из тех, кто совершил данный 
переворот. Где бы то ни было, мы не бу-
дем поддерживать революционеров».

«НА НАС ПАДАЕТ ЧЕЛОВЕЧЕСКОЕ И 
ПОЛИТИЧЕСКОЕ БРЕМЯ КАЖДОГО 
ИНЦИДЕНТА В НАШЕМ РЕГИОНЕ»

Отметив, что турецкий народ не придает 
достаточной важности к таким научным 
дисциплинам, как история, социология, 
антропология и география, президент 
Эрдоган заявил: «В нашей стране есть 
считанные единицы качественных работ 
о нашей собственной истории и культу-
ре. На Западе мы сталкиваемся с сотня-
ми и тысячами исследований только об 
определенном периоде нашей истории. 
Эждат оставил нам очень ценное исто-
рическое и культурное наследие, но мы 
недостаточно ценим его».

По словам Эрдогана, Турция относится к 
инцидентам, происходящим в регионе, в 
рамках закона, что подогревает аппетит 
некоторых. «Придя издалека, у наше-
го носа они развернули свои оружия с 
целью создать преграды перед нами в  
защите прав, закона, мира и будущего 
наших братьев. Мы не нуждаемся в при-
глашениях, итак в 1998 году был подпи-
сано соглашение в Адане, согласно кото-
рому Турция при каких-либо негативных 
событиях имеет право ввести войска в те 
земли, а члены террористических орга-
низаций должны быть переданы Турции. 
Соглашение в Адане было подписано 
в период правления Асада, сейчас оно 
действует и мы решительны в его про-
должении. На нас падает человеческое и 
политическое бремя каждого инцидента 
в нашем регионе. Некто захватили дан-
ное поле, некто сидят за столом, который 
создан для решения вопросов. Отныне 
мы не будем соглашаться с такой бес-
честностью», - заявил Эрдоган.

«НАШЕ ТЕРПЕНИЕ НЕБЕСКОНЕЧНО»

Президент Эрдоган сообщил, что путем 
достижения соглашения с Россией в Ид-
либе на границе Турции был предотвра-

ve kültürel miras bırakmış, ama biz bunları 
yeterince değerlendiremiyoruz” açıklamasında 
bulundu.

Türkiye’nin bölgesinde yaşanan hadiselere 
karşı Hakk’a ve hukuka bağlı şekilde davran-
masının birilerinin iştahını kabarttığına vurgu 
yapan Cumhurbaşkanı Erdoğan, sözlerini 
şöyle sürdürdü: “Binlerce kilometre öteden 
gelip burnumuzun dibinde silah çatanlar, bize 
sınır-sınırdaş olan kardeşlerimizin hakkını, 
hukukunu, huzurunu, geleceğini koruma 
çabalarımıza engel olmak için kırk takla atı-
yorlar. Bizi birilerinin davet etmesine gerek 
yok, biz 1998’de Adana Mutabakatıyla zaten 
bunu imza altına aldık ve bu imza Türkiye’nin 
herhangi bir olumsuz gelişmede o topraklara 
girmesinin önünü açıyor ve bölücü terör örgü-
tünün mensuplarını da bize teslimi gerektiri-
yor. Ve şu anda bu Adana Mutabakatı, ki baba 
Esed döneminde atılmış imzalardır ve onunla 
beraber bu yolculuk devam ediyor ve bundan 
sonra daha kararlı devam edecek. Bölgemizde 
yaşanan her hadisenin insani ve siyasi yükünü 
biz çekiyoruz, buna karşılık sahayı başka biri-
leri işgal ediyor, sorunun çözüm için kurulan 
masayı başka birileri dolduruyor; artık bu çar-
pıklığa rıza göstermeyeceğiz.”

“SABRIMIZ SINIRSIZ DEĞİL”

Cumhurbaşkanı Erdoğan, Rusya ile İdlib’de 
varılan mutabakatla Türkiye sınırında yeni bir 
insani krizin yaşanmasına engel olduklarına 
işaret ederek, Rusya Devlet Başkanı Vladimir 
Putin ve İran Cumhurbaşkanı Hasan Ruhani 
ile gerçekleştirdikleri üçlü zirvelerle süreci 
yürüttüklerini aksi takdirde bölgede yeni katli-
amların yaşanabileceğini kaydetti.

“Münbiç’i teröristlerden temizleyeceğiz” 
diyenlerden sözlerini yerine getirmesini 
beklediklerine vurgu yapan Cumhurbaşkanı 
Erdoğan, “Fırat’ın doğusundaki DEAŞ’lı, PKK-
YPG’li tüm teröristleri temizleme kararlılığı-
mızı işte buradan, Erzurum’dan bir kez daha 
ifade ediyorum. Sabrımız sınırsız değildir, bize 
verilen sözlerin yerine gelmesini sonsuza ka-
dar bekleyecek de değiliz. Sınırlarımızın di-
binde teröristleri ülkemizden korumaya değil, 
ülkemizi teröristlerden korumaya yönelik bir 
güvenli bölge ve tampon bölge tesisi sözünün 
birkaç ay içinde yerine gelmesini bekliyoruz. 
Bu güvenli veya tampon bölgeyi kesinlikle aksi 
takdirde biz oluşturacağız. Müttefiklerimizden 
tek beklentimiz, Türkiye’nin bu çabasına lo-
jistik destek vermesidir” değerlendirmesinde 
bulundu.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, Suriye halkını te-
röristlerden ve rejimin zulmünden korumak 
üzere kurulan uluslararası koalisyonun bölge-
de güvenliğini sağlamasının mümkün olma-
dığına işaret ederek, yıllardır Türkiye’ye karşı 
teröristlerin safında olanlara böyle bir fırsatı 
vermeyeceklerini, bölge halkının can ve mal 
emniyetine, haklarına, kültürüne, değerlerine 
saygı duymayan hiç kimseyle böyle bir yola 
girilemeyeceğini söyledi.

Suriye sınırlarımızda tesis edilecek bu bölge-
nin gerçek anlamda güvenliğini ve işlerliğini 
sağlayabilecek tek gücün Türkiye olduğunu 
yineleyen Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Bu 
meselenin çözümüne katkı sağlayacak saha-
daki fiili kontrolün de bizde olması gerekiyor. 
Türkiye olarak bunun dışındaki tüm çözüm 
tekliflerine kapalı olduğumuzu şimdiden 
beyan ediyoruz. Eğer bu onurlu duruşun bir 
bedeli olacaksa, onu da ödemeye hazırız” dedi. 
KAYNAK:CUMHURBAŞKANLIĞI

Cumhurbaşkanı ve AK Parti Genel 
Başkanı Recep Tayyip Erdoğan, Yaku-
tiye Buz Hokeyi Salonu’nda, AK Parti 

Erzurum Belediye Başkan Adaylarını Tanıtım 
Programı’nda partililere ve vatandaşlara hitap 
etti.

 “DÜNYANIN NERESİNDE BİR DARBE 
VARSA KARŞISINDAYIZ”

Cumhurbaşkanı Erdoğan, 15 Temmuz’da va-
tandaşları meydanlara çağırdığını hatırlatarak, 
“Biz hep darbelere karşı durduk, hiçbir zaman 
darbecilerle yan yana olmadık ve bundan 
sonra da olmayacağız. Dünyanın neresinde bir 
darbe varsa, darbeci varsa, biz onların karşı-
sındayız. İşte Mısır’da Mursi’ye darbe yaptılar, 
biz karşısında durduk, o günden bugüne dar-
beyi yapanlarla bir kere olsun görüşmedim. 
Şimdi Venezuela’da böyle bir girişim var, yine 
karşısındayız. Nerede olursa olsun darbecilerle 
yan yana olmayacağız” dedi.

 “BÖLGEMİZDE YAŞANAN HER HADİ-
SENİN İNSANİ VE SİYASİ YÜKÜNÜ BİZ 
ÇEKİYORUZ”

Türk milletinin bilimsel birer disiplin olarak 
tarihe, sosyolojiye, antropolojiye, coğrafyaya 
yeterli önemi vermediğini sözlerine ekleyen 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Kendi tarihimizle 
ve kültürümüzle ilgili ülkemizde bir elin par-
maklarını geçmeyecek sayıda ciddi çalışma 
varken, Batıda sadece belli bir dönemimiz 
hakkında yüzlerce, binlerce çalışmaya rastlı-
yoruz. Ecdat bize gerçekten çok değerli tarihî 

“Fırat’ın Doğusundaki Tüm 
Teröristleri Temizleme 
Kararlılığındayız”

Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
“Fırat’ın doğusundaki DEAŞ’lı, 
PKK-YPG’li tüm teröristleri 
temizleme kararlılığımızı 
Erzurum’dan bir kez daha 
ifade ediyorum. Sabrımız 
sınırsız değildir, bize verilen 
sözlerin yerine gelmesini 
sonsuza kadar bekleyecek 
değiliz. Sınırlarımızın dibinde 
teröristleri ülkemizden 
korumaya değil, ülkemizi 
teröristlerden korumaya 
yönelik bir güvenli bölge ve 
tampon bölge tesisi sözünün 
birkaç ay içinde yerine 
gelmesini bekliyoruz” dedi.

«Мы решительно настроены 
зачистить восточный берег Ефрата 
от всех террористов»
«Находясь в Эрзуруме, я еще раз заявляю, что мы решительно 
настроены зачистить восточный берег Евфрата от всех 
террористов. Наше терпение не безгранично, и мы не будем 
вечно ждать, пока будут выполнены данные нам обещания. Мы 
все еще ждем выполнения обещаний касательно безопасной зоны 
и объекта буферной зоны, которые вдоль нашей границы будут 
охранять не террористов от нашей страны, а нашу страну от 
террористов», - сказал президент Эрдоган.
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ется частью сотрудничества между Тур-
цией и Венесуэлой, которое они хотят 
развивать.

«Мы стремимся поднять отношения 
между двумя народами и двумя прави-
тельствами на самый высокий уровень 
во всех возможных областях. Мы под-
писываем соглашение между Венесуэ-
лой и Турцией. Мы будем отправлять 
нефтекокс из Венесуэлы в Турцию. 
Также мы будем сотрудничать в таких 
областях, как добыча золота, горнодо-
бывающая промышленность, сельское 
хозяйство. Этим мы хотим увеличить 
нашу классическую торговлю, сущест-
вующую в течение многих лет. Самым 
важным обоснованием этого являются, 
конечно же, теплые отношения между 
двумя президентами, основанные на 
уважении и дружбе. Сегодня Турция 
является одним из стратегических союз-
ников Венесуэлы. Мы намерены день за 
днем развивать нашу дружбу и сотруд-
ничество с Турцией», - сказал он.

«2019 год станет самым продуктивным 
годом в развитии отношений»

«После визита президента Эрдогана в 
нашу страну, выполняя данное ему об-
ещание, мы поочередно начали посещать 
сектора, в которых возможно крепкое 
сотрудничество между двумя странами», 
- сказал Мадда и добавил следующее: 

«Причиной, по которой мы находимся 
сегодня здесь, является изучение данного 
сектора, который имеет непосредствен-
ное отношение к горнодобывающей про-
мышленности. Наш визит также будет 
включать переговоры касательно торгов-
ли, сельского хозяйства и нефти. Если 
оценивать отношения Турции и Венесуэ-
лы, то абсолютно точно их можно назвать 
братскими. Я еще раз подчеркиваю наше 
восхищение турецким народом и счи-

«Турция является одним из стратегиче-
ских союзников Венесуэлы. Мы намере-
ны день за днем развивать нашу дружбу 
и сотрудничество с Турцией», - сказал 
вице-президент Венесуэлы Тарек Зай-
дан Эль-Айссами Мадда.

Мадда вместе с заместителем министра 
экономики и финансов Эдуардо Рами-
ресем,  послом Венесуэлы в Анкаре Жозе 
Брачо Райсом и другими чиновниками 
посетил металлургический завод, кото-
рый принадлежит «Ахлатчы групп», в 
организованной промышленной зоне 
Чорума.

Посетив объект и получив информацию 
от компетентных лиц, Мадда встретился 
с губернатором Мустафой Чифтчи, мэ-
ром Зеки Гюлем и председателем совета 
директоров «Ахлатчы групп» Ахметом 
Ахлатчы.

«Визит господина президента Эрдогана, 
несомненно, был историческим и не-
сравнимым официальным визитом»

В своем интервью для журналистов 
Мадда отметил, что его встретили очень 
радужно. Он передал приветствия 
от президента Венесуэлы Николаса 
Мадуро турецкому народу и президенту 
Турции Реджеп Тайип Эрдогану.

Напомнив, что в декабре 2018 года пре-
зидент Эрдоган посетил Венесуэлу, Мад-
да заявил: «Мы имели честь встречать 
г-на президента Эрдогана в Венесуэле. 
Данный визит, несомненно, был исто-
рическим и несравнимым официальным 
визитом. Тем самым мы еще раз подчерк-
нули братские отношения между наро-
дами Турции и Венесуэлы. Мы еще раз 
стали свидетелями теплого отношения 
президента Мадуро к турецкой истории, 
культуре и обычаям».

Мадда отметил, что визит в Чорум явля-

“Bugün burada olmamızın sebebi, maden-
cilik sektörüyle doğrudan alakalı olan bu 
sektörü tanımaktı. Ziyaretimizde ticaret, 
tarım ve petrol ile alakalı görüşmelerimiz de 
olacak. Bugün Türkiye ile Venezuela arasın-
daki ilişkileri kategoriye sokarsak, kardeşlik 
ilişkisi hiç de yanlış olmayacaktır. Bu nokta-
da Türk halkına olan hayranlığımızın bir kez 
daha altını çizerken, Sayın Erdoğan’a olan 
sevgi ve saygımızı bir kere daha ifade etmeyi 
borç biliriz. 2019 hiç şüpheniz olmasın ki 
Türkiye ile Venezuela ilişkilerinde en fazla 
verimliliğin yaşandığı yıl olacaktır. Zaten 
henüz Ocak ayının 16’sı olmasına rağmen 
çok hızlı bir programla Türkiye ile ilişkileri-
mize devam etmeye başladık. Önümüzdeki 
aylarda da inancımız ve isteğimiz, ilişkileri-
mizi en üst seviyeye çıkarabilmek.”

“Türk halkıyla dayanışma içinde olmaya 
devam edeceğiz”

Türk firmalarınca üretilen pek çok ürünün 
Venezuela halkı tarafından kullanıldığını 
belirten Maddah, bu ürünlerin sayısını ar-
tırmak için çaba gösterdiklerini vurguladı.

Türk halkıyla dayanışma içinde olmaya 
devam edeceklerini dile getiren Maddah, 
şunları kaydetti:

Venezuela Devlet Başkan Yardımcısı 
Tareck Zaidan El Aissami Maddah, 

“Türkiye, Venezuela’nın stratejik müttefik-
leri arasında yer almaktadır ve biz her geçen 
gün Türkiye ile olan dostluk ve iş birliği bağ-
larımızı bir adım daha öteye taşımayı hedef-
liyoruz.» dedi.

Maddah, Ekonomi ve Finans Bakan Yardım-
cısı Eduarda Ramirez, Venezuela’nın Ankara 
Büyükelçisi Jose Bracho Reyes ve bazı yetki-
lilerle birlikte Ahlatçı Grup’un Çorum Or-
ganize Sanayi Bölgesi’nde faaliyet gösteren 
metal rafinerisini ziyaret etti.

Tesisi gezip yetkililerden bilgi alan Maddah, 
burada Vali Mustafa Çiftçi, Belediye Başkanı 
Zeki Gül ve Ahlatçı Grup Yönetim Kurulu 
Başkanı Ahmet Ahlatçı ile görüştü.

“Sayın Cumhurbaşkanı Erdoğan’ın ziyare-
ti şüphesiz ki tarihi ve eşi benzeri bulunma-
yan bir resmi ziyaret oldu”

Maddah, daha sonra gazetecilere yaptığı 
açıklamada, büyük bir sevgiyle karşılandı-
ğını belirterek, hem Türk halkına hem de 
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan’a, 
Venezuela Devlet Başkanı Nicolas 
Maduro’nun selamlarını getirdiğini söyledi.

Cumhurbaşkanı Erdoğan’ın Aralık 2018’de 
ülkelerini ziyaret ettiğini anımsatan Mad-
dah, “Sayın Cumhurbaşkanı Erdoğan’ı 
Venezuela’da ağırlama şerefine nail olduk. 
Bu, şüphesiz ki tarihi ve eşi benzeri bulun-
mayan bir resmi ziyaret oldu. Bu vesileyle 
bir kez daha Türk ve Venezuela halkları ara-
sındaki kardeşliğin altını çizmiş olduk. Dev-
let Başkanımız Maduro’nun Türk tarihine, 
Türk kültürüne ve geleneklerine sevgisini 
bir kez daha görmüş olduk.» dedi.

Çorum›daki ziyaretlerinin Venezuela ile 
Türkiye arasında geliştirmek istedikleri iş 
birliğinin bir parçası olduğunu dile getiren 
Maddah, şöyle devam etti:

“İki halk ve iki hükümet arasındaki ilişkileri 
getirebildiğimiz en üst seviyeye taşımayı 
hedefliyoruz, mümkün olan her alanda. 
Türkiye ile Venezuela arasında bir anlaşma 
imzalıyoruz. Venezuela’dan Türkiye’ye pet-
rokok göndereceğiz. Aynı şekilde altın, ma-
dencilik, tarım ve diğer alanlarda iş birliği 
yapacağız. Bununla uzun yıllardır var olan 
klasik ticaretimizi, son dönemde o da büyük 
artış içinde, artırmak istiyoruz. Bunların en 
önemli gerekçesi de tabii ki iki cumhurbaş-
kanı arasında sevgi, saygı ve dostluk ilişkisi. 
Bugün Türkiye, Venezuela›nın stratejik müt-
tefikleri arasında yer almaktadır ve biz her 
geçen gün Türkiye ile olan dostluk ve iş bir-
liği bağlarımızı bir adım daha öteye taşımayı 
hedefliyoruz.»

“2019 ilişkilerde en fazla verimliliğin yaşan-
dığı yıl olacak”

“Sayın Cumhurbaşkanı Erdoğan’ın ülkemi-
zi ziyareti sonrasında bizler de kendisine 
verdiğimiz sözü tutup iki ülke arasında en 
yüksek iş birliği imkanı sunan sektörleri bir 
bir ziyaret etmeye başladık.” diyen Maddah, 
şunları söyledi:

Venezuela Devlet Başkan Yardımcısı Maddah: 
Venezuela’daki mineraller Türk halkının emrine amade
Venezuela Devlet Başkan Yar-
dımcısı Maddah, “Türk halkının 
ne kadar minerale, metale ihti-
yacı varsa, istediğiniz ne varsa 
Venezuela’da mevcut. Bunlar 
doğrudan Türk halkının kulla-
nımı için şu anda emrinize ama-
de.” dedi.

“Bu ziyaretin sonucunda gerçekten maden-
cilik konusunda Türkiye’nin sahip olduğu 
deneyimden son derece etkilenmiş olarak 
geri dönüyoruz. Türkiye ile Venezuela, 
bu sektörde yapacakları iş birliğiyle mü-
kemmel bir formül gibi karşımıza çıkıyor. 
Venezuela’nın çok önemli mineral yatakları-
nın olduğunu ve Türkiye’nin de bu mineral-
leri işleme potansiyelini göz önüne alırsak, 
aslında mükemmel bir kombinasyon ortaya 
koyduğumuzu ifade etmekte fayda var. Türk 

halkının ne kadar minerale, metale ihtiyacı 
varsa, istediğiniz ne varsa Venezuela’da mev-
cut. Bunlar doğrudan Türk halkının kullanımı 
için şu anda emrinize amade. Bizler sizlerle 
beraber aramaya, tetkik etmeye ve üretmeye 
hazırız. Unutmayın ki o topraklarda öyle bir 
halk var ki Türk halkını çok seviyor, Türk hal-
kını destekliyor ve Türk halkıyla her zaman kol 
kola olacak. Yaşasın Türkiye.”

Maddah ve beraberindekiler, ziyaretin ar-
dından kentten ayrıldı. KAYNAK:AA

Вице-президент Венесуэлы Мадда: полезные ископаемые 
Венесуэлы в полном распоряжении турецкого народа
Вице-президент Венесуэлы Мадда: «Если турецкому народу нужны полезные ископаемые и 
металлы, все, что необходимо, есть в Венесуэле в нужном количестве. Сейчас они в полном 
распоряжении турецкого народа».

таю должным выразить нашу любовь и 
уважение к г-ну Эрдогану. Несомненно, 
2019 год станет самым продуктивным 
годом в развитии отношений Венесуэлы 
и Турции. Несмотря на то, что сейчас все-
го лишь 16 января, мы в быстром темпе 
начали программу по развитию наших 
отношений с Турцией. Наша вера и жела-
ние направлены на максимизацию наших 
отношений в ближайшие месяцы».

«Мы будем продолжать действовать в 
духе солидарности с турецким народом»

Отметив, что жители Венесуэлы использу-
ют многие товары, которые производятся 
турецкими компаниями, Мадда подчерк-
нул, что они прилагают все усилия для уве-
личения количества данных продукций.

Заявив, что они будут продолжать дейст-
вовать в духе солидарности с турецким 
народом, Мадда сказал:

«По итогам данного визита мы находимся 
под впечатлением от опыта Турции в гор-
нодобывающей отрасли. Сотрудничество 
Турции и Венесуэлы в этом секторе являет-
ся превосходной формулой. Если принять 
во внимание наличие в Венесуэле очень 
важных месторождений полезных иско-
паемых и потенциал Турции  в обработке 
этих минералов, то с уверенностью можно 
сказать, что мы собрали идеальную комби-
нацию. Если вам, турецкому народу, нужны 
полезные ископаемые и металлы, все, что 
необходимо, есть в Венесуэле в нужном ко-
личестве. Сейчас они в полном распоряже-
нии турецкого народа. Мы готовы искать, 
исследовать и производить вместе с вами. 
Не забывайте, что на той земле есть люди, 
которые очень любят турецкий народ, под-
держивают его и всегда будут рука об руку 
с ним. Да здравствует Турция!»

Завершив визит, Maдда и сопровожда-
ющая его делегация покинули город. 
Источник: АА
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ДжоЭнн Гудлоу из штата Аризона со-
общила, что нуждается в материальной 
поддержке, чтобы прокормить своих 3 
детей, двое из которых приемные. “Я 
усыновила этих детей, чтобы обеспечить 
их более лучшей жизнью, которую не 
могли им дать их биологические родите-
ли. Я считаю, что я не смогла добиться 
данной цели, потому что безопасный 
дом, которым я их обеспечила, сейчас 
находится в опасности”, - сказала она.

Также сотрудник администрации транс-
портной безопасности США (TSA) Кэвин 
Гарфинкл на странице своей кампании 
сообщил: «Единственным источником 
дохода моей семьи являюсь я. Из-за оста-
новки работы правительства я не смогу 
получать зарплату. Это означает, что я 
не смогу оплатить свои счета и покупать 
продукты питания для моей семьи или 
подгузники для детей».

Что означает «закрытие» федерального 
правительства?

Согласно законодательству США, если 
Конгресс не сможет утвердить посто-
янный бюджет на финансовый год, 
который начинается 1 октября и закан-
чивается 30 сентября, то разница должна 
быть компенсирована за счет временного 
бюджета. Если временный бюджет также 
не утверждается, федеральное прави-
тельство, которое теряет расходные пол-
номочия, закрывается. 

Это означает, что федеральное прави-
тельство, которое обслуживает более 
320 миллионов человек, прекращает все 
виды деятельности, кроме жизненно 
важных услуг.

В процессе этого государственные слу-
жащие, деятельность которых не явля-
ется жизненно важной, подлежат обяза-
тельному отпуску. В то время как войска 
США, ЦРУ, разведывательные агентства 
ФБР и АНБ США, а также государствен-
ные служащие, такие как врачи и мед-
сестры, работающие в государственных 
больницах, сотрудники служб безопас-
ности в аэропортах и тюрьмах продол-
жают свою работу. 

В США федеральное правительство за-
крывается не в первый раз. С 1976 года 
по сей день федеральное правительство 
страны закрывалось 21 раз на определен-
ное время, но на такой долгий период оно 
закрылось впервые. ИСТОЧНИК: АА

В США федеральные служащие, 
которые из-за остановки работы 

правительства не могут получить свою 
зарплату и переживают трудные времена 
в материальном плане, запустили более 
1500 кампаний на сайте «GoFundMe».

В своем заявлении агентству CNN пред-
ставитель GoFundMe Кэтрин Сичи со-
общила, что за последние дни в связи с 
остановкой работы правительства феде-
ральными служащими было запущено 
более 1500 кампаний, в том числе со сто-
роны матерей-одиночек, библиотекарей, 
пограничников и даже художников.

Отметив, что в рамках кампаний в общей 
сложности было собрано более 300 тысяч 
долларов пожертвований, Сичи сообщи-
ла о создании команды безопасности, ко-
торая контролирует данные кампании с 
целью предотвращения мошенничества.

В рамках этих кампаний федеральные 
служащие собирают деньги для оплаты 
аренды, платежей по ипотечным креди-
там, покупки продуктов питания или 
детских подгузников. Также служащие 
призывают правительство запустить ра-
боту как можно скорее, чтобы вернуться 
на свои рабочие места.

“Сейчас мы голодаем”

“Нынешняя ситуация очень сложная. 2 
января мы провели помолвку. Мы с же-
нихом планировали купить дом, но нам 
пришлось отложить это. Когда банки 
видят в графе о зарплате «ноль», они не 
смотрят на вас дружелюбно», - сказала 
в своем интервью для CNN сотрудник 
библиотеки из Северной Каролины Энна 
Кори.

Кори, которая запустила кампанию на 
сайте GoFundMe и собирает деньги на 
оплату счетов за природный газ и по-
купки в магазине, сказала: “На данный 
момент мы голодаем, мы не пытаемся 
разбогатеть”.

ev şu anda riskte.” dedi.

ABD Ulaştırma Güvenlik İdaresinde (TSA) 
çalışan Kevin Garfinkle da kampanya sayfa-
sında, “Ailemin tek gelir kaynağı benim ve 
hükümetin kapalı olması nedeniyle tekrar 
açılana kadar maaş çekimi alamayacağım. 
Bu, faturalarımın ödenemeyeceği, dahası 
ailem için gıda ya da bebek bezi alamayaca-
ğım anlamına geliyor.” şeklinde konuştu.

Federal hükümetin “kapanması” ne anlama 
geliyor?

Amerikan kanunlarına göre, Kongre 1 
Ekim’de başlayıp 30 Eylül’de sona eren mali 
yıl için kalıcı bütçeyi onaylayamazsa, geçi-
ci bütçelerle aranın kapatılması gerekiyor. 
Geçici bütçenin de onaylanamadığı dönem-
lerde harcama yetkisini kaybeden federal 
hükümet kapanıyor.

Bu durum, 320 milyonu aşkın kişiye hizmet 
veren federal hükümetin hayati hizmetler 
dışındaki tüm faaliyetlerinin durdurması 
anlamına geliyor.

Bu süreçte hayati hizmetlerde görevli olma-
yan kamu çalışanları zorunlu izne çıkarı-
lırken, ABD ordusu, CIA, FBI ve NSA gibi 
istihbarat kurumları, kamu hastanelerinde 
çalışan doktorlar ve hemşireler, havaalanları 
ve hapishanelerdeki güvenlik görevlileri gibi 
kamu çalışanları görevlerine devam ediyor.

ABD’de federal hükümetin kapanması ise ilk 
kez yaşanmıyor. Ülkede 1976’dan bu yana 
federal hükümet 21 kez belirli sürelerle ka-
palı kaldı, ancak ilk defa hükümet bu kadar 
uzun süre kapandı. KAYNAK:AA

ABD’de hükümetin kapanması nedeniyle 
maaşlarını alamayan ve maddi olarak 

zor günler geçiren federal çalışanlar, “Go-
FundMe” adlı internet sitesinde 1500’den 
fazla kampanya başlattı.

GoFundMe Sözcüsü Katherine Cichy, 
CNN’e yaptığı açıklamada, son günlerde 
aralarında bekar anne, kütüphaneci, sınır 
koruma yetkilisi, hatta bir sanatçının bile 
olduğu federal çalışanların, hükümetin ka-
palı olması nedeniyle 1500’den fazla imza 
kampanyası başlattığını kaydetti.

Kampanyalarda toplamda 300 bin dolardan 
fazla bağış toplandığını belirten Cichy, do-
landırıcılığın önüne geçmek için bu kampa-
yaları denetleyen bir güvenlik timi kuruldu-
ğunu da vurguladı.

Kampanyalar kapsamında federal çalışanlar, 
kiraları, mortgage ödemeleri, gıda alışve-
rişleri veya çocuk bezi zatın alabilmek için 
para topluyor. Çalışanlar ayrıca, işlerine 
dönebilmek için hükümetin bir an önce açıl-
ması çağrısı da yapıyor.

“Şu anda açlık çekiyoruz”

CNN’e konuşan Kuzey Carolinalı kütüp-
hane yetkilisi Anna Cory, “Bu durum çok 
zor. 2 Ocak’ta nişanlandım. Nişanlımla bir 
ev almayı planlıyorduk, ancak bunu ertele-
mek zorunda kaldık. Çünkü bankalar maaş 
bordronuzda ‘sıfır’ yazdığını görünce size 
çok da arkadaşça bakamıyorlar.” ifadelerini 
kullandı.

GoFundMe üzerinden başlattığı kampanya-
da doğal gaz ve market alışverişi için para 
toplayan Cory, “Tam şu anda açlık çekiyo-
ruz, zenginleşmiyoruz.” diye konuştu.

Arizona eyaletinden Jo Ann Goodlow da 
2’sini evlat edindiği 3 çocuğuna bakmak için 
paraya ihtiyacı olduğunu belirterek, “Ben o 
çocukları, onlara biyolojik ailelerinin vere-
mediği daha iyi bir hayat vermek için evlat 
edindim. Şu anda başarısız olduğumu düşü-
nüyorum, çünkü onlara verdiğim güvenilir 

ABD’de çalışanlar çareyi imza kampanyası 
düzenlemekte buldu.

Госслужащие США нашли выход из 
ситуации, создав краудфандинговые 
кампании

Kazakistan Savunma, Havacılık ve Uzay 
Sanayisi Bakanlığının “Kazakhstan 

Engineering” şirketi, Kazak ve Rus şirket-
leriyle ülkede Mi-8AMT ve Mi-171 heli-
kopterlerinin üretilmesine ilişkin anlaşma 
imzaladı. 

Savunma, Havacılık ve Uzay Sanayisi Ba-
kanlığından yapılan yazılı açıklamada, 
“Kazakhstan Engineering”, “Aviaremont-
nıy Zavod” (uçak onarım fabrikası) ve 
Rusya’nın “Rosteh” devlet şirketine bağlı 
“Rusya helikopterleri” firmaları arasında 
Mi-8AMT ve Mi-171 tipi helikopterlerin 

üretimiyle ilgili anlaşma imzalandığı be-
lirtildi. 

Helikopter üretimi ve adaptasyonunun 
“Aviaremontnıy Zavod” şirketinin üretim 
alanlarında yapılacağı ifade edilen açıkla-
mada, söz konusu şirketin Kazakistan’da 
bu tip helikopterlerin güvenli çalışmasının 
sağlanması konularında yetkili olduğu 
kaydedildi. 

Açıklamada, “Aviaremontnıy Zavod” şir-
ketinin Mi-8/17/171 tipi helikopterlerin 
onarım, modernizasyon ve teknik bakımı 

АО «Казахстан инжиниринг», ко-
торое относится к министерству 

оборонной и аэрокосмической про-
мышленности Республики Казахстан, 
подписал договор по организации 
сборки вертолётов Ми-8АМТ и Ми-
171 совместно с казахстанскими и 
российскими компаниями.

В письменном заявлении министер-
ства оборонной и аэрокосмической 
промышленности Республики Казах-
стан сообщается, что был подписан 
договор по организации сборки вер-
толётов Ми-8АМТ и Ми-171 между 

Kazakistan’da Mi-8AMT ve Mi-171 helikopterleri üretilecek
Kazakistan Rusya ortaklığı helikopterler üretilecek

АО «Казахстан инжиниринг», АО «Ави-
аремонтный завод № 405» и АО «Верто-
лёты России» государственной корпора-
ции «Ростех».

В заявлении говорится, что сборка 
вертолётов и их адаптация под требо-
вания заказчика будет выполняться 
на производственных площадках АО 
«Авиаремонтный завод № 405», которое 
компетентно в вопросах обеспечения 
безопасной эксплуатации вертолётов 
данного типа в Казахстане. 

Подчеркивается, что АО «Авиаремонт-

için yerel ve uluslararası kurumların serti-
fikalarına sahip olduğuna işaret edildi.

Kazakistan’da ağır helikopter üretim tek-
nolojisinin ilk kez uygulanacağı vurgu-
lanan açıklamada, helikopter üretiminin 
başlatılmasının yerel savunma ve sanayi 
sistemi, sivil helikopter sanayisi ve eğitim 
üslerinin geliştirilmesine önemli ölçüde 
katkı sağlayacağı belirtildi.

Ülkede Mi-8AMT ve Mi-171 helikopter-
lerinin ana müşterileri arasında devlet 
kurumları ve havacılık şirketleri yer alı-
yor.  Kaynak: AA

В Казахстане будут собирать вертолеты Ми-8АМТ и Ми-171
Казахстан и Россия будут совместно производить сборку вертолетов

ный завод № 405» сертифицировано 
местными и международными органа-
ми для ремонта, модернизации и тех-
нического обслуживания вертолетов 
типа Ми-8/17/171.

Отмечается также, что в Казахста-
не впервые внедряется технология 
сборки тяжёлых вертолётов, и запуск 
сборочного производства вертолётов 
обеспечит значительное развитие 
отечественного оборонно-промыш-
ленного комплекса, гражданской вер-
толётной индустрии и учебно-трени-
ровочной базы.

На сегодняшний день основными заказ-
чиками вертолётов Ми-8АМТ и Ми-171 
в стране являются государственные 
учреждения и коммерческие авиакомпа-
нии. Источник: АА
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образом, у нас появился дом, где мы можем 
оставаться. Я благодарю Турцию и турец-
кий народ за их поддержку».

55-летний Амир Хусейин, который в тече-
ние недели добирался до лагеря вместе со 
своими 6 детьми и одним внуком, сказал: 
«Мы пришли сюда из Аракана вместе с 
группой из 500-600 человек. Мы живем в 
домах, построенных Турцией. Мы пита-
емся благодаря гуманитарной помощи из 
Турции. Я молюсь за всех, кто думает и 
переживает за нас в Турции».

Также 64-летний Мухаммед Нур 12 дней 
добирался до лагеря вместе с женой и 4 до-
черьми. Он рассказал о том, что большин-
ство его родственников умерли в Аракане 
и на пути в лагеря.

Со стороны Турции была оказана макси-
мальная гуманитарная помощь для лаге-
рей. Многие учреждения и организации 
вместе с добровольцами построили десят-
ки тысяч домов, больниц, мечетей, школ и 
других общественных зон, и в каждом рай-
оне были открыты водные скважины.

Жизнь в лагерях

Несмотря на пережитые тяжелые дни 
мусульмане-рохинья продолжают вести 
повседневную жизнь в лагерях. Некото-
рые взрослые работают на территории 
лагерей и зарабатывают на хлеб. Беженцы 
в лагерях роят дорогу лопатой, переносят 
строительные материалы, тем самым за-
рабатывая около 50-100 така (6-12 лир) в 
день. Также некоторые беженцы продают 
продукты питания, привезенные из центра 
города.

Дети, обучающиеся в построенных Турци-
ей школах, с одной стороны, учатся пись-
менной и устной грамоте и получают рели-
гиозное образование, а с другой стороны, 
проводит свободное время, играя в футбол 
со своими друзьями. Иногда юноши созда-
ют команды и соревнуются на футбольных 
турнирах. ИСТОЧНИК: АА

Приблизительно 1,5 миллиона мусульман, 
бежавших от репрессий, преследований 
и массовых убийств на своей родине в 
Аракане, пытаются выжить в суровых 
условиях в лагерях города Кокс-Базар в 
Бангладеш. Беженцы-мусульмане из Ара-
кана, которые тяжело переживают прои-
зошедшие ужасные события, не хотят воз-
вращаться в свою страну без обеспечения 
надлежащей безопасности.

Мусульмане-рохинья, потерявшие своих 
родных в результате нападений армии 
Мьянмы и буддийских групп, помнят пе-
режитые ужасные события как сейчас. Не-
смотря на свою боль рохинья, потерявшие 
своих матерей, отцов, братьев, детей или 
супругов, мечтают о наступлении мирного 
времени.

Зафер Ислам, родителей которого рас-
стреляли солдаты Мьянмы, укрылся от 
расправы в лагере беженцев Кутупалонг в 
городе Кокс-Базар 1,5 года назад. «Солда-
ты Мьянмы застрелили моих родителей, 
когда они выходили из дома. В результате 
атак нам пришлось бежать. Я пришел сюда 
с моей сестрой, женой и тремя детьми. Те 
дни невозможно забыть, их след все еще 
ощущается», - сказал он.

Пара Рухламин и Ануар Бегом также бо-
рются за свои жизни вместе с 2 детьми. 
Ануар Бегом рассказал, что они вместе с 
детьми шли до лагеря в течение недели, и 
им даже пришлось переплыть реку Наф. 
Сейчас он с семьей живет в бамбуковом 
доме, который был построен добровольца-
ми из Турции.

Отметив, что они смогли выстоять бла-
годаря поддержке Турции, Бегом сказал: 
«Страной, которая борется и не забывает 
о нас здесь, является Турция. Мы понима-
ем это из стараний и усилий людей, при-
бывших из Турции, и их подхода к нам. В 
первые дни у нас не было места, где бы мы 
могли поспать. Люди, прибывшие сюда из 
Турции, построили дома для нас. Таким 

anlatan Anuar Begom, Türkiye’deki hayırseverler 
tarafından bambudan yaptırılan evde kalıyor.

Türkiye’nin yardımlarıyla ayakta durabildiklerini 
aktaran Begom, “Bizim için mücadele veren, 
bizi burada unutmayan ülke Türkiye’dir. Bunu 
Türkiye’den gelen insanların buradaki çalışmala-
rından, bizlere olan yaklaşımlarından anlıyoruz. 
İlk geldiğimiz günlerde başımızı sokabileceğimiz 
bir yerimiz yoktu. Türkiye’deki insanlar buraya 
gelip bizim için evler yaptırdı. Bu sayede barına-
bildiğimiz bir evimiz oldu. Destekleri için Türk 
insanına ve Türkiye’ye teşekkür ediyorum.” diye 
konuştu.

Kampa 6 çocuğu ve bir torunuyla bir hafta süren 
yürüyüşün ardından ulaşan 55 yaşındaki Amir 
Hüseyin ise “Arakan’dan 500-600 kişilik bir 
kafileyle yürüyerek buraya geldik. Türkiye’nin 
yaptırdığı evde oturuyoruz, Türkiye’den gelen 
yardımlarla karnımızı doyuruyoruz. Türkiye’den 
bizleri düşünen herkese dua ediyorum.” değer-
lendirmesinde bulundu.

64 yaşındaki Muhammed Nur da eşi ve 4 kızıyla 
12 gün süren yürüyüşün ardından kampa ulaştı-
ğını, hem Arakan’da hem de göç yolunda birçok 
akrabasının hayatını kaybettiğini söyledi.

En fazla yardımın Türkiye’den gönderildiği 
kamplarda, yardımseverlerin de katkılarıyla 
kurum ve kuruluşlarca, on binlerce ev, hastane, 
mescit ve okul gibi sosyal yaşam alanları inşa 
edilirken, her mahalleye birçok su kuyusu açıldı.

Kamplarda yaşam

Rohingyalar, yaşanan zor günlere rağmen kamp-
larda gündelik yaşamlarına devam ediyor. Bazı 
yetişkinler kamp alanlarındaki işlerde görev 
alarak ekmek parası kazanıyor. Kamp alanında 
kazma kürekle yol kazan, inşaat malzemeleri 
taşıyan mülteciler, günlük yaklaşık 50-100 taka 
(6-12 lira) kazanç sağlıyor. Bazı mülteciler de 
şehir merkezinden getirdikleri gıda ürünlerini 
kamplarda satarak ticaret yapıyorlar.

Türkiye’nin inşa ettiği okullarda eğitim gören ço-
cuklar da bir yandan okuma-yazma öğrenip, dini 
eğitimler alırken, diğer yandan arkadaşlarıyla 
futbol oynayarak zaman geçiriyor. Kampta takım 
kuran gençler, zaman zaman futbol müsabakala-
rında karşı karşıya geliyor. KAYNAK:AA

Ana vatanları Arakan’daki baskı, zulüm ve 
katliamlarından kaçan yaklaşık 1,5 milyon 

Müslüman, Bangladeş’in Cox’s Bazar kentindeki 
kamplarda zor şartlar altında yaşam mücadelesi 
veriyor. Yaşadıkları korkunç olayları derinden 
hisseden Arakanlı Müslüman mülteciler, ye-
terli güvence sağlanmadan ülkelerine dönmek 
istemiyor.

Myanmar ordusu ve Budist grupların saldı-
rılarında yakınlarını kaybeden Rohingyalar, 
hafızalara kazınan dehşet verici katliamları ilk 
günkü gibi hatırlıyor. Birçoğu annesini, baba-
sını, kardeşini, çocuğunu ya da eşini kaybeden 
Rohingyalar, acılarına rağmen huzurlu günlerin 
hayalini kuruyor.

Anne ve babası Myanmar askerleri tarafından 
kurşuna dizilerek öldürülen, katliamdan kaçarak 
1,5 yıl önce Cox’s Bazar’daki Kutupalong Mülteci 
Kampı›na sığınan Zafer İslam, «Myanmarlı as-
kerler evden çıkarken anne ve babamı silahla vu-
rarak öldürdü. Saldırılarda biz kaçmak zorunda 
kaldık. Buraya kız kardeşim, eşim ve 3 çocuğum-
la birlikte geldim. O günleri unutmam mümkün 
değil, halen izlerini taşıyorum.» dedi.

Ruhlamin-Anuar Begom çifti de 2 çocuklarıya 
kampta hayata tutunmaya çalışıyorlar. Kampa 
ulaşabilmek çocuklarıyla bir hafta yürüdüklerini, 
ardından da Naf Nehri’nden yüzerek geçtiklerini 

Rohingyaların Yaşadıkları Acı İlk 
Günkü Gibi

Рохинья и сейчас переживают ту боль, 
которую они испытали в первые дни

Myanmar’da ordu ve Budist grupların baskı, zulüm ve katliamlarına 
maruz kalarak ana vatanlarından göç etmeye mecbur bırakılan 
Arakanlı Müslümanlar, yaşadıkları korkunç günleri unutamıyor.

В Узбекистане будет создана еще одна 
свободная экономическая зона, которая 

будет освобождена от налогов и таможенных 
платежей.

Решением президента Шавката Мирзиёева 
одобрено создание на востоке страны сво-
бодной экономической зоны «Андижан-
фарм», которая будет освобождена от нало-
гов и таможенных платежей.

Сообщается, что Мирзиёев подписал указ о 
создании на востоке страны в Андижанской 
области свободной экономической зоны 
«Андижан-фарм», которая будет способство-
вать развитию фармацевтического сектора.

Указ, подписанный президентом, предусма-
тривает создание в свободной зоне совре-
менных фармацевтических заводов, которые 
будут производить лекарственные препа-
раты, медицинские материалы и аппараты с 
высокой добавленной стоимостью, а также 
привлечение прямых инвестиций и передо-
вых технологий иностранных компаний, в 
том числе ведущих фармацевтических ком-
паний Индии.

Согласно указу, предприятия, которые будут 
созданы в свободной зоне для производст-
ва медицинских препаратов, материалов и 
аппаратов, будут освобождены от налогов 

Özbekistan›da vergi ve gümrük ödemelerin-
den muaf tutulacak bir serbest ekonomik 

bölge daha kuruluyor. 

Cumhurbaşkanı Şevket Mirziyoyev, ülkenin 
doğusunda vergi ve gümrük ödemelerinden 
muaf tutulacak “Andican Farm” serbest bölgesi 
kurulmasını kararlaştırdı

Mirziyoyev’in, ülkenin doğusundaki Andican vi-
layetinde ilaç sektörünün geliştirileceği “Andican 
Farm” serbest ekonomik bölgesinin kurulmasına 
ilişkin kararnameyi imzaladığı bildirildi.

Cumhurbaşkanının imzaladığı kararnameyle, 
serbest bölgede katma değeri yüksek olan ilaç, 
tıbbi malzeme ve cihazlar üretecek çağdaş ilaç 
fabrikalarının kurulması ve bu sürece arala-
rında Hindistan’ın önde gelen ilaç şirketlerinin 
de bulunduğu yabancı şirketlerin doğrudan 

Араканские мусульмане, вынужденные покинуть свою родину, 
подвергаясь давлению, преследованиям и массовым убийствам 
со стороны армии Мьянмы и буддийских группировок, не могут 
забыть пережитые ужасные события.

yatırımları ve ileri teknolojilerinin çekilmesi 
öngörülüyor.

Kararnameye göre, söz konusu serbest bölgede 
tıbbi ilaç, malzeme ve cihazları üretmek üze-
re kurulacak işletmeler 10 yıla kadar vergi ve 
gümrükten muaf edilecek. Kararnameyle, söz 
konusu serbest ekonomik bölgelerin faaliyeti 
ilk etapta 30 yıl olarak belirlenirken, bu süre 
daha da uzatılabilecek. 

Kararnameye göre, 3 milyon dolara kadar ya-
tırım yapacak şirketler 3 yıl, 5 milyon dolara 
kadar yatırım yapacak şirketler 5 yıl ve 10 mil-
yon dolardan fazla yatırım yapacak şirketler ise 
10 yıl boyunca tüm vergi ve gümrük ödemele-
rinden muaf tutulacak. 

Serbest bölgede kurulacak işletmeler ithal ede-
cekleri ham madde, malzeme ve yedek parça 
için de gümrük vergisi ödemeyecek. Serbest 
ekonomik bölgelerde faaliyette bulunacak işlet-
meler, ikinci 5 yıllık sürede ise gelir vergisinin 
yüzde 50’sini ödeyecek.

Halen ülkenin Nevai, Angren, Cizzah, Harezm, 
Buhara, Semerkant, Taşkent, Sirderya, Fer-
gana ve Namangan bölgelerinde özel vergi ve 
gümrük rejiminin geçerli olduğu 20 civarında 
serbest ekonomik bölge kurulmuş bulunuyor. 
Kaynak: AA

Özbekistan Bir Serbest 
Bölgeye Daha Kavuşuyor

В Узбекистане появится еще одна 
свободная экономическая зона

и таможенных сборов на срок до 10 лет. 
Также согласно указу, данная свободная 
экономическая зона на первом этапе будет 
функционировать 30 лет с возможностью 
продления срока.

Предприятия, инвестирующие до 3 милли-
онов долларов, будут освобождены от всех 
налогов и таможенных сборов на три года, 
от 3 до 5 миллионов долларов — на пять 
лет, от 5 до 10 миллионов долларов — на 
семь лет, от 10 миллионов долларов — на 
десять лет. 

Предприятия, которые будут созданы в 
свободной зоне, также не будут платить 
таможенную пошлину за импортируемое 
сырье, материалы и запасные части. Пред-
приятия, которые будут работать в свобод-
ной экономической зоне, в течение второго 
пятилетия будут платить 50 процентов 
подоходного налога.

В настоящее время существует около 20 
свободных экономических зон в Навой-
ской, Ангренской, Джизакской, Хорезм-
ской, Бухарской, Самаркандской, Таш-
кентской, Сырдарьинской, Ферганской 
и Наманганской областях, где действует 
специальный налоговый и таможенный 
режим. Источник: АА
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ООН в своем заявлении подчеркивает, 
что глубоко обеспокоена за безопас-
ность около 11 тысяч мирных жителей, 
которые остались на востоке Дейр-эз-
Зора, где происходят столкновения 
между ДЕАШ и поддерживаемой со 
стороны США террористической орга-
низацией YPG/РКК.

Призыв из Рукбана

Кроме того, сообщается, что ООН се-
рьезно обеспокоена гуманитарными 
условиями в лагере Рукбан на юго-за-
паде Сирии, где живут более 40 тысяч 
человек. ООН призвала обеспечить 
непрерывный и беспрепятственный 
доступ для гуманитарной помощи как 
на восток Дейр-эз-Зора, так и в лагерь 
Рукбан.

«ООН настоятельно призывает все 
конфликтующие стороны и тех, кто 
оказывает на них влияние, принять 
все необходимые меры для защиты 
гражданского населения и граждан-
ской инфраструктуры в соответствии 
с международными обязательствами в 
области прав человека», - говорится в 
заявлении.

YPG/PKK грозил мирным жителям рас-
правой

9 января террористы YPG/PKK, напав-
шие на палаточный городок  в районе 
Эбрихе на востоке Дейр-эз-Зора, убили 
одного из гражданских, который отка-
зался идти в район Хол.

Тысячам семей, которые жили в само-
дельных палатках в оккупированных 
районах на востоке Евфрата, YPG/PKK 
угрожали расправой в том случае, если 
они откажутся идти в район Хол при-
граничной с Ираком сирийской про-
винции Хасеке.

Нынешняя ситуация в Дейр-эз-Зоре

Ранее YPG/PKK с поддержкой США ок-
купировали районы  в восточной, за-
падной и северной части Дейр-эз-Зора к 
востоку от Евфрата.

11 сентября 2018 года YPG/PKK, по-
лучая поддержку с воздуха от США и 
на суше от Франции, начала атаки на 
террористическую организацию ДЕАШ 
с целью ликвидировать ее из Дейр-эз-
Зора.

YPG/PKK продолжили продвигаться 
вперед после того, как захватили рай-
онный центр Хеджин, который был 
последним оплотом ДЕАШ в Дейр-эз-
Зоре.

На данный момент ДЕАШ на востоке 
Дейр-эз-Зора контролирует только 
районы Сюсе и Багоз. В западной части 
реки Евфрат в Дейр-эз-Зоре находятся 
силы режима Асада. А террористиче-
ская организация YPG/PKK оккупиро-
вала около трети сирийской террито-
рии. ИСТОЧНИК: АА

Açıklamada, “BM çatışan tüm taraflara ve 
bunlar üzerinde etkili olanlara uluslararası 
insan hakları hukuku yükümlülükleri doğ-
rultusunda sivilleri ve sivil altyapıyı koru-
mak için gerekli tüm önlemlerin alınması 
yönünde güçlü şekilde çağrıda bulunuyor.” 
ifadesine yer verildi.

YPG/PKK sivilleri ölümle tehdit etmişti

9 Ocak’ta Deyrizor’un doğu kırsalındaki 
Ebrihe beldesindeki çadır kente baskın ya-
pan YPG/PKK’lı teröristler, Hol bölgesine 
gitmek istemeyen bir sivili ateş açarak öl-
dürmüştü.

YPG/PKK, Fırat’ın doğusunda işgal ettiği 
bölgelerde derme çatma çadırlarda kalan 
binlerce aileyi, Haseke ilinin Irak sınırındaki 
Hol bölgesine gitmemeleri halinde ölümle 
tehdit etmişti.

Deyrizor’da son durum

YPG/PKK, ABD’nin desteğiyle Fırat 
Nehri’nin doğusunda Deyrizor’un doğu, batı 
ve kuzey kırsalındaki bölgeleri işgal etmişti.

ABD’nin havadan, Fransa’nın karadan topçu 
atışlarıyla destek verdiği YPG/PKK, 11 Ey-
lül 2018’de DEAŞ’ı Deyrizor’dan tamamen 
çıkarmak için saldırılar başlatmıştı. YPG/
PKK, Deyrizor’da DEAŞ’ın son kalesi konu-
mundaki Heccin ilçe merkezini işgal ettik-
ten sonra ilerlemeye devam etmişti.

DEAŞ, Deyrizor ilinin doğu kırsalında sade-
ce Süse ve Bagoz beldelerinde varlık gösteri-
yor. Deyrizor’da Fırat Nehri›nin batısındaki 
bölgede ise Esed rejimi güçleri bulunuyor. 
Terör örgütü YPG/PKK, Suriye toprakları-
nın yaklaşık üçte birini işgali altında tutu-
yor. KAYNAK:AA

Birleşmiş Milletler (BM) tarafın-
dan, Suriye’de Deyrizor ilinin doğu-

sunda ABD destekli terör örgütü YPG/
PKKile DEAŞ’ın çatıştığı bölgede arada 
sıkışan binlerce sivilin güvenliğinden büyük 
endişe duyulduğu belirtildi.

BM’den yapılan yazılı açıklamada, terör 
örgütlerinin çatıştığı bölgede sivillerin ağır 
bedel ödediği vurgulanarak, “Aktif çatışma 
alanlarını terkedenler, kadın ve çocuklar da 
dahil pek çok sivil zayiat bildirdi.” ifadesi 
kullanıldı.

Açıklamada, bölgede gıda ve tıbbi malzeme 
ihtiyacının kritik boyutlara ulaştığı ve sivil 
altyapının büyük ölçüde tahrip edildiğine 
dikkat çekilerek, çatışmalardan dolayı böl-
gede kalan veya hareket halindeki sivillere 
insani erişimin ciddi şekilde kısıtlandığına 
işaret edildi.

Terör örgütü YPG/PKK’nın Deyrizor’dan 
sivilleri göç ettirdiği Haseke ilinin Irak sını-
rında yer alan Hol bölgesindeki şartlara da 
değinilen açıklamada, Hol’a ulaşan sivillerin 
çoğunun kadın, çocuk ve yaşlılardan oluştu-
ğu aktarıldı. Bu sivillerin yolculuk boyunca, 
silahlı çatışmalar ve patlayıcı maddelere 
karşı korumasız kaldığı, ayrıca zorlu kış ko-
şullarında kontrol noktalarında uzun süre 
bekletildiği belirtildi.

“7 çocuk öldü”

Açıklamada, tüm bunların sonucunda Hol 
bölgesine göç ettirilen sivillerin çoğunun 
son derece bitkin düştüğü ifade edilerek, 
bölgeye ulaştıktan kısa bir süre sonra 7 ço-
cuğun yaşamını yitirdiği aktarıldı.

Yerinden edilenlerin ifadelerine yer verilen 
açıklamada, buradaki sivillerin kendi rıza-
ları dışında göç ettirildiğinin ve çoğunun 
Deyrizor bölgesinde kalmayı tercih ettikleri-
nin altı çizildi.

BM açıklamasında, Deyrizor’un doğusunda 
ABD destekli terör örgütü YPG/PKK ile 
DEAŞ’ın çatıştığı bölgede arada kalan bin-
lerce sivil ile aralık başından itibaren bölge-
ye kaçan 11 bin civarındaki sivilin güvenli-
ğinden büyük endişe duyulduğu vurgulandı.

Rukban çağrısı

40 binden fazla kişinin yaşadığı Suriye’nin 
güneybatısındaki Rukban kampındaki insa-
ni koşullardan ciddi endişe duyulduğu akta-
rılan açıklamada, gerek Deyrizor’un doğusu 
gerekse Rukban kampına sürekli ve engelsiz 
insani erişim izni verilmesi çağrısında bulu-
nuldu.

Организация Объединенных Наций 
(ООН) глубоко обеспокоена за 

безопасность тысячи мирных жителей, 
которые остались на востоке сирийской 
провинции Дейр-эз-зор, где происходят 
столкновения между ДЕАШ и поддер-
живаемой со стороны США террори-
стической организацией YPG/РКК.

В письменном заявлении ООН подчер-
кивается, что в районе, где происходят 
столкновения террористических ор-
ганизаций, жертвами становятся гра-
жданские лица. «Покинувшие активные 
конфликтные зоны сообщили о множе-
стве жертв среди гражданского населе-
ния, в том числе женщин и детей», - го-
ворится в заявлении.

Отмечено, что потребность в продо-
вольствии и медикаментах в регионе 
достигла критической точки, граждан-
ская инфраструктура была в значитель-
ной степени разрушена, а гуманитар-
ный доступ к оставшимся в регионе 
гражданским лицам из-за конфликтов 
был строго ограничен.

Также в заявлении упоминается район 
Хол приграничной с Ираком сирийской 
провинции Хасеке, куда террористиче-
ская организация YPG/PKK вынудила 
переселиться мирных жителей Дейр-эз-
зора. Большинство гражданских лиц, 
дошедших до Хола, - это женщины, дети 
и пожилые. Эти гражданские во время 
переселения оставались незащищен-
ными от вооруженных конфликтов и 
взрывчатых веществ, а также на про-
тяжении долгого времени их держали 
на контрольно-пропускных пунктах в 
суровых зимних условиях.

«Умерло 7 детей»

Сообщается, что в результате этого 
большинство гражданских лиц, пересе-
ленных  в район Хол, были крайне исто-
щены, а вскоре после прибытия умерло 
7 детей.

В заявлении, в котором также содержат-
ся комментарии переселенных жителей, 
подчеркивается, что гражданские лица, 
находящиеся здесь, были переселены 
против своей воли, и большинство из 
них предпочитали оставаться в Дейр-
эз-Зоре.

BM, YPG/PKK ile DEAŞ arasında 
kalan sivillerden endişeli

ООН обеспокоена за мирных жителей, 
которые остались между огней YPG/РКК 
и ДЕАШBM Suriye’de Deyrizor ilinin doğusunda YPG/PKK ile DEAŞ’ın çatıştığı 

bölgede arada sıkışan binlerce sivilin güvenliğinden büyük endişe 
duyulduğunu bildirdi.

ООН глубоко обеспокоена за безопасность тысячи мирных 
жителей, которые остались на востоке сирийской провинции 
Дейр-эз-зор, где происходят столкновения между YPG/РКК и 
ДЕАШ.
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Официальный представитель 
коалиции во главе с США про-
тив ДЕАШ полковник Шон 
Райан объявил, что в результа-
те взрыва в сирийском городе 
Манбидж погибли американ-
ские солдаты. 

В своем письменном заявлении в 
Twitter полковник Райан сооб-

щил: «Американские военнослужа-
щие погибли при взрыве во время 
патрулирования в Сирии. Мы по-
прежнему собираем информацию и 
позже раскроем подробности”.

Кроме того, пресс-секретарь Белого 
дома Сара Сандерс заявила, что пре-
зидент США Дональд Трамп уже в 
курсе ситуации.

В то время, как полковник Райан не 
дает информацию по количеству по-
гибших американских солдат, некото-
рые источники утверждают, что речь 
идет о гибели 4 солдат.

В оккуппированном террористиче-
ской организацией YPG/PKK городе 

ABD öncülüğündeki DEAŞ Kar-
şıtı Koalisyon Sözcüsü Albay 
Sean Ryan, DEAŞ’ın üstlendi-
ği Suriye’nin Münbiçilçesinde-
ki patlamada ABD askerlerinin 
öldüğünü açıkladı. 

Albay Ryan, Twitter hesabından yap-
tığı yazılı açıklamada, “Suriye’de 

rutin devriye görevi yürütürken yaşanan 
patlama sırasında ABD askerleri öldü. 
Halen bilgileri topluyoruz ve daha sonra 
daha fazla bilgi paylaşacağız.” ifadesini 
kullandı. 

Öte yandan, Beyaz Saray Sözcüsü Sarah 
Sanders yaptığı açıklamada ABD Başka-
nı Donald Trump’ın patlama konusun-
da bilgilendirildiğini ifade etti. 

Albay Ryan, ölen ABD askerlerinin sayı-
sıyla ilgili bilgi vermezken, bazı medya 
organları saldırıda 4 ABD askerinin öl-
düğünü iddia etmişti. 

Münbiç’teki bombalı saldırıda ABD 
askerlerinin öldüğü açıklandı

Terör örgütü YPG/PKK’nın işgalindeki 
Münbiç’te, ABD askerlerinin devriye 
yaptığı sırada patlama meydana gelmişti.

Telegram haberleşme uygulamasında 
örgüte ait olduğu bilinen Amak adlı he-
sapta, DEAŞ’ın Münbiç’te uluslararası 
koalisyon askerlerini devriye faaliyeti 
sırasında patlayıcı yüklü yelekle hedef 
aldığı iddia edilmişti. 

Patlama sonrası ABD ordusu, helikop-
terlerle askerlerini tahliye etmişti. Patla-
mada ölenler olduğu öğrenilmişti.

Halep’in Münbiç ilçesi, Ağustos 2016’dan 
bu yana YPG/PKK’nın işgalinde bulunu-
yor. ABD, ilçenin DEAŞ’tan temizlenme-
sinin ardından YPG/PKK’lıların ilçeyi 
terk edeceği sözünü vermişti. 

Washington yönetimi taahhüdünü yeri-
ne getirmezken Türkiye ve ABD, 2018’in 
haziran ayında Münbiç yol haritasında 
uzlaşmıştı. Ancak ABD’nin oyalamaları 
nedeniyle yol haritası halen tamamlana-
madı. KAYNAK:AA

Манбидж произошел взрыв во время 
осуществления патрулирования аме-
риканскими военнослужащими.

В Telegram-канале «Амак», который 
известен как канал данной террори-
стической организации, было сделано 
заявление о том, что взрыв был про-
изведен ДЕАШ, целью которой стал 
патруль международной коалиции.

После взрыва армия США эвакуиро-
вала своих солдат с помощью верто-
летов. Тогда стало известно, что есть 
погибшие при взрыве.

С августа 2016 года город Манбидж, 
который находится в провинции 
Алеппо, оккупирован YPG/PKK. 
Ранее США обещали, что YPG/PKK 
покинет город после ликвидации 
ДЕАШ.

В связи с невыполнением руководст-
вом Вашингтона своих обязательств 
в июне 2018 года Турция и США до-
говорились о дорожной карте Ман-
бидж. Однако из-за отвлекающих ма-
невров США дорожная карта все еще 
не завершена. ИСТОЧНИК: АА

Военнослужащие США погибли в 
результате взрыва бомбы в Манбидже

В докладе Центра по правам 
человека «Аль-Мизан» 
сообщается о том, что в 2018 
году израильская армия убила 
50 и ранила 2890 детей в 
секторе Газа.

Центр по правам человека «Аль-
Мизан» опубликовал доклад о на-

рушениях прав ребенка, совершенных 
израильской армией во время нападе-
ний на сектор Газа.

В докладе сообщается, что в 2018 году 
израильская армия убила 50, ранила 
2890 и задержала 28 детей в секторе 
Газа.

Также отмечается, что израильские 
силы продолжают систематически на-
рушать права человека, в том числе и 
детей, по отношению к палестинцам в 
секторе Газа. От конфликтов, в особен-
ности от прямых и косвенных израиль-
ских нападок, таких как убийства и за-
держания, больше всего страдают дети.

«Систематические нарушения Израи-
лем международных норм и законов о 
правах человека свидетельствуют о том, 
что мировое сообщество не выполняет 
своих юридических и моральных обя-
зательств по защите прав гражданских 
лиц в секторе Газа и на других оккупи-
рованных территориях Палестины», - 
говорится в докладе.

В докладе не указывается, как были 
убиты и ранены дети, но в отчетах Ми-
нистерства здравоохранения в секторе 
Газа отмечается, что большинство детей 
стали мишенью во время Великого мар-
ша возвращения, который начался 30 
марта 2018 года на границе сектора Газа.

С 30 марта и по сей день на израиль-
ской границе в блокадном секторе Газа 
палестинцы проводят мирные акции 
протеста под названием «Великий марш 
возвращения». 

Тем временем израильские военные 
открывают огнестрельный огонь по 
народу, требующему возращения на 
земли, с которых он был изгнан, и сня-
тия незаконной блокады, применяемой 
к сектору Газа с 2006 года.

С 30 марта и по сегодняшний день бо-
лее 225 палестинцев погибли в резуль-
тате вмешательств израильских солдат 
в мирные демонстрации. Кроме того, 
по меньшей мере 14 палестинцев были 
убиты в результате воздушных атак и 
танковых обстрелов сектора Газа со сто-
роны Израиля. ИСТОЧНИК: АА

Gazze’deki El-Mizan İnsan 
Hakları Merkezi, İsrail 
ordusunun 2018’de Gazze’de 50 
çocuğu öldürdüğünü, 2 bin 890 
çocuğu yaraladığını duyurdu.

El-Mizan İnsan Hakları Merkezi, İsrail 
ordusunun Gazze Şeridi’ne düzen-

lediği saldırılar sırasında işlediği çocuk 
hakları ihlalleriyle ilgili bir rapor yayın-
ladı.

Raporda, İsrail ordusunun 2018’de 
Gazze’de 50 çocuğu öldürdüğü, 2 bin 
890 çocuğu yaraladığı ve 28 çocuğu gö-
zaltına aldığı belirtildi.

İsrail güçlerinin, özellikle çocuk hakları 
başta olmak üzere Gazze›deki Filistinlile-
re yönelik sistematik ihlallerine devam et-
tiği kaydedilen raporda, özellikle İsrail›in 
öldürme ve gözaltına alma gibi doğrudan 
veya dolaylı saldırıları başta olmak üzere 
çatışmalardan en çok çocukların etkilen-
diği kaydedildi.

Raporda, “İsrail’in uluslararası insan 
hakları kurallarını ve uluslararası insan 
hakları kanunlarını çiğnemeye devam et-
mesi, uluslararası toplumun, başta Gazze 
Şeridi olmak üzere işgal altındaki Filistin 
topraklarında yaşayan sivillere yönelik 
yasal ve ahlaki sorumluluklarını yerine 
getirmekten aciz kalmasının doğal bir 
yansımasıdır.” ifadesine yer verildi.

Raporda çocukların nasıl öldürüldüğü 
ve yaralandığı belirtilmezken, Gazze’deki 
Sağlık Bakanlığının raporlarında, çocuk-
ların çoğunun 30 Mart 2018’de Gazze sı-
nırında başlayan Büyük Dönüş Yürüyüşü 
gösterilerinde hedef alındığı belirtilmişti.

Filistinliler, 30 Mart’tan bu yana abluka 
altındaki Gazze Şeridi’nin İsrail sınırında 
Büyük Dönüş Yürüyüşü adı altında cuma 
günleri barışçıl eylemler düzenliyor.

İsrail askerleri ise sürgün edildikleri top-
raklarına geri dönmeyi ve 2006›dan beri 
Gazze›ye uygulanan hukuksuz ablukanın 
kaldırılmasını talep eden sivil halkın üze-
rine gerçek mermilerle ateş açıyor.

İsrail askerlerinin 30 Mart›tan bu yana 
devam eden barışçıl gösterilere müdaha-
lesinde 225›ten fazla Filistinli şehit oldu. 
Aynı dönemde İsrail›in Gazze›ye düzen-
lediği hava saldırısı ve tank atışlarında da 
en az 14 Filistinli hayatını kaybetti.

KAYNAK:AA

İsrail 2018›de 
Gazze’de 50 
çocuğu öldürdü

В 2018 году 
Израиль убил 50 
детей в секторе 
Газа 
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народа под руководством Нур Мисуари 
и Саламата Хашима был создан Наци-
онально-освободительный фронт моро 
(НОФМ).

Разногласия на переговорах в Ливии

В декабре 1976 года в столице Ливии 
Триполи лидер НОФМ Нур Мисуари 
представлял народ моро на переговорах 
по Трипольскому соглашению, где также 
участвовало правительство Филиппин, и 
принял условия «автономии». После это-
го НОФМ разделился на две части.

Хашим заявил, что поставленные ус-
ловия являются обманом, мусульмане 
Бангсаморо заслужили «независимость» 
и им следует продолжать переговоры до 
тех пор, пока они не станут свободными.

Хашим, целью которого является «Неза-
висимое государство на юге Филиппин», 
покинул НОФМ и основал Исламский 
фронт освобождения моро (ИФОМ) в 
1976 году.

- Правительство Манилы полностью не 
выполняло достигнутое соглашение

В связи с тем, что Филиппины не вы-
полняли Трипольское соглашение на 
достаточном уровне и сократили число 
провинций в рамках соглашения, перего-
воры были провалены.

После 1980-х годов НОФМ и ИФОМ 
много раз вели переговоры с правитель-
ством Манилы, но все-таки не смогли 
выстроить фундамент соглашения.

На протяжении многих веков народ 
моро был независимым, но в 1898 

году он был оккупирован американцами, 
а в 1946 году - филиппинцами. 21 января 
народ моро пойдет на выборы, чтобы 
проголосовать за всеобъемлющее согла-
шение об автономии, которое было под-
писано правительством Манилы в июле 
2018 года.

Если соглашение будет одобрено, то 
народ моро спустя 121 год получит воз-
можность управлять своими собствен-
ными территориями.

Исторический процесс

В конце 19 века испанцы передали аме-
риканцам страну, которую они оккупи-
ровали в начале 16 века. А США остави-
ли регион, которым они правили до 1946 
года, филиппинцам, в основном состоя-
щим из христиан.

Народу моро, которые были лишены 
свободы во время оккупации США, 
пришлось нелегко из-за политики прави-
тельства Манилы, которое основывалась 
на заселении региона христианами.

В 1972 году с целью обеспечения неза-
висимости региона из мусульманского 

katılarak “özerklik” şartlarını kabul etmesi, 
MUKC’yi ikiye böldü.

Haşim, kendilerine sunulan şartların aldat-
maca olduğunu, Bangsamoro Müslüman-
larının “bağımsızlığı” hak ettiğini ve özgür 
olana dek görüşmeleri sürdürmeleri gerekti-
ğini ilan etti.

Hedeflerini “Filipinler’in güneyinde bağım-
sız bir devlet” olarak beyan eden Haşim, 
MUKC’den ayrılarak Moro İslami Kurtuluş 
Cephesini (MİKC) 1976 yılında kurdu.

- Manila hükümeti varılan uzlaşmayı yete-
rince uygulamadı

Filipinler’in, Trablus Agremanı’nı yeterli se-
viyede uygulamaya koymaması ve anlaşma 
kapsamındaki vilayetlerin sayısını azaltması, 
görüşmeleri akamete uğrattı.

MUKC ve MİKC, 1980’lerden sonra Manila 
hükümetiyle defalarca müzakere etmelerine 
rağmen sağlıklı bir anlaşma zemininde bu-
luşamadı.

Öte yandan, Moro bölgesi, o dönem sürdü-
rülen bazı müzakereler sonucunda ortaya 
çıkan kısmi özerklikler kapsamında Müs-
lümanların bazı dini bayramlarının kabulü, 
faizsiz bankacılık ve Müslüman İşleri Ba-
kanlığı gibi bazı kazanımlara kavuştu.

Taraflar arasında 1997 yılında ateşkes görüş-
meleri başladı. 2012 yılında ise barış müza-

Yüzyıllardır sahip oldukları özgürlükleri, 
1898’de Amerikalılar ardından 1946’da 

Filipinliler tarafından alınan Morolar, Tem-
muz 2018’de Manila hükümetiyle imzala-
nan kapsamlı özerklik anlaşmasını oylamak 
için 21 Ocak’ta sandık başına gidecek.

Anlaşmanın onaylanması halinde Morolar, 
121 yıl sonra kendi bölgelerini yönetebilme 
fırsatını yakalayacak.

Tarihi süreç

İspanyollar, 16. yüzyılın başında işgal ettik-
leri ülkeyi, 19. yüzyılın sonunda Amerika-
lılara teslim etti. ABD de 1946’ya kadar yö-
nettiği bölgeyi, çoğunluğunu Hristiyanların 
oluşturduğu Filipinlilere bıraktı.

ABD’nin işgali boyunca özgürlüklerinden 
yoksun kalan Moro halkı, daha sonra Mani-
la hükümetinin bölgede sürdürdüğü Hris-
tiyan iskanı politikası nedeniyle zor günler 
geçirdi.

Bölgenin bağımsızlığının gerçekleşmesi ama-
cıyla Müslüman halktan Nur Misuari ve Sela-
met Haşim’in öncülüğünde 1972 yılında Moro 
Ulusal Kurtuluş Cephesi (MUKC) kuruldu.

Libya’daki müzakerelerde görüş ayrılığı

Zamanın MUKC lideri Nur Misuari’nin 
Aralık 1976’da Libya’nın başkenti Trablus’ta 
Filipinler devletinin taraf olduğu “Trablus 
Agremanı” görüşmelerine Moroları temsilen 

Bangsamoro Müslümanlarının 
121 yıllık mücadelesinde tarihi 
dönem
Uzak Doğu Asya ülkesi Filipinlerin güneyindeki Mindanao 
Adası’nda yaşayan Bangsamoro Müslümanlarını kapsamlı 
özerkliğe kavuşturacak referandum Ocak›ta yapılacak.

kerelerinin yeniden başlamasıyla hükümet 
ile MİKC arasında ateşkes ilan edildi.

Rodrigo Duterte süreci hızlandırdı

Moro barış görüşmeleri, Filipinler’de 2016 
yılında yapılan devlet başkanlığı seçimini, 
22 yıl Davao kentinin belediye başkanlığını 
yürüten Rodrigo Duterte’nin kazanmasıyla 
ivme kazandı.

Duterte, seçim kampanyalarında çatışma 
ortamının sonlandırılması vaadinde bulun-
muştu.

Yaklaşık 12 bin silahlı üyesi bulunan MİKC 
ile merkezi hükümet arasında, Mindanao’da 
2016’da, Bangsamoro adlı yeni bir özerk 
bölge oluşturulmasında mutabakata varıldı.

MİKC, 2017’de hükümet ile vardıkları barış 
anlaşması kapsamında hazırladıkları yeni 
Bangsamoro Temel Yasa Tasarısı’nı Devlet 
Başkanı Duterte’ye sundu.

Filipinler’de Kongre, mayıs ayında Müslü-
man nüfusun yoğun yaşadığı Mindanao 
eyaletinin bir bölümü ve çevresindeki adala-
ra özerklik tanınmasını öngören Bangsamo-
ro Temel Yasası’nı onayladı.

Devlet Başkanı Rodrigo Duterte, temmuz 
sonunda imzaladığı Bangsamoro Organik 
Yasası’nı (BOL) Moro İslami Kurtuluş Cep-
hesine (MİKC) teslim etti.

Malacanang Sarayı’nda düzenlenen törende 
yasayı MİKC lideri El Hac Murad İbrahim’e 
teslim eden Duterte, burada yaptığı konuş-
mada, “on yılların çatışmasını sonlandırdık-
larını” söyledi.

Özerklik anlaşması

Duterte’nin imzasıyla yürürlüğe giren Bang-
samoro Organik Yasası ile bölge Müslüman-
larının hukuki ve ekonomik kazanımları 
artacak.

Bangsamoro hükümetinin kurulmasıyla 
bölgede şeri hükümlerin uygulanacağı İslam 
Hukuku mahkemeleri açılacak.

Bölgedeki idari yetkiler, ulusal hükümetten 
Bangsamoro hükümetine devredilecek.

Ayrıca eski Moro Ulusal Kurtuluş Cephesi 
(MUKC) ve Moro İslami Kurtuluş Cephesi 
(MİKC) unsurları kolluk kuvvetlerine katı-
labilecek. KAYNAK:AA

Историческая веха в 121-летней борьбе мусульман Бангсаморо
На юге Филиппин 21 января 
пройдет референдум о предо-
ставлении широкой автономии 
мусульманам Бангсаморо, ко-
торые проживают на острове 
Минданао.

С другой стороны, в результате неко-
торых переговоров в рамках частичной 
автономии регион Моро добился опре-
деленных успехов, таких как принятие 
некоторых религиозных праздников 
мусульман, беспроцентное банковское 
обслуживание и министерство по делам 
мусульман. 

В 1997 году начались переговоры о пре-
кращении огня. После возобновления 
мирных переговоров в 2012 году прави-
тельство Манилы и ИФОМ объявили о 
прекращении огня.

Родриго Дутерте ускорил процесс

Мирные переговоры по вопросу моро 
получили импульс в 2016 году, когда 
Родриго Дутерте, который 22 года был 
мэром Давао, выиграл президентские 
выборы в Филиппинах.

В своих избирательных кампаниях Ду-
терте обещал положить конец конфлик-
ту.

В Минданао в 2016 году между прави-
тельством и ИФОМ, в котором насчи-
тывается около 12 000 вооруженных 
членов, было достигнуто соглашение о 
формировании нового автономного рай-
она Бангсаморо.

В 2017 году ИФОМ представил прези-
денту Дутерте новый законопроект Банг-
саморо, который был подготовлен в рам-
ках мирного договора с правительством.

В мае Конгресс Филиппин ратифициро-
вал Основной закон Бангсаморо, кото-

рый предусматривает предоставление 
автономии провинции Минданао и при-
легающим к ней островам, где сосредото-
чено мусульманское население.

Президент Родриго Дутерте передал под-
писанный в конце июля Основной закон 
Бангсаморо Исламскому фронту освобо-
ждения моро (ИФОМ).

На церемонии, состоявшейся во двор-
це Малакананг, Дутерте передал новый 
закон лидеру ИФОМ Гаджи Мурад Иб-
рагиму и в своем выступлении отметил, 
что этим самым они положили «конец 
десятилетним столкновениям».

Соглашение об автономии

Вместе с Основным законом Бангсаморо, 
который вступил в силу после подписа-
ния Дутерте, увеличатся правовые и эко-
номические выгоды мусульман данного 
региона.

С созданием Бангсаморо в регионе будут 
открыты суды исламского права для реа-
лизации суверенных положений.

Административные полномочия в реги-
оне будут переданы от национального 
правительства руководству Бангсаморо.

Кроме того, члены Национально-осво-
бодительного фронта моро (НОФМ) и 
Исламского фронта освобождения моро 
(ИФОМ) смогут участвовать в работе 
правоохранительных органов. ИСТОЧ-
НИК: AA
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önce tampon bölgenin kurulması için adım 
atılmasıdır.”

Fırat Kalkanı ve Zeytin Dalı harekatları ile 
terör örgütlerinden temizlenen bölgelerde 
güvenli bölge oluşturulduğunu dile getiren 
Dede, “Vatandaşlarımızın ciddi bir kısmı 
o topraklara döndü. Bir milyondan fazla 
Suriyeli şu an oluşturulan o güvenli bölgeye 
döndü. Eğer Fırat’ın doğusunda da tampon 
bölge oluşturulursa 4 milyon insanın çoğu o 
bölgelere döner.” dedi.

“Uluslararası toplum ve BM destek olmalı”

Suriyeli avukat Muallim Sait de Rasulayn 
kentinden yaklaşık 5 yıl önce ailesiyle 
Türkiye’ye sığındığını söyledi.

Suriye’nin acilen güvenli bölgeye ihtiyacı 
olduğunu vurgulayan Sait, söz konusu böl-
genin dünyanın farklı coğrafyalarına yayılan 
Suriyelileri de bir araya getireceğine inandı-
ğını dile getirdi.

Sait, güvenli bölgenin başta Türkiye ve ulus-
lararası toplumun desteğiyle oluşturulması 
gerektiğine dikkati çekerek, şunları kaydetti:

“Tampon bölge siyasi çözüm, emniyet ve 
barışı getirir. En önemlisi de tampon bölge 
bizi terör örgütlerinden korumak için iyi bir 
bariyer görevi üstlenir. Tampon bölge Suri-
yeliler için örnek olur ve herkesin vatanına 
dönebilmesi için fırsat oluşturur. Uluslara-
rası kuruluşlar da tampon bölgenin korun-
ması için çaba sarf edecektir. Oluşturulacak 
bölgeye insani yardım ve uluslararası destek 
de gerekir. BM de konuşulan tampon bölge-
de faaliyette bulunmalıdır. BM bu tampon 
bölgeye ortak olmalı, garantör olmalıdır. 
Sivil insani yardım kuruluşları da buraya 
kendi ölçülerince destek sunmalıdır.”

“İyi bir çözüm yolu”

Suriyeli esnaf İbrahim Şerif ise Türkiye’ye 
yıllardır ev sahipliğinden dolayı teşekkür 
etti.

Vatanlarına dönme vakitlerinin geldiğine 
inandığını anlatan Şerif, Türkiye’nin çabala-
rına diğer ülkelerin de artık destek vermesi 
gerektiğini söyledi.

Güvenli bölge önerisine destek isteyen Şerif, 
“Biz bu talebi savaşın başında dile getirdik. 
Tampon bölge bize barışı, huzuru ve güven-
lik desteğini getirir. Tampon bölge bizi ko-
rumak için iyi bir çözüm yoludur. Tampon 
bölge bizi vatanımıza yakın eder. Bu bizim 
için de aynı zamanda vatanımıza dönmek 
için umut olur. Bizi savaş uçaklarından ve 
terör örgütlerinden korur.” şeklinde konuş-
tu. KAYNAK:AA

«Щит Евфрата» и «Оливковая ветвь». 
«Большая часть наших граждан вернулись 
на эти земли. Более миллиона сирийцев 
вернулись в безопасную зону, которая 
создана сейчас. Если на востоке Евфрата 
также будет создана буферная зона, то бо-
лее 4 миллионов человек вернутся в этот 
регион», - сказал он.

«Международное сообщество и ООН 
должны поддержать»

Сирийский адвокат Муаллим Саит из го-
рода Расулайн рассказал о том, как около 
5 лет назад он со своей семьей укрылся в 
Турции.

Подчеркнув, что Сирии срочно нужна 
безопасная зона, Саит выразил свою веру 
на то, что в данной зоне воссоединятся 
сирийцы, которые распространились по 
разным частям мира.

По мнению Саита, безопасная зона долж-
на быть создана при поддержке Турции и 
международного сообщества.

«Буферная зона принесет политическое 
решение, безопасность и мир. Самое глав-
ное - это то, что буферная зона послужит 
хорошим барьером для защиты нас от тер-
рористических организаций. Эта зона ста-
нет примером для сирийцев и для каждого 
создаст возможность вернуться на родину. 
Международные организации также долж-
ны стремиться защитить буферную зону. 
Создаваемая зона также будет нуждаться 
в гуманитарной помощи и международной 
поддержке. ООН также должна действо-
вать в данной буферной зоне. ООН должна 
быть партнером и гарантом для данной 
зоны. Гражданские гуманитарные органи-
зации также должны оказывать свою по-
сильную поддержку», - отметил он.

«Хорошее решение»

Сирийский торговец Ибрагим Шериф по-
благодарил Турцию за многолетнее госте-
приимство.

Шериф выразил свою веру в то, что при-
шло время для возвращения соотечествен-
ников на свою родину, и отметил, что те-
перь и другие страны должны поддержать 
усилия Турции.

Обращаясь с просьбой поддержать предло-
жение о «безопасной зоне», Шериф сказал: 
«Мы выдвинули это требование еще в на-
чале войны. Буферная зона принесет нам 
мир, благополучие и безопасность. Буфер-
ная зона – это хороший способ защитить 
нас. Эта зона сблизит нас с нашей родиной. 
Она также является нашей надеждой на 
возвращение на родину. Она защитит нас 
от атак военных самолетов и террористи-
ческих организаций». ИСТОЧНИК: AA

Türkiye’nin iç savaşın ilk yıllarından beri 
dillendirdiği ve ABD Başkanı Trump’ın 

yeniden gündeme getirdiği “güvenli bölge” 
önerisi, Suriyeli sığınmacıları ülkelerine dö-
nüş için umutlandırdı.

Fırat Kalkanı ve Zeytin Dalı harekatlarıyla 
terörden temizlenen bölgelerde huzurun 
sağlanması, gurbetteki yaklaşık 1 milyon 
Suriyelinin yeniden vatanına dönmesini 
sağladı.

Türkiye Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan’ın yaklaşık 4 yıldır dile getirdiği gü-
venli bölge uygulamasının tekrar gündeme 
gelmesi de Türkiye’de kalan Suriyeli sığın-
macıların ülkelerine geri dönüş için umut-
lanmasını sağladı.

Suriyeliler, Türkiye öncülüğünde oluştu-
rulacak güvenli bölgenin domino etkisi 
oluşturarak, ülkelerinin diğer bölgelerinde 
de huzur ve güven ortamının sağlanacağına 
inanıyor.

“Biz vatanımıza dönmek istiyoruz”

Suriye Türkmenleri Derneği Başkanı Ekrem 
Dede, AA muhabirine yaptığı açıklamada, 
vatandaşlarının Türkiye’de yıllardır en iyi 
şekilde misafir edildiğini söyledi.

Türkiye’ye iç savaştan kaçan Suriyelilere 
kucak açmasından dolayı minnettar olduk-
larını vurgulayan Dede, ülkelerindeki sava-
şın sona ermesi için Türkiye’nin olağanüstü 
çaba gösterdiğini dile getirdi.

Dede, Suriye’de oluşturulacak güvenli böl-
genin birçok sığınmacının vatanına geri 
dönmesini sağlayacağını vurgulayarak, şöyle 
devam etti:

“Eğer tampon bölge daha önce olmuş ol-
saydı, milyonlarca vatandaşımız şu an 
Türkiye’de olmayacaktı. Tampon bölge şimdi 
olursa da bizi vatanımıza daha yakın eder, 
topraklarımıza geri döneriz. Farklı ülkelerde 
gurbet yaşamaktan kurtulmuş oluruz. Ri-
camız konuşulan tampon bölgenin daha da 
genişletilmesi yönündedir. Biz vatanımıza 
dönmek istiyoruz. Tampon bölge olursa o 
korunaklı alanlara dönebiliriz. Türkiye’den 
ve uluslararası toplumdan ricamız, bir an 

Предложение о «безопасной зоне», о 
котором Турция твердит с первых лет 

гражданской войны, и которое недавно 
было выдвинуто на повестку дня прези-
дентом США Трампом, вселило в сирий-
ских беженцев надежду на возвращение на 
родину.

В регионах,  очищенных от терроризма 
благодаря операциям «Щит Евфрата» и 
«Оливковая ветвь», были установлены мир 
и стабильность, что обеспечило возвра-
щение из чужбины на родину примерно 1 
миллиона сирийцев. 

Выдвижение на повестку дня предложения 
о «безопасной зоне», о котором президент 
Турции Реджеп Тайип Эрдоган твердит на 
протяжении четырех лет, вселило в сирий-
ских беженцев, проживающих на данный 
момент в Турции, надежду на возвращение 
на родину.

Сирийцы верят, что в безопасной зоне, 
которая будет формироваться под лидер-
ством Турции, создастся эффект домино, 
тем самым и в других регионах страны 
также будет обеспечена атмосфера мира и 
доверия.

«Мы хотим вернуться на свою родину»

Глава Ассоциации сирийских туркменов 
Экрем Деде в своем интервью корреспон-
денту АА сказал о том, что соотечествен-
ники в течение многих лет наилучшим 
образом гостили в Турции.

Выразив безмерную благодарность Турции 
за гостеприимность в сторону сирийцев, 
бежавших от гражданской войны в Сирии, 
Деде отметил, что Турция приложила экс-
траординарные усилия для завершения 
войны в его стране.

Подчеркнув, что «безопасная зона», кото-
рая будет создана в Сирии, позволит мно-
гим беженцам вернуться на родину, Деде 
заявил:

«Если бы буферная зона была создана ра-
нее, то миллионы наших граждан сейчас 
не были бы в Турции. Формирование бу-
ферной зоны позволит нам быть  ближе к 
родине, мы вернемся на наши земли. Мы 
избавимся от тоскливой жизни в разных 
странах. Наша просьба направлена на 
дальнейшее расширение буферной зоны. 
Мы хотим вернуться на свою родину. Если 
будет создана данная зона, то мы сможем 
вернуться в эту охраняемую область. Мы 
просим Турцию и международное сообще-
ство как можно скорее сделать шаг к созда-
нию буферной зоны».

Деде отметил, что безопасная зона созда-
ется в регионах, очищенных от террори-
стических организаций за счет операций 

‘Güvenli Bölge’ Önerisi Suriyelilere 
Umut Oldu

Предложение о «безопасной зоне» стало 
надеждой для сирийцев



Ocak 2019
SİVİL İNİSİYATİF16

принятым без консультации со странами 
P5+1.

«Согласно международному праву, наша 
страна и другие страны обязаны соблю-
дать резолюции Организации Объединен-
ных Наций (ООН). Санкции США, хоть и 
косвенное, но имеют влияние. Невозмож-
но вести торговлю с Ираном долларами 
США из-за этих санкций. Наша позиция 
как делового мира заключается в том, 
что проблемы Ирана с мировой системой 
должны решаться мирными дипломати-
ческими путями, эта страна снова должна 
стать членом глобальной системы. На 
самом деле, односторонние санкции раз-
рушают глобальную торговую систему и 
не помогают в достижении поставленных 
политических целей», - заявил он.

Отметив, что Иран является одним из 
важнейших торговых партнеров Турции, 
Килер напомнил, что в 2012 году двусто-
ронняя торговля достигла уровня в 21 
миллиард долларов.

Также Килер сообщил, что Иран стано-
вится страной, в которую турецкие ком-
пании вкладывают большие инвестиции 
и вступают во владение путем приватиза-
ции.

«В частности, переговоры между Ираном 
и странами Р5+1, приведшие в конце 2015 
года к заключению соглашения под назва-
нием «Совместный всеобъемлющий план 
действий», повысили инвестиционные и 
торговые интересы турецких компаний 
к Ирану. Достижение Турцией средне- и 
долгосрочных целей прежде всего зависит 
от постоянства мирной и стабильной сре-
ды в регионе. Любое внешнее вмешатель-
ство, которое может привести к дестаби-
лизации ситуации в регионе, действует 
против Турции и ее компаний», - заявил 
он. Источник: АА

lelerinin barışçıl, diplomatik yollarla ka-
lıcı olarak çözülmesi ve bu ülkenin tekrar 
küresel sistemin bir üyesi olması yönünde. 
Nitekim, tek taraflı yaptırımlar küresel tica-
ret sistemini bozuyor ve hedeflenen siyasal 
amaçlara da hizmet etmekten uzak kalıyor.”

Kiler, İran’ın, Türkiye’nin en önemli ticaret 
ortaklarından biri olduğuna işaret ederek, 
ikili ticaretin 2012 yılında 21 milyar dolar 
seviyesine kadar çıktığını hatırlattı.

İran›ın Türk şirketlerinin ciddi yatırım yap-
tığı, özelleştirmeyle şirket devraldığı bir ülke 
olmaya başladığını belirten Kiler, şunları 
kaydetti:

“Özellikle İran ile P5+1 ülkeleri arasındaki 
müzakerelerin 2015 yılı sonunda ‘Kapsamlı 
Ortak Eylem Planı’ adı verilen bir anlaşmay-
la sonuçlanması, Türk şirketlerinin İran’a 
yönelik yatırım ve ticaret iştahını artırmıştı. 
Türkiye’nin orta ve uzun vadeli hedeflerine 
ulaşması her şeyden önce bölgesinde barış 
ve istikrar ortamının kalıcı hale gelmesine 
bağlıdır. Bölgenin istikrarını bozabilecek her 
türlü dış müdahale Türkiye’nin ve şirketleri-
nin aleyhine işler.”  KAYNAK:AA

2018 года, когда США ввели первый этап 
эмбарго, то экспорт Турции в Иран в ав-
густе составил 165 миллионов долларов, 
в сентябре - 156 миллионов долларов, в 
октябре - 198 миллионов долларов, а в 
ноябре колебался в районе 187 миллио-
нов долларов. Экспорт в сентябре упал, 
но в другие месяцы оставался выше, чем 
в августе. Если мы сравним период с ав-
густа по ноябрь 2018 года с аналогичным 
периодом предыдущего года, мы увидим 
сокращение нашего экспорта на 34%. В 
предстоящем периоде мы ожидаем роста 
турецкого экспорта продовольственных 
товаров и медикаментов, на которые не 
действует эмбарго против Ирана».

Напомнив об огромном внимании к дело-
вому форуму, который был организован 
в прошлом месяце под председательством 
президента Реджепа Тайипа Эрдогана и 
президента Ирана Хасана Рухани, Килер 
подчеркнул, что два лидера также вырази-
ли свои взгляды на развитие отношений, 
несмотря на эмбарго, что указало дорогу 
деловому сообществу.

«Инвестиционные и торговые интересы 
турецких компаний к Ирану увеличи-
лись»

Килер отметил, что решение США о вы-
ходе из Совместного всеобъемлющего 
плана действий и возобновление санкций 
против Ирана, которые были сняты в 2016 
году, является односторонним решением, 

делового сообщества посетили Турцию, 
что стало важным шагом в развитии дву-
сторонних отношений.

В своем интервью корреспонденту АА 
глава Турецко-иранского делового сове-
та при Совете по внешнеэкономическим 
связям Турции Килер прокомментировал 
развитие отношений между двумя страна-
ми во время эмбарго.

Килер отметил, что в январе 2015 года 
между Турцией и Ираном вступило в силу 
Соглашение о преференциальной тор-
говле. Таким образом, было достигнуто 
преимущество таможенного тарифа на 
турецкие товары.

Килер сообщил, что после отмены санк-
ций в отношении Ирана в январе 2016 
года турецкий экспорт в данную страну 
увеличился примерно на 35,5% по сравне-
нию с предыдущим годом, в то же время 
импорт снизился на 23%. В 2017 году экс-
порт снизился на 34,5% по сравнению с 
2016 годом, а импорт вырос на 59,5%.

Напомнив, что президент США Дональд 
Трамп после того, как в одностороннем 
порядке вывел свою страну из ядерного 
соглашения с Ираном, 7 августа 2018  года 
наложил первый ряд санкций против 
Ирана, а второй – 5 ноября того же года, 
Килер заявил:

«Если рассматривать ежемесячные пока-
затели  двусторонней торговли с августа 

Глава Турецко-иранского делового со-
вета при Совете по внешнеэкономиче-

ским связям Турции Умит Килер отметил, 
что в период с августа по ноябрь 2018 
года, когда было наложено эмбарго про-
тив Ирана, турецкий экспорт в данную 
страну уменьшился на 34% по сравнению 
с аналогичным периодом прошлого года. 
«В предстоящем периоде мы ожидаем 
рост турецкого экспорта продовольствен-
ных товаров и медикаментов, на которые 
не действует эмбарго против Ирана», - 
сказал он.

В регионе, в котором расположена Тур-
ция, одним из важных актеров, как в по-
литике, так и в экономике является Иран. 
Экономические эмбарго против Ирана, 
которые были наложены с 1980 года, были 
отменены 17 января 2016 года. После это-
го инвестиционные и торговые интересы 
турецких компаний к Ирану возросли, а 
двусторонние экономические отношения 
ускорились. Но односторонний выход 
президента США Дональда Трампа из 
ядерной сделки с Ираном положил начало 
новому процессу. США наложили первый 
ряд санкций на Иран 7 августа, а второй - 
5 ноября.

Санкции коснулись таких секторов, как 
энергетика, страхование и финансы. 8 
стран, в том числе и Турция, были ос-
вобождены от санкций против Ирана в 
энергетическом секторе. В связи с этим 
президент Ирана Рухани и представители 

ihracatında artış bekliyoruz.”

Kiler, geçen ay Cumhurbaşkanı Recep Tay-
yip Erdoğan ve İran Cumhurbaşkanı Hasan 
Ruhani’nin başkanlığında düzenlenen iş 
forumuna ilginin yoğun olduğunu hatırla-
tarak, iki liderin de ambargoya rağmen iliş-
kilerin geliştirilmesi konusunda görüşlerini 
dile getirdiklerini, bu tutumun iş dünyasına 
yol gösterdiğini vurguladı.

“Türklerin İran’a yönelik yatırım ve ticaret 
iştahı artmıştı”

ABD’nin Kapsamlı Ortak Eylem Planı’ndan 
çekilme ve İran’a yönelik olarak 2016 yılında 
kaldırdığı yaptırımlara geri dönme kararının 
P5+1 ülkeleriyle istişare edilmeden alınan 
tek taraflı bir karar olduğuna dikkati çeken 
Kiler, şunları kaydetti:

“Uluslararası hukuk gereği ülkemiz ve diğer 
ülkeler yalnızca Birleşmiş Milletler (BM) 
kararlarına uymakla yükümlü bulunuyor. 
ABD yaptırımlarının dolaylı da olsa etki-
leri bulunuyor. Bu yaptırımlar nedeniyle 
İran ile ABD dolarıyla ticaret yapmak 
mümkün değil. İş dünyası olarak duruşu-
muz, İran›ın dünya sistemiyle olan mese-

2015 yılının ocak ayında Türkiye ile İran 
arasında Tercihli Ticaret Anlaşması’nın yü-
rürlüğe girdiğini belirten Kiler, bu sayede 
Türk ürünlerine gümrük vergisi avantajı 
getirildiğini söyledi.

Kiler, Ocak 2016’da İran’a yaptırımların 
P5+1 ülkeleri tarafından kaldırılmasıyla 
Türkiye’nin bu ülkeye ihracatının bir önceki 
yıla göre yaklaşık yüzde 35,5 arttığını, it-
halatın ise yaklaşık yüzde 23 azaldığını bil-
dirdi. 2017’de ise ihracatın 2016 yılına göre 
yaklaşık yüzde 34,5 azaldığına işaret eden 
Kiler, ithalatın aynı dönemde yüzde 59,5 
civarında arttığını dile getirdi.

ABD Başkanı Donald Trump’ın, ülkesini 
İran ile nükleer anlaşmadan tek taraflı ola-
rak çekmesinin ardından, ilkini 7 Ağustos 
2018’de başlattığı yaptırımların ikincisini 
de 5 Kasım 2018’de uygulamaya koyduğunu 
anımsatan Kiler, şöyle devam etti:

“Ambargonun ilk aşamasının ABD tarafın-
dan devreye konulduğu 2018 yılının Ağus-
tos ayından itibaren ikili ticaret rakamlarına 
aylık olarak bakıldığında, ağustosta 165 
milyon dolar olan Türkiye’nin İran’a ihra-
catı, eylülde 156 milyon dolar, ekimde 198 
milyon dolar, kasımda ise 187 milyon dolar 
civarında seyretti. İhracat eylülde düştü 
ancak diğer aylarda ağustosa göre yüksek 
seyretti. Ambargonun uygulandığı Ağustos-
Kasım 2018 dönemini bir önceki yılın aynı 
dönemiyle kıyasladığımızda, ihracatımızda 
yaklaşık yüzde 34’lük bir düşüş yaşandığını 
görüyoruz. Önümüzdeki dönemde ise am-
bargo dışında tutulan gıda ürünleri ve ilaç 

Dış Ekonomik İlişkiler Kuru-
lu (DEİK) Türkiye-İran İş Konseyi Baş-

kanı Ümit Kiler, İran’a yönelik ambargonun 
uygulandığı Ağustos-Kasım 2018 dönemin-
de, bir önceki yılın aynı dönemine kıyasla 
Türkiye’nin bu ülkeye ihracatının yaklaşık 
yüzde 34 azaldığını belirterek, “Önümüzde-
ki dönemde ambargo dışında tutulan gıda 
ürünleri ve ilaç ihracatında artış bekliyoruz.” 
dedi.

Türkiye’nin bulunduğu coğrafyada siyasetin 
yanı sıra ekonomik anlamda da önemli bir 
aktör olan İran’a 1980’den itibaren uygulan-
maya başlanan ekonomik ambargolar 17 
Ocak 2016’da kaldırılmıştı. Söz konusu ge-
lişmenin ardından Türk şirketlerinin İran’a 
yönelik yatırım ve ticaret iştahı artmış, ikili 
ekonomik ilişkiler hızlanmıştı. Buna karşın, 
ABD Başkanı Donald Trump’ın, ülkesini 
İran ile nükleer anlaşmadan tek taraflı ola-
rak çekmesi yeni bir süreç başlattı. ABD, 
İran’a yönelik ilkini 7 Ağustos’ta başlattığı 
yaptırımların ikincisini de 5 Kasım’da uygu-
lamaya koydu.

Başta enerji, sigortacılık ve finans sektör-
lerini ilgilendiren yaptırımlardan, enerji 
ayağında aralarında Türkiye’nin de bulun-
duğu 8 ülke muaf tutuldu. Bu süreçte İran 
Cumhurbaşkanı Hasan Ruhani ve iş dünyası 
temsilcilerinin Türkiye’yi ziyareti, iki ülke 
ilişkilerinde önemli adımlardan biri oldu.

DEİK Türkiye-İran İş Konseyi Başkanı Kiler, 
AA muhabirine, ambargoların gölgesinde 
iki ülke arasındaki ilişkilerin gelişimini de-
ğerlendirdi.

İran’a Gıda ve İlaç İhracatında 
Artış Beklentisi
DEİK Türkiye-İran İş Konseyi Başkanı Kiler, “Önümüzdeki 
dönemde İran’a yönelik ambargonun dışında tutulan gıda ürünleri 
ve ilaç ihracatında artış bekliyoruz.” dedi.

Ожидается рост экспорта продовольственной и 
фармацевтической продукции в Иран
«В предстоящем периоде мы ожидаем рост турецкого экспорта продовольственных товаров 
и медикаментов, на которые не действует эмбарго против Ирана», - сказал глава Турецко-
иранского делового совета при Совете по внешнеэкономическим связям Турции Умит Килер.
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“İngiltere’nin AB’den anlaşmalı olarak ayrıl-
masını sağlamanın tek yolu budur.” ifadesini 
kullandı.

“İngiltere niyetine açıklık getirsin”

Juncker, AB Konseyi Başkanı Donald 
Tusk ile beraber İngiltere›ye ek güvenceler 
sunarak «iyi niyetlerini» ortaya koydukları-
nı, Başbakan May ile de hafta başında mek-
tuplaştıklarını anımsattı.

“İngiltere’nin (AB’den) anlaşmasız ayrılma 
riski bu akşamki oylama ile artmıştır.” de-
ğerlendirmesinde bulunan Juncker, AB’nin 
ayrılık sürecine tam olarak hazır olmasını 
sağlamak için çalışmaya devam edecekleri-
nin altını çizdi.

Juncker, zamanın daraldığını belirterek, 
“İngiltere’nin en kısa zamanda niyetine açık-
lık getirmesini talep ediyorum.” ifadelerini 
kullandı.

“Tek çözümün ne olduğunu söylemeye kim 
cesaret edecek?”

Öte yandan, AB Konseyi Başkanı Donald 
Tusk, sosyal medya hesabından yaptığı pay-
laşımda, “Eğer anlaşmaya varmak mümkün 

değilse ve kimse anlaşmasız ayrılık istemi-
yorsa, o zaman tek çözümün ne olduğunu 
söylemeye kim cesaret edecek?” ifadelerine 
yer verdi. 

“Avrupa için acı bir gün” 

Almanya Başbakan Yardımcısı ve Maliye Ba-
kanı Olaf Scholz, Brexit anlaşmasının İngiliz 
parlamentosu tarafından reddedilmesiyle 
ilgili, “Buna iyi hazırlıklıyız ancak sert bir 
Brexit, Avrupa Birliği (AB) ve İngiltere için 
en az cazip seçim olacak.” ifadesini kullandı.

Scholz, İngiltere Başbakanı Theresa May’in 
AB ile vardığı Brexit anlaşmasının İngiliz 
parlamentosu tarafından 202 evet oyuna 
karşı 432 hayır oyu ile reddedilmesinden 
sonra sosyal medya hesabından Almanca ve 
İngilizce paylaşımda bulundu.

“Bu Avrupa için acı bir gün.” değerlendirme-
si yapan Scholz, “Buna iyi hazırlıklıyız ancak 
sert bir Brexit AB ve İngiltere için en az ca-
zip seçim olacak.” ifadesini kullandı. 

Parlamento ipleri eline aldı

İngiliz parlamentosu, geçen hafta aldığı iki 
kararla hükümetin anlaşmasız Brexit için 
ayırdığı bütçeyi kullanmasına kısıtlama 
getirmiş ve May’in yeni tavizler için AB ile 
müzakeresi için kullanabileceği süreyi 3 gün-
le sınırlamıştı.

Parlamento, bu kararlarla May hükümetinin 
Brexit sürecindeki inisiyatifini kısıtlayarak 
ipleri önemli ölçüde eline almıştı.

Anlaşmanın reddiyle İngiltere’de erken seçim 
ve yeni referandum gibi bir dizi seçeneğin 
masaya gelmesi bekleniyor.

İngiltere 23 Haziran 2016›daki referandumla 
AB›den ayrılma kararı almıştı. KAYNAK:AA

ламенте соглашения о выходе из союза 
(Brexit), которое было достигнуто  премьер-
министром Великобритании Терезой Мэй и 
ЕС, председатель Еврокомиссии Жан-Клод 
Юнкер заявил: «Я требую, чтобы  Великоб-
ритания как можно скорее разъяснила свои 
намерения».

В своем заявлении Юнкер подчеркнул, что 
огорчен результатами голосования, которое 
было проведено сегодня вечером в палате 
общин британского парламента, и сообщил, 
что со стороны ЕС процесс ратификации 
соглашения о Brexit продолжается.

Отметив, что нынешнее соглашение о Brexit 
было наилучшим из возможных вариантов, 
Юнкер заявил: «Это единственный способ 
обеспечения выхода Великобритании  из  ЕС 
путем договора».

«Пусть Великобритания прояснит свои наме-
рения»

Юнкер напомнил, что они вместе с главой 
Евросовета Дональдом Туском выразили 
свои «добрые намерения», предложив до-
полнительные гарантии Великобритании, а 
также отметил, что в начале недели они пере-
писывались с премьер-министром Мэй.

«Риск неупорядоченного выхода Великобри-
тании из ЕС значительно увеличился после 
сегодняшнего голосования», - сказал Юнкер, 
подчеркнув, что Еврокомиссия будет продол-
жать кризисную работу, для того чтобы обес-
печить готовность ЕС к процессу разделения.

Отметив, что времени уже почти нет, Юнкер 
заявил: «Я требую, чтобы Великобритания 
как можно скорее прояснила свои намере-
ния».

«Кому хватит мужества сказать, каким явля-
ется финальное решение?»

Кроме того, глава Евросовета Дональд Туск в 
публикации в своем профиле в социальных 
сетях заявил: «Если соглашение оказалось 
невозможным, но при этом никто не хочет 
выхода без соглашения, кому хватит мужест-
ва, наконец, сказать, каким является финаль-
ное решение?» 

«Печальный день для Европы» 

Вице-канцлер и министр финансов Германии 
Олаф Шольц прокомментировал отказ бри-
танского парламента от соглашения о Brexit. 
«Мы хорошо подготовлены к этому, но жест-
кий Brexit был бы наименее привлекатель-
ным выбором для ЕС и Великобритании», 
- сказал он.

После того, как британский парламент с 432 
голосами “против” и 202 голосами “за” от-
клонил соглашение о Brexit, которое было 
достигнуто премьер-министром Великобри-
тании Терезой Мэй и ЕС, Шольц в своем про-
филе в социальных сетях сделал публикацию 
на немецком и английском языках.

«Это печальный день для Европы. Мы хоро-
шо подготовлены к этому, но жесткий Brexit 
был бы наименее привлекательным выбором 
для ЕС и Великобритании», - написал он.

Парламент взял контроль в свои руки

Британский парламент на прошлой неделе 
принял два решения, в рамках которых ис-
пользование правительством бюджета, выде-
ленного для Brexit, было ограничено, а также 
время, отведенное для переговоров Мэй с 
ЕС, было уменьшено до 3 дней.

Приняв данные решения, парламент ограни-
чил инициативу правительство Мэй в про-
цессе Brexit и взял контроль в свои руки.

После отклонения соглашения в Великоб-
ритании ожидается ряд событий, таких как 
досрочные выборы и новый референдум.

Ранее Великобритания референдумом от 23 
июня 2016 года приняла решение покинуть 
ЕС. Источник: АА

İngiliz parlamentosunda yapılan oylamada 
İngiltere Başbakanı Theresa May’in AB ile 

vardığı birlikten çıkış (Brexit) anlaşması 202 
evet oyuna karşı 432 hayır oyu ile reddedildi. 

Oylama sonuçlarının ardından değerlendir-
mede bulunan Başbakan May muhalefetin 
gensoru vermesi halinde bunun görüşülebi-
leceğini söyledi. 

İngiltere Başbakanı Theresa May oylama 
öncesinde, “Anlaşmaya karşı oy kullanmak 
belirsizlikten, bölünmekten, son derece ger-
çek bir anlaşmasız ayrılıktan başka bir şey 
değil.” ifadesini kullanmıştı. 

Ana muhalefetteki İşçi Partisi Lider Jeremy 
Corbyn ise parlamentoda vekiliere oylama 
öncesi son kez seslenerek, “Bu anlaşmanın 
bu gece reddedilmesinin en iyi sonucu bir 
genel seçim olacaktır.” değerlendirmesinde 
bulundu. 

Theresa May hükümeti hakkında güvensizlik 
oylaması talebi 

İngiltere›de ana muhalefetteki İşçi Partisi, 
Brexit anlaşmasının parlamentoda redde-
dilmesinin ardından Theresa May hükümeti 
için güvensizlik oylaması istedi.

İngiliz parlamentosunda bu akşam yapı-
lan oylamada, İngiltere Başbakanı Theresa 
May’in Avrupa Birliği (AB) ile vardığı Brexit 
anlaşmasının 202 evet oyuna karşı 432 hayır 
oyu ile reddedilmesinin ardından İşçi Partisi, 
hükümet için güvensizlik oylaması talep etti.

May’in bugün parlamentoda aldığı sonuç, 
İngiliz basını tarafından “tarihi yenilgi” diye 
niteleniyor.

Kuzey İrlanda’nın Demokratik Birlik Parti-
sinin (DUP) dışarıdan desteğiyle azınlık hü-
kümetine başbakanlık yapan May’in kaderi, 
bugünkü oylamada da bu partinin desteğine 
bağlı olacak.

DUP’tan yapılan ilk açıklamada, partinin 
oylamada May’e güven oyu vererek destek 
olacağı kaydedildi.

DUP, May’in Brüksel’e giderek daha iyi bir 
anlaşmayla dönmesini beklediklerini açık-
ladı.

Theresa May, 2017’de yapılan erken seçimde 
parlamentodaki çoğunluğunu kaybetmişti. 
650 sandalyeli parlamentoda hükümet ku-
rabilmek için 326 milletvekili gerekirken, 
Muhafazakar Parti 318’de kalmıştı. May, hü-
kümeti DUP’un 10 milletvekilinin desteğiyle 
kurabilmişti.

Aşırı sağ çizgideki DUP, aynı zamanda sert 
Brexit yanlısı politika izliyor.

Ana muhalefetteki İşçi Partisinin lideri Je-
remy Corbyn, güvensizlik oylamasıyla hükü-
meti devirerek erken seçime gidilmesi için 
çaba harcıyor. 

“Niyetine açıklık getirmesini talep ediyo-
rum”

Avrupa Birliği (AB) Komisyonu Başkanı 
Jean-Claude Juncker, İngiltere Başbakanı 
Theresa May’in AB ile vardığı birlikten çıkış 
(Brexit) anlaşmasının İngiliz parlamento-
sunda yapılan oylamada reddedilmesine iliş-
kin, “İngiltere’nin en kısa zamanda niyetine 
açıklık getirmesini talep ediyorum.” ifadesini 
kullandı.

Juncker, yaptığı yazılı açıklamada, bu akşam 
parlamentonun alt kanadı Avam Kama-
rasındaki oylamanın sonucundan üzüntü 
duyduğunu vurgulayarak, AB olarak Brexit 
anlaşmasının oylama sürecini sürdürecekle-
rini belirtti.

Mevcut Brexit anlaşmasının “mümkün 
olanın en iyisi” olduğunu aktaran Juncker, 

В Британском парламенте в результате го-
лосования соглашение о выходе из союза 

(Brexit), достигнутое премьер-министром Ве-
ликобритании Терезой Мэй и Европейским 
союзом (ЕС), было отклонено с 432 голосами 
“против” и 202 голосами “за”.

Комментируя результаты голосования, пре-
мьер-министр Мэй заявила, что документ 
может быть рассмотрен повторно, если оппо-
зиция сделает запрос.

Перед голосованием премьер-министр Вели-
кобритании Тереза   Мэй заявила: “Голосовать 
против соглашения – это не что иное, как 
неопределенность, раскол и чрезвычайно 
непонятное разделение”.

Джереми Корбин, лидер Лейбористской пар-
тии, которая является главной оппозицией 
в Великобритании, в своем парламентском 
выступлении перед голосованием обратился 
к депутатам со следующими словами: “Луч-
шим результатом отказа от этого соглашения 
будет всеобщий выбор”.

Требование проведения голосования о воту-
ме недоверия правительству Терезы Мэй 

После отклонения соглашения о Brexit глав-
ная оппозиционная 
Лейбористская партия 
потребовала прове-
дения голосования 
о вотуме недоверия 
правительству Терезы 
Мэй.

На голосовании, про-
веденном сегодня 
вечером, соглашение 
о Brexit, достигнутое 
премьер-министром 
Великобритании 
Терезой Мэй и Евро-
пейским союзом (ЕС), 
было отклонено с 432 
голосами “против” и 

202 голосами “за”. Вслед за этим Лейборист-
ская партия потребовала проведения голо-
сования о вотуме недоверия правительству 
Терезы Мэй.

Результат, который сегодня в парламенте 
получила Мэй, характеризуется британской 
прессой как «историческое поражение».

Судьба Мэй, которая является премьер-ми-
нистром правительства при поддержке Демо-
кратической юнионистской партии Северной 
Ирландии (DUP), на сегодняшнем голосо-
вании также будет зависеть от поддержки 
данной партии.

В первом заявлении со стороны DUP было 
отмечено, что партия будет поддерживать 
Мэй и даст вотум доверия на голосовании. 

DUP также сообщила, что они ожидают по-
ездки Мэй в Брюссель и ее возвращения с 
более выгодным соглашением.

На ранних выборах в 2017 году Тереза Мэй 
потеряла большинство в парламенте. Для 
формирования правительства в 650-мандат-
ном парламенте необходимо 326 депутатов, 
в то время как Консервативная партия оста-
лась с 318 депутатами. Мэй смогла сфор-
мировать правительство при поддержке 10 
членов DUP.

DUP относится к правому крылу, но и в то 
же время следует за жесткой политикой 
Brexit.

Джереми Корбин, лидер Лейбористской пар-
тии, которая является главной оппозицией 
в Великобритании, прилагает все усилия, 
чтобы начать досрочные выборы, свергнув 
правительство с помощью вотума недоверия.

«Я требую, чтобы они разъяснили свои наме-
рения»

В связи с отклонением в британском пар-

İngiliz Parlamentosu May’in Brexit 
Anlaşmasını Reddetti
İngiltere Başbakanı Theresa May’in AB ile vardığı birlikten çıkış (Brexit) 
anlaşması İngiliz parlamentosunda yapılan oylamada reddedildi.

Британский парламент отклонил 
соглашение Терезы Мэй о Brexit
Британский парламент в результате голосования отклонил 
соглашение о выходе из союза (Brexit), которое было достигнуто 
премьер-министром Великобритании Терезой Мэй и Европейским 
союзом (ЕС).
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tığını dile getirerek, bu tür adımların gerçeklerden 
bir kaçış olduğunu söyledi.

“İran da anlaşmadan çekilsin ki halk durumunun 
ne olduğunu bilsin en azından”

Anlaşmanın sadece devlet kademesindeki yöne-
ticilerle ilgili olduğunu savunan Reşidi, “Bence 
anlaşma ile halkın durumunda bir farklılık olmadı. 
ABD’nin anlaşmaya bağlı kalması ya da çekilme-
sinin bizim üzerimizde bir etkisi olmadı. Halkın 
vaziyeti zaten kötüydü, şimdi daha kötü.” ifadeleri-
ni kullandı.

İran›ın anlaşmadan çekilmesinin daha iyi olacağını 
ileri süren Reşidi, şöyle devam etti:

“Halk, fakirlik nedeniyle feryat ediyor. Bir gün 
doları yukarı çıkarıyorlar İran nükleer anlaşmadan 
çıkıyor söylentisi yayılıyor, sonraki gün doları indi-
riyorlar yok anlaşmada kalıyor diyorlar. Bu sadece 
halka darbe vuruyor. İran da kenara çekilsin ki halk 
durumunun ne olduğunu bilsin en azından.”

ABD’nin anlaşmadan çekilmesi ve uygulamaya 
konan yeni yaptırımlar

ABD Başkanı Donald Trump’ın 8 Mayıs 2018’de 
nükleer anlaşmadan tek taraflı çekilmesi ve 7 Ağus-
tos ile 5 Kasım’da yaptırımları 2 aşamalı olarak 
yeniden devreye sokmasıyla kırılgan İran ekonomi-
sinde büyük krizler yaşandı, döviz kuru tarihi artış 
kaydetti ve yükselen enflasyon halkın alım gücünü 
iyice zayıflattı.

Cumhurbaşkanı Hasan Ruhani, 4 Aralık 2018’de 
nükleer anlaşma ile ilgili yaptığı bir açıklamasında, 

“ABD ile nükleer müzakere doğruydu. İran’ın tüm 
makamları bunun doğruluğunu teyit etti. Nükleer 
anlaşmayla ülke 2 sene nefes aldı ve ülkeye milyar-
larca dolar sermaye girişi oldu.” diyerek bu anlaş-
manın ülke ekonomisi üzerindeki olumlu etkisine 
işaret etti.

Ruhani, 26 Aralık 2018’deki Bakanlar Kurulu 
toplantısının ardından yaptığı açıklamada ABD 
yaptırımları devam ettiği sürece halkın sorunlarını 
tam olarak gideremeyeceklerini belirtirken, Cum-
hurbaşkanı Birinci Yardımcısı İshak Cihangiri de 
ABD yaptırımları nedeniyle İran ekonomisinde 
sarsılmalar meydana geldiğini söyledi.

ABD’nin çekilmesinden sonra AB Dış İlişkiler ve 
Güvenlik Politikaları Yüksek Temsilcisi Federica 
Mogherini başkanlığında 25 Eylül 2018’de Birleş-
miş Milletler (BM) 73. Genel Kurulu kapsamında 
New York’ta bir araya gelen İran nükleer anlaşma-
sına taraf ülkeler Fransa, Almanya, Rusya, İngiltere 
ve İran’ın dışişleri bakanlarının, İran ile doğal gaz 
dahil genel ticareti kolaylaştırmak için özel ödeme 
kanallarını da içeren yeni bir mekanizma inşa edil-
mesi konusunda anlaşma sağladığı açıklandı.

Bu mekanizmanın İran ile meşru ticaret yapan 
ekonomik aktörlere güvence sağlayacağına işaret 
edilen bildiride, tarafların bu çerçevede bölgesel 
ve uluslararası ortaklarla iş birliğini sürdüreceği 
duyuruldu. Ancak aradan geçen zamana rağmen 
bu programın devreye girememesi ve AB’nin özel 
ödeme mekanizmasıyla ilgili İran tarafının beklen-
tilerini karşılamaması piyasalardaki olumlu hava-
nın dağılmasına neden oldu.

İran Dışişleri Bakanı Muhammed Cevad Zarif, 
geçen hafta Hindistan ziyareti sırasında yaptığı 
açıklamada Avrupa ile Özel Ödeme Aracı (Special 
Purpose Vehicle-SPV) mekanizmasının kurulması 
için görüşmeleri sürdüreceklerini ancak AB ülkele-
rini beklemeyeceklerini belirterek, İran’ın çıkarla-
rını temin etmek için Hindistan, Rusya ve Çin gibi 
geleneksel ortaklarıyla bu alandaki iş birliklerini 
sürdüreceklerini söyledi.KAYNAK:AA

Америке, а внук Хомейни учится в западных стра-
нах. Значит лозунг «Долой США» действителен 
только для иранского народа?»

«Ядерная сделка, по сути, была хорошей идеей, но 
она не дала нам хороших результатов»

«Ядерная сделка была, по сути, хорошей идеей, но 
она не дала нам хороших результатов. Было бы хо-
рошо для нас, если бы мы были сильными и смогли 
достичь успеха. Если у нас нет силы, зачем мы во-
обще взялись за это?», - сказал режиссер Муртаза 
Серефрази.

Отметив, что ядерное соглашение никак не повли-
яло на иранский народ, а бедность в стране увели-
чилась, Джемаль Рашиди, который управляет тек-
стильным магазином на Гранд-базаре в Тегеране, 
заявил, что подобные шаги были всего лишь бег-
ством от фактов.

«Пусть Иран также выйдет из соглашения, чтобы 
народ хотя бы знал, какова нынешняя ситуация».

Решиди, который утверждает, что соглашение ка-
салось только руководителей государственного 
уровня,  также отметил:

«Я думаю, что не было никакой разницы в поло-
жении людей до и после  соглашения. Присоедине-
ние США к соглашению или выход из него никак 
не повлияли на нас. Положение людей итак было 
плохим, а теперь стало еще хуже».

Решиди, который полагает, что Ирану лучше вый-
ти из соглашения, продолжил следующим образом:

«Люди плачут от бедности. В один день доллар 
поднимается, они распространяют слух о том, что 
Иран выходит из ядерной сделки. На следующий 
день доллар падает, и они говорят, что мы остаемся 
в сделке. Это ситуация отражается только на наро-
де. Пусть Иран также уйдет в сторону, чтобы люди 
хотя бы знали, какова нынешняя ситуация».

Выход США из соглашения и нововведенные санк-
ции

Из-за одностороннего выхода президента США 
Дональда Трампа из ядерного соглашения 8 мая 
2018 года и двухэтапного восстановления санкций 
7 августа и 5 ноября, хрупкая экономика Ирана пе-
режила серьезный кризис. Курс доллара зафикси-
ровал исторический рост, а рост инфляции сильно 
ослабил покупательную способность населения.

4 декабря 2018 года президент Хасан Рухани сде-
лал заявление по ядерному соглашению и отметил 
его положительное влияние на экономику страны. 
«Ядерные переговоры с США были правильным 
решением. Все власти в Иране подтвердили это. С 
ядерным соглашением страна дышала в течение 2 
лет, и в страну поступали миллиарды долларов», - 
сказал он.

После заседания Совета министров 26 декабря 
2018 года Рухани заявил, что пока продолжаются 
санкции США, они не могут полностью решить 
проблемы народа. Вице-президент Исхак Джихан-
гири также заявил, что экономика Ирана пережила 
потрясения после санкций США.

После выхода США из соглашения в Нью-Йорке 
25 сентября 2018 года в рамках 73-й Генеральной 
Ассамблеи ООН под председательством верхов-
ного представителя ЕС по иностранным делам и 
политике безопасности Федерики Могерини была 
организована встреча с министрами иностран-
ных дел стран-участников Иранского ядерного 
соглашения (Франция, Германия, Россия, Вели-
кобритания и Иран), где был достигнут договор о 
создании нового механизма, который также вклю-
чает специальные механизмы платежей, с целью 
облегчения общей торговли с Ираном, в том числе 
и природным газом.

В декларации говорится, что данный механизм 
обеспечит гарантии для экономических субъек-
тов, которые ведут законную торговлю с Ираном. 
В этих рамках стороны будут продолжать сотруд-
ничать с региональными и международными парт-
нерами. Однако, несмотря на прошедшее время, 
программа не была запущена, и ЕС не оправдал 
ожиданий иранской стороны в отношении специ-
ального механизма платежей, что привело к рассе-
иванию положительной рыночной атмосферы.

Министр иностранных дел Ирана Мохаммад Джа-
вад Зариф на прошлой неделе во время своего ви-
зита в Индию заявил, что они продолжат перегово-
ры с Европой о создании специальных механизма 
платежей (SPV). Однако в связи с тем, что они не 
могут ждать страны ЕС, с целью поддержания ин-
тересов страны Иран продолжит сотрудничество в 
этой области со своими традиционными партнера-
ми, такими как Индия, Россия и Китай. ИСТОЧ-
НИК: АА 

Nükleer anlaşmadan çekilen Washington’ın 
İran’a yönelik yaptırımları genişletme çabaları 

ve ABD Dışişleri Bakanı Mike Pompeo’nun Orta 
Doğu’ya gerçekleştirdiği son ziyaret Tahran sokak-
larında endişe ile izleniyor.

İran halkı 16 Ocak 2016›da yürürlüğe giren nükleer 
anlaşmanın toplumsal bir rahatlama meydana ge-
tirdiğini ancak geçen yıl ABD›nin tek taraflı şekilde 
çekilmesi nedeniyle bu anlaşmanın geleceğinden 
umutlu olmadığını belirtiyor.

Avusturya’nın başkenti Viyana’da P5+1 (ABD, Çin, 
Rusya, İngiltere, Fransa ve Almanya) ile İran ara-
sında 14 Temmuz 2015’te imzalanan Kapsamlı Or-
tak Eylem Planı (KOEP) olarak adlandırılan nükle-
er anlaşmanın yürürlüğe girmesi ve İran’a yönelik 
ambargoların kalkmasının 3’üncü yılında Tahran 
sokakları, Washington’ın yaptırımları genişletme 
arayışları nedeniyle endişeli bir bekleyiş içinde.

AA ekibi, nükleer anlaşmanın yürürlüğe girmesi-
nin ve İran’a yönelik ambargoların kaldırılmasının 
3’üncü yılında İran sokaklarının nabzını tuttu.

“İran nükleer anlaşmada kalmalıdır”

Tahran’ın en büyük alışveriş merkezi olan tarihi 
Büyük Çarşı’da esnaflık yapan Cevat Salihi, “İran 
nükleer anlaşmada kalmalıdır. Çünkü anlaşmadan 
sonra halkın durumu daha iyi oldu. Mantık, siyaset 
ve kanun böyle diyor. Biz nükleer anlaşmadan çeki-
lemeyiz. Avrupa Birliğinin (AB) verdiği sözler var. 
Yöneticilerimiz sonuç almak için daha fazla çaba 
göstermelidir.” dedi.

Tahranlı Rahim Beluç da İran’da petrol, su kaynak-
ları, doğal gaz ve gerekli olan her türlü imkanın 
bulunduğunu ancak ülkedeki ekonomistlerin iyi 
çalışmadığını belirterek, şunları söyledi:

“Cumhurbaşkanlığı, Devrim Rehberliği ve diğer 
kurumlarımız ne iş yapar? Neden diğer devletler 
gibi sağlam altyapılar kuramıyorlar. Bizimkiler 
önce yiyor sonra iş yapıyor. Halkımız mutsuz, işsiz 
ve çaresiz bir halde. Birçok yerde insanlarımızın 
çöplerden ekmek topladığını görüyoruz. Bu hale 
neden düşüyoruz? Bunun ne ABD ile ilgisi var ne 
de AB ile.”

Nükleer anlaşmanın iyi sonuçlar doğurduğunu ifa-
de eden Beluç, “Nükleer anlaşma yapıldığında çok 
iyi oldu. Ancak anlaşmada meydana gelen sorunlar 
nedeniyle İran’ın tüm eyaletleri ve şehirlerinde 
halkın geçim durumu çok kötüleşti.” diye konuştu.

“Şu an için hakikatte bir nükleer anlaşma mevcut 
değil”

Büyük Çarşı’da elektronik işi yapan İsmail Puribra-
himi ise anlaşmanın taraflarından Almanya, Fran-
sa, İngiltere ve Rusya’nın elinde hiçbir şey olmadı-
ğını ve tüm imkanların ABD’nin elinde olduğunu 
savunarak, şunları söyledi:

“ABD çekiliyorum dediğinde geriye bir şey kalmaz. 
Böyle olunca hiçbir şirket İran’a gelemiyor çünkü 
yaptırıma maruz kalıyor. Şu an için hakikatte bir 
nükleer anlaşma mevcut değil ancak yine de İran’ın 
çıkması mümkün değildir. Eğer İran da çekilirse 
mesele BMGK’ya gider.”

“Liderlerin çocukları Batı ülkelerinde okuyor, 
‘Kahrolsun ABD’ sloganı sadece İran halkı için mi 
geçerli?”

Puribrahimi ayrıca dönemin ABD Başkanı Barack 
Obama’nın serbest bıraktığı paranın İran halkına 
hiçbir faydası olmadığını ve ülkeye girmediğini 
belirterek, şöyle konuştu:

“Obama’nın serbest bıraktığı para başkalarının 
cebine gitti. Anlaşma devam etse de etmese de İran 
halkı her zamankinden daha çaresiz ve insanımız 
daha fakir. Obama 150 milyar doları serbest bıraktı. 
Peki o para nerede? Halka ne faydası oldu? Hepi-
miz görüyoruz işte sonucu.”

İran›da yöneticilerin «Kahrolsun ABD» sloganları 
attığını ancak çocuklarını Batı ülkelerine gönderdi-
ğini söyleyen Puribrahimi, “Cumhurbaşkanı Hasan 
Ruhani’nin oğlu İngiltere›de, Cumhurbaşkanı 
Yardımcısı Masume İbtikar›ın çocuğu Amerika’da, 
Humeyni’nin torunu Batı ülkelerinde okuyor. 
‘Kahrolsun ABD’ sadece İran halkı için mi geçerli?” 
dedi.

“Nükleer anlaşma özü itibariyle iyiydi ancak bizim 
için iyi sonuçlar doğurmadı”

Murtaza Serefrazi adlı film yönetmeni ise “Nükleer 
anlaşma özü itibariyle iyiydi ancak bizim için iyi 
sonuçlar doğurmadı. Eğer güçlü olsaydık ve başa-
rılı olabilseydik bizim için de iyi olurdu. Madem 
gücümüz yok neden böyle bir işe kalkıştık?” diye 
konuştu.

Tahran Büyük Çarşı’da tekstil mağazası işleten Ce-
mal Raşidi de nükleer anlaşmanın halkın üzerinde 
bir etkisi olmadığını ve ülkedeki yoksulluğun art-

В Тегеране с беспокойством наблюдают за уси-
лиями Вашингтона по расширению санкций 

против Ирана и за недавним визитом госсекрета-
ря США Майка Помпео на Ближний Восток.

Народ Ирана заявил, что ядерное соглашение,  
вступившее в силу 16 января 2016 года, хоть и 
дало облегчение в обществе,  но и из-за  односто-
роннего выхода США в прошлом году, надежды на 
будущее данного соглашения  отныне нет.

Во время третьей годовщины вступления в силу 
ядерного соглашения под названием «Комплекс-
ный план совместных действий»,  которое было 
подписано 14 июля 2015 года в Вене между P5+1 
(США, Китай, Россия, Англия, Франция и Герма-
ния) и Ираном, и отмены эмбарго против Ирана, 
Тегеран находится  в очень тревожном ожидании 
из-за Вашингтона, который в поиске причин для 
расширения санкций.

На 3-й годовщине вступления в силу ядерного со-
глашения и отмены эмбарго против Ирана коман-
да АА вышла на улицы Ирана с целью определить 
мнение людей о текущем состоянии событий. 

«Иран должен остаться в ядерной сделке»

«Иран должен остаться в ядерной сделке, потому 
что после заключения данного соглашения поло-
жение людей улучшилось. Об этом говорят логика, 
политика и закон. Мы не можем выйти из ядер-
ной сделки. Есть обещания со стороны Европей-
ского Союза (ЕС). Наши руководители должны 
приложить больше усилий для достижения необ-
ходимых результатов», - сказал Джеват Салихи, 
который торгует на историческом Гранд-базаре, в 
самом большом торговом центре в Тегеране. 

Рахим Белуч с Тегерана 
заявил, что в Иране есть 
нефть, водные ресурсы, 
природный газ и все не-
обходимые объекты, но 
экономисты в стране рабо-
тают не очень хорошо. Он 
сказал:

«Чем занимается прези-
дент, Совет экспертов и 
другие институты? Почему 
они не могут построить 
надежную инфраструкту-
ру, как в других государст-
вах? Наши сначала едят, а 
потом только занимаются 
делом. Наши граждане 

несчастны, беспомощны и остаются без работы. 
Во многих местах мы видим, как наши люди соби-
рают хлеб из мусорных баков. Почему мы живем в 
таком положении? И это не имеет ничего общего 
ни с США, ни с ЕС».

Заявив, что ядерное соглашение привело к хоро-
шим результатам, Белуч также отметил:

«Заключение ядерной сделки  было очень хоро-
шим шагом. Однако из-за проблем в соглашении 
во всех провинциях и городах Ирана ухудшился 
уровень жизни граждан».

«На данный момент в действительности нет ника-
кой ядерной сделки»

Исмаил Пурибрахими, который занимается элек-
тронной работой на Гранд-базаре, утверждает, что 
у таких сторон соглашения, как Германия, Фран-
ция, Англия и Россия, нет ничего,  все возможно-
сти были в руках США.

«Когда США сказали, что выходят, они не остави-
ли ничего. Таким образом, ни одна компания не 
может приехать в Иран, потому что они подверга-
ются санкциям. В настоящее время в действитель-
ности нет никакого ядерного соглашения, но Иран 
не может выйти. Если Иран выйдет, вопрос будет 
передан в СБ ООН», - сказал он.

«Дети лидеров учатся в западных странах, значит 
лозунг «Долой США» действителен только для 
иранского народа? «

Пурибрахими также заявил, что деньги, выпущен-
ные президентом США Бараком Обамой, не при-
несли пользу для народа Ирана, они даже не посту-
пили в казну страны.

«Деньги, выпущенные Обамой, пошли в карманы 
других. Даже если соглашение будет продолжено, 
народ Ирана будет более отчаянным и бедным, чем 
когда-либо. Обама выпустил 150 миллиардов дол-
ларов. Так, а где деньги? Какая польза для народа? 
Мы все видим результат на деле», - сказал он.

Отметив, что в Иране правители бросаются лозун-
гами «Долой США», но отправляют своих детей 
учиться в западные страны, Пурибрахими сказал: 
«Сын президента Хасана Рухани обучается в Ан-
глии, сын вице-президента Масумех Эбтекара - в 

İran Halkı Nükleer Anlaşmanın 
Geleceğinden Umutlu Değil

Народ Ирана не надеется на будущее 
ядерного соглашения
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альтернативу (Китаю) в контроле и усложне-
нии деятельности противника в конфликт-
ных ситуациях».

В докладе также говорится о получении ки-
тайскими компаниями инфраструктурных 
проектов в зарубежных странах, известных 
как инициатива «Один пояс, один путь», 
и об их стремлении к проектам в области 
электронной инфраструктуры, которые 
известны как инициатива «Цифровой Шел-
ковый путь». В рамках данных инициатив 
некоторые инвестиции дают Китаю военное 
преимущество.

Кроме того, подчеркивается, что при необхо-
димости защиты своих растущих интересов 
и выгод в отдаленных морях, таких как Сре-
диземное море, Индийский и Атлантический 
океан, Китай может обеспечить свое превос-
ходство за счет пополнения морских поста-
вок с использованием баз в данных регионах.

«Китай также может использовать свою 
широкую глобальную деятельность в целях 
политического влияния. Хотя многие щедрые 
инвестиции Китая приносят пользу прини-
мающей стране, в основном они предостав-
ляются с определенными условиями», - сооб-
щается в докладе Пентагона. 

Также в докладе утверждается, что инвес-
тиции Китая во многих странах миновали 
стандартные рыночные механизмы, и Китай 
для достижения своих политических целей в 
некоторых странах использовал экономиче-
ские стимулы и угрозы. Источник: АА

В докладе министерства обороны США 
(Пентагон) о военной мощи Китая со-

общается, что создание китайских военных 
баз по всей Африке, начиная с Джибути, 
«увеличило способность Китая противодей-
ствовать использованию конвенциональных 
сил, снабжать операции за пределами страны 
и подвергать риску стратегические экономи-
ческие коридоры»

Опубликован доклад под названием «Оценка 
влияния расширения глобальных амбиций 
Китая на оборону США», который также 
известен как годовой отчет Пентагона о во-
енной мощи Китая.

Ошеломляющие заявления касательно Аф-
рики

В докладе, в котором говорится об увели-
чении военного присутствия Китая в Ат-
лантическом океане, Средиземном море, 
Восточной и Юго-Восточной Азии, также 
привлекает внимание обеспокоенность дея-
тельностью Пекина в Африке.

Кроме того, в докладе отмечено, что китай-
ская армия создала военные базы во многих 
частях мира, и сделаны следующие заявле-
ния, касающиеся Африки:

«Первая военная база в Джибути и возмож-
ные новые базы Народно-освободительной 
армии увеличивают способность Китая про-
тиводействовать использованию конвенцио-
нальных сил (в Африке), снабжать операции 
за пределами страны и подвергать риску 
стратегические экономические коридоры. 
Расширение глобальных возможностей На-
родно-освободительной армии дает военную 

ma durumlarında karşı tarafın faaliyetlerini 
karmaşık hale getirme konusunda askeri 
seçenek sunuyor.”

Çin şirketlerinin «Tek Kemer Tek Yol İni-
siyatifi» olarak bilinen yabancı ülkelerdeki 
alt yapı projelerini almasına ve «Dijital İpek 
Yolu İnisiyatifi» olarak bilinen elektronik 
alt yapı projelerine talip olmasına da atıfta 
bulunan raporda, bu inisiyatifler kapsamın-
da bazı yatırımların Çin için askeri avantaj 
sağladığına işaret edildi.

Raporda, Çin’in ihtiyaç duyması halinde 
Hint Okyanusu, Akdeniz ve Atlas Okyanusu 
gibi uzak denizlerde artan menfaatlerini 
korumak için bu bölgelerdeki üslerini kul-
lanarak yapılan donanma sevkiyatlarının 
ikmal ederek üstünlük sağlayabileceğine 
vurgu yapıldı.

Pentagon raporunda ayrıca “Çin daha ge-
niş küresel faaliyetlerini siyasi etki yapmak 
üzere de kullanılabilir. Çin’in birçok cömert 
yatırım finansmanı ev sahibi ülkeye fayda 
sağlarken bunlar aynı zamanda çoğunlukla 
şartları ile geliyor.” ifadelerine yer verildi.

Çin›in birçok ülkedeki yatırımlarının dü-
zenli piyasa mekanizmalarını bypass ettiği 
iddia edilen raporda, Çin›in bazı ülkelerde 
siyasi hedeflerine ulaşmak için ekonomik 
teşvik ve tehdit unsurlarını kullanabildiği 
bildirildi. KAYNAK:AA

ABD Savunma Bakanlığının (Penta-
gon) Çin’in askeri gücüne ilişkin ra-

porunda Pekin’in Cibuti’yle başlayıp Afrika 
genelinde askeri üsler kurmasının “Çin’in 
konvansiyonel askeri güç kullanmayı cay-
dırma, ülke dışında operasyonlarını ikmal 
ve stratejik ekonomik koridorları riske atma 
kabiliyetini artırdığı” ifade edildi.

Pentagon’un yıllık Çin’in askeri güç raporu 
olarak da bilinen “Çin’ini Kürsel Girişimini 
Genişletmesinin ABD Savunmasına Etki-
sinin Değerlendirilmesi” başlıklı raporu 
yayımlandı.

Afrika’ya yönelik çarpıcı ifadeler

Çin›in Atlas Okyanusu›ndan, Akdeniz›e, 
Doğu ve Güneydoğu Asya›daki askeri varlı-
ğını artırdığı ifade edilen raporda, Pekin›in 
Afrika›daki faaliyetlerinin kaygı ile aktarıl-
ması dikkati çekti.

Çin ordusunun dünyanın birçok bölgesin-
de askeri üs kurduğu belirtilen raporda, 
Afrika›ya ilişkin şu ifadelere yer verildi:

“Halk Kurtuluş Ordusu’nun Cibuti’deki ilk 
askeri üssü ve muhtemel yeni üsler Çin’in 
(Afrika’da) konvansiyonel askeri güç kul-
lanmayı caydırma, ülke dışındaki operas-
yonlarını ikmal etme ve stratejik ekonomik 
koridorları riske atma kabiliyetini artırıyor. 
Halk Kurtuluş Ordusu’nun küresel kabiliyet-
lerini genişletmesi (Çin’e) gözlemleme, çatış-

dışı görevleri için Başbakan’ın onayı gerekiyor.

Resmi gazetede, yeni karara muhalif diğer bü-
tün kararların askıya alındığının ayrıca belirtil-
mesi de dikkati çekti.

El-Ezher Şeyhi de karar kapsamında 

Uzmanlar, söz konusu kararın “özerk kurumlar” 
kısmına El-Ezher’in, “denetleme kurumları” 
bölümüne ise Devlet Denetleme Kurumu ve 
Sayıştay’ın girdiğini belirtiyor.

Muhalif medya ve blok yazarları da El-Ezher’in 
karar kapsamına girdiği görüşünde.

Buna göre, Mısır’da protokolde çok özel bir yer-
de bulunan bin yıllık özerk kurum El-Ezher’in 
Şeyhi Ahmed et-Tayyib’in de yurt dışına çık-
madan önce Cumhurbaşkanı Sisi’nin onayını 
alması gerekiyor.

Mısır’da demokratik yollarla seçilmiş ilk Cum-
hurbaşkanı Muhammed Mursi’nin devrildiği 3 
Temmuz 2013’teki askeri müdahale ilanında fo-
toğraf karesinde yer alan El-Ezher Şeyhi Ahmed 
et-Tayyib, sonraki dönemlerde Sisi yönetimi ile 
ayrışmış ve anlaşmazlıklar yaşamıştı.

El-Ezher ve Sisi yönetimi, “Rabia Meydanı’nın 
boşaltılması”, “yeni bir dini söylem geliştiril-
mesi”, “sözle boşamanın geçerliliği” ve “sünnet” 
başta olmak üzere farklı konularda karşı karşıya 
geldi.

Televizyon kanallarının canlı yayımladığı bir 
tören esnasında Sisi, Şeyh Tayyib’i kastederek, 
“Bizi çok yordunuz ey muhterem imam” ifadesi-
ni dahi kullanmıştı.

Ülkede bakanlar ve diğer üst düzey yetkililerin 
yurt dışına çıkışları 1972›de uygulamaya 
giren uluslararası normlara uygun bir yasayla 
düzenleniyordu. KAYNAK:AA

В официальной газете также отмечается, что 
все другие указы, противоречащие новому 
указу, были приостановлены.

Под действие указа попал и шейх универси-
тета Аль-Азхар

Специалисты отмечают, что в рамках данного 
указа под раздел «автономные учреждения» 
попадает Аль-Азхар, а под раздел «надзорные 
органы» - Государственное агентство по над-
зору и Счетная палата.

Оппозиционные СМИ и блоггеры также счи-
тают, что Аль-Азхар попадает под действие 
указа.

Согласно этому, Ахмад-аль-Тайиб, шейх 
университета Аль-Азхар, который является 
тысячелетним автономным учреждением и в 
Египте занимает особое место в протоколе, 
также должен получать разрешение прези-
дента Сиси перед заграничными поездками.

Первый президент Египта, избранный демо-
кратическим путем, Мухаммед Мурси был 
свергнут 3 июля 2013 года. В публикации о 
военном вмешательстве в кадре также нахо-
дился шейх Аль-Азхара Ахмад-аль-Тайиб. 
Позднее у него с администрацией Сиси воз-
никли разногласия и недопонимания.

Аль-Азхар и администрация Сиси сталкива-
ются в таких вопросах, как «освобождение 
площади Рабиа», «развитие нового религиоз-
ного дискурса», «действительность словесно-
го развода», «обрезание» и других.

Во время одной из церемоний, которая 
транслировалась на телевизионных каналах в 
прямом эфире, Сиси, намекая на шейха Тай-
иба, сказал: «Вы очень утомили нас, почтен-
ный имам». Заграничные поездки министров 
и других высокопоставленных чиновников 
страны ранее регулировались законом от 
1972 года, который соответствует междуна-
родным нормам. Источник: АА

Mısır’da özerk bir yapısı bulunan El-Ezher 
Kurumu Şeyhi de dahil bazı üst dü-

zey yetkililere yurt dışı ziyaretlerinden önce 
Cumhurbaşkanı’ndan onay alma şartı getirilme-
si tepkilere yol açtı.

Mısır’da özerk bir yapısı bulunan El-Ezher Ku-
rumu Şeyhi de dahil bazı üst düzey yetkililere 
yurt dışı ziyaretlerinden önce Cumhurbaşkanı’
ndan onay alma şartı getirilmesi tepkilere neden 
oldu.

Mısır muhalefeti, özellikle de sosyal medya üze-
rinden yapılan paylaşımlarda, söz konusu kara-
rın ülkedeki baskıları daha da artıracağını belir-
terek, Abdulfettah es-Sisi yönetiminin bakanlar 
ve üst düzey yetkililerden bile şüphelenmeye 
başladığı gibi iddialarda bulunuyor.

Tepkilere neden olan karar, Mısır resmi gaze-
tesinde, “Üst düzey yetkililerin yurt dışı resmi 
ziyaretlerinin düzenlenmesi” başlığıyla yayım-
landı.

İlk maddeye göre Başbakan, İçişleri, Dışişleri, 
Savunma ve Adalet Bakanları, milletvekilleri, 
özerk kurumlar ve denetleme kurumları 
yöneticileri gibi bütün üst düzey yetkililerin 
yurt dışına resmi bir görev için çıkmadan önce 
Cumhurbaşkanı›ndan onay almaları gerekiyor.

Diğer madde ise seyahatten önce Başbakan’ın 
onay vereceği yetkilileri içeriyor. İlk maddede 
belirtilmeyen bakanlıkların tamamı, valiler, vali 
yardımcıları, yerel yöneticiler ve yardımcıları ile 
devlete ait diğer kurumların yetkililerinin yurt 

Теперь некоторые высокопоставленные 
чиновники, в том числе шейх универси-

тета Аль-Азхар, который руководит автоном-
ным учреждением в Египте, должны будут 
получить разрешение президента перед их 
заграничными поездками. Данный указ выз-
вал различную реакцию.

Теперь некоторые высокопоставленные 
чиновники, в том числе шейх университета 
Аль-Азхар, который руководит автоном-
ным учреждением в Египте, должны будут 
получить разрешение президента перед их 
заграничными поездками. Данный указ выз-
вал различную реакцию. Заявив, что данное 
решение еще больше увеличит давление в 
стране, египетская оппозиция в своих пу-
бликациях в социальных сетях утверждает, 
что администрация Абдулфеттаха эс-Сиси 
начала с подозрением относиться даже к ми-
нистрам и высокопоставленным чиновникам. 
Указ, вызвавший различную реакцию, был 
опубликован в официальной египетской газе-
те под заголовком «Регулирование официаль-
ных заграничных визитов высокопоставлен-
ных чиновников».

Согласно первому пункту указа, премьер-ми-
нистр, министры внутренних дел, иностран-
ных дел, обороны и юстиции, а также депу-
таты, руководители автономных учреждений  
и контрольно-надзорных органов и другие 
высокопоставленные чиновники перед офи-
циальными заграничными визитами должны 
получить разрешение лично у президента. 
В следующем пункте указаны чиновники, 
которым разрешение на выезд может давать 
премьер-министр. Таким образом, разреше-
ние на выезд из страны у премьер-министра 
должны получить все министры, неуказан-
ные в первом пункте, губернаторы, замести-
тели губернаторов, руководители местных 
управлений и их помощники, а также руково-
дители других государственных учреждений. 

ABD’nin ‘Çin’in askeri gücü 
raporunda’ Afrika kaygısı
Pentagon’un yıllık Çin’in askeri güç raporu olarak da bilinen “Çin’in 
Kürsel Girişimini Genişletmesinin ABD Savunmasına Etkisinin 
Değerlendirilmesi” başlıklı raporu yayımlandı.

Обеспокоенность за Африку в докладе 
США о военной мощи Китая
Опубликован доклад под названием «Оценка влияния расширения 
глобальных амбиций Китая на оборону США», который также 
известен как годовой отчет Пентагона о военной мощи Китая.

Sisi’den El-Ezher Şeyhi’ne seyahat 
kısıtlaması

Сиси ограничил передвижение 
шейху университета Аль-Азхар
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lerdir, ayrıca kültür su gibidir ak gider en 
sonunda kendi yatağını bulur.  biz bu tarihi 
akışı kültürel faaliyetlerin yanı sıra siyasi ve 
ticari faaliyetlerle taçlandırmak istiyoruz bu 
sebeple bu gün tarihi görev ve referansları-
mızla buradayız. Dedi.

“Kırgızistan’ın Almatı Başkonsolosu Ali-
yasbek Alımkulov, Manas Üniversitesi, 
Allah’ın bir lütfu olarak kurulmuş, ülke-
mizin güzide bir üniversitesidir.”

Kırgızistan İş, Göç ve Gençlik Eski Bakanı 
ve Kırgızistan’ın Almatı Başkonsolosu Ali-
yasbek Alımkulov ise “Manas Üniversitesi, 
Allah’ın bir lütfu olarak kurulmuş, ülke-
mizin güzide bir üniversitesidir. Faaliyete 
başladığı ilk günden beri ülkemize hizmette 
sınır tanımayan ve çok değerli hocalarımız 
gibi insanları yetiştirmek için çalışan bir 
yükseköğretim kurumudur. İki kardeş top-
lum arasındaki iletişimin güçlenmesi, eğitim 
konusunda iş birliği yapılması ve iş adamla-
rının bir araya getirilmesi ve ülkelerimizin 
kalkınması için çalışmalar yapıyoruz. Bu 
işlerin gerçekleştirilebilmesi noktasında 
Sayın Cumhurbaşkanı’mızın, Meclis Başka-
nı’mızın ve Başbakan’ımızın büyük desteği 
ve onayları var.” sözlerini söyledi.

Hediye takdimleri, hatıra fotoğrafı çektiril-
mesinin ardından iş insanları heyeti Kırgi-
zistan- Türkiye Büyükelçisi Cengiz Kamil 
Fıratı makamında ziyaret etti. 

прав палестинского народа, проживаю-
щего в Иерусалиме, и призывает парла-
мент Австралии пересмотреть решение 
правительства и признать Палестинское 
государство со столицей в Иерусалиме в 
пределах границ 1967 года.

Ранее премьер-министр Австралии 
Скотт Моррисон объявил о признании 
Западного Иерусалима столицей Изра-
иля. 

Моррисон сообщил, что правитель-
ство Австралии признает Западный 
Иерусалим столицей Израиля, но не 
перенесет свое посольство в Западный 
Иерусалим до достижения мирного 
соглашения по палестино-израильско-
му конфликту. 

По словам Скотта Моррисона, пока в 
Иерусалим будут перенесены только 
торговое и военное представительства 
Австралии, и будет начат поиск подхо-
дящего места для посольства.

В 2017 году президент США Дональд 
Трамп принял решение перевести 
посольство своей страны в Тель-Ави-
ве в Иерусалим. Во многих странах 
данное решение вызвало протесты, а 
в Палестине во время демонстраций 
израильские войска убили множество 
палестинцев.

Вслед за правительством Вашингтона 
Гватемала и Парагвай также решили 
перенести свои посольства в Иеруса-
лим, но из-за смены правительства в 
Парагвае решение было отменено.

Источник: АА

formu Gibi Ecdadımızın Misyonu Olan 
“İnsanı Yaşat ki, Devlet Yaşasın” Anlayışı 
Çerçevesinde Bütün İnsanlığın Mutluluk 
ve Refahı İçin Bölgenin Barış ve Selameti 
İçin En Kıymetli Varlık Olan İnsanı Üni-
versite Olarak Yetiştiriyorsunuz.”

Kırgızistan’ın Türkiye Fahri Konsolo-
su ve Başkent Platformu Genel Başkanı 
Dr.Mustafa Kurt, “Merkeze insanı koyarak, 
bu eğitim ve ilim yuvalarında, bütün insan-
lığın mutluluk ve refahı için bölgenin barış 
ve selameti için en kıymetli varlık olan insa-
nı yetiştiriyorsunuz. Bu sebepten dolayı hem 
Türkiye’nin hem Kırgızistan’ın hem Türk 
dünyasının hem de gönül coğrafyamızın 
umut ışığısınız.” sözleriyle duygularını şöyle 
devam etti;. 

Başkent Platformu ile birlikte 1200 tane iş 
adamlarının içinde olduğu konfederasyon, 
federasyon, vakıf ve derneği beraberinde 
kardeş kuruluşlarımızla birlikte Başkent 
Platformunun misyonu olan “İnsanı yaşat 
ki, devlet yaşasın” anlayışı çerçevesinde 
insan odaklı faaliyet yürütmekteyiz. Atala-
rımızda öyle yapmış bilindiği gibi Osmanlı 
imparatorluğunun kuruluş felsefesi Mer-
keze İnsanı koyarak “İnsanı yaşat ki, devlet 
yaşasın”  anlayışıyla 624 sene üç kıtada 
insanların barış ve huzur içinde yaşamasını 
sağlamış. Eğitim ve kültür ve faaliyetlerde 
elbette çok kıymetli.. Bizi biz yapan değer-

Организация  исламского сотруд-
ничества (ОИС) осудила решение 

премьер-министра Австралии Скотта 
Моррисона о признании Западного 
Иерусалима столицей Израиля и под-
черкнула, что это является незакон-
ным шагом.

В своем письменном заявлении ОИС 
отреагировала на решение премьер-
министра Австралии Скотта Моррисо-
на о признании Западного Иерусалима 
столицей Израиля. Также в заявлении 
подчеркнуто, что данное действие 
является незаконным и нарушает ре-
золюции Организации Объединенных 
Наций (ООН).

В заявлении отмечается, что в соответ-
ствии со всеми международными резо-
люциями, Иерусалим является частью 
оккупированных палестинских терри-
торий в пределах границ 1967 года, и 
правовой статус города не может быть 
изменен.

ОИС призвал Австралию с уважением 
отнестись к международным резолю-
циям и пересмотреть решение по Ие-
русалиму.

- Осуждение со стороны Палестинско-
го национального совета

В то же время в своем заявлении реше-
ние Австралии осудил и Палестинский 
национальный совет, расценив этот 
шаг как нарушение международных 
законов.

В заявлении ОИС подчеркивает, что 
данное решение является нарушением 

araya geldi. Bu gerçek anlamda bir nimettir. 
Yüce Allah’ın bir lütfudur. Bir şans değildir. 
-Kâinatta esasen hiçbir şey şans, tesadüf de-
ğildir. Onlar aslında olsa olsa tevafuk olabi-
lir. Bu nimeti ve büyük lütfu lâyıkıyla idrak 
edip bir büyük iddiayı ortaya koyan Türkiye 
Cumhuriyeti ve Kırgız Cumhuriyeti’nin 
Devlet iradesinin ve iki halk bir büyük 
millet olan halkımızın, milletimizin bizden 
bekledikleriyle geleceğe yön verecek, şekil 
verecek ve Türk dünyasının aydınlık gelece-
ğine hizmet edecek bir Üniversitenin oluşu-
munda yola çıkmış bir kervanız. 

Sizlerin ata topraklarınızda geliştirmek is-
tediğiniz projelerde mutlaka biz de bütün 
birikimimizle yanınızda olup destek verici 
ve elbette ki sorumluluk alıcı olmak isteriz. 
Varlık sebebimiz toplum için hayırlı işler 
yapmak, toplumun gelişmesini sağlamak, 
kardeşlerimizin bu topraklarda yeniden me-
sut yaşaması, geleceğe ümitle, güvenle baktı-
ğı zamanların gelmesi için hizmet etmektir. 
En temel görevimiz budur. Bu yolda sizler 
kalkıp buralara geliyorsunuz, bu gayretleri 
gösteriyorsunuz. Kırgızistan’ımızda bu an-
lamda yapacağınız hizmetleri memnuniyetle 
karşılıyor, bu büyük milletin geleceğine ya-
pacağınız her hizmet için şahsım ve Üniver-
sitem adına şükranlarımı sunuyorum.” dedi.

“Kırgızistan’ın Türkiye Fahri Konsolosu 
Dr.Mustafa Kurt; Sizlerde Başkent Plat-

Söz konusu kararın Kudüs’te yaşayan 
Filistin halkının hakkına saldırı oldu-
ğu vurgulanan açıklamada, Avustralya 
parlamentosuna hükümetin kararını 
gözden geçirme ve 1967 sınırlarında 
başkenti Kudüs olan bağımsız Filistin 
devletini tanıma çağrısında bulunuldu.

Avustralya Başbakanı Scott Morrison, 
dün yaptığı açıklamada, hükümetinin 
Kudüs’ün batısını İsrail’in başkenti ola-
rak tanımaya karar verdiğini duyurmuş-
tu.

Morrison, Avustralya hükümetinin 
Kudüs’ün batısını İsrail’in başkenti 
olarak tanıyacağını, öte yandan büyü-
kelçiliğini İsrail-Filistin barış anlaşması 
sağlanana kadar buraya taşımayacağını 
söylemişti.

Scott Morrison, Kudüs’ün batısında bir 
ticaret ve savunma ofisi kuracaklarını ve 
büyükelçilik için uygun bir mekan ara-
yışına gireceklerini de kaydetmişti.

ABD Başkanı Donald Trump, 2017’de 
ülkesinin Tel Aviv Büyükelçiliğini Kudüs’e 
taşıma kararı almıştı. Karar birçok ülkede 
protestolarla karşılanırken, Filistin’de dü-
zenlenen gösterilerde İsrail askerleri çok 
sayıda Filistinliyi şehit etmişti.

Washington yönetiminin ardından Gu-
atemala ve Paraguay, büyükelçiliklerini 
Kudüs’e taşımayı kararlaştırmış ancak 
Paraguay’da hükümet değişikliği üzerine 
karardan dönülmüştü.Kaynak: AA

KIRGIZİSTAN  (Sivil İnisiyatif) Ze-
liha Sorkunlu/  Yatırım amacıyla 

Kırgızistan’a gelen Türk iş adamları Kırgı-
zistan-Türkiye Manas Üniversitesi’ni ziyaret 
etti.

Rektörlüğe 23 Ocak 2019’da yapılan ziyaret-
te Kırgızistan’ın Türkiye Fahri Konsolosu ve 
Başkent Platformu Genel Başkanı Mustafa 
Kurt, Ziraat Tarım Market Genel Koordina-
törü Muhammet Özdemir, Türk iş adamları 
ile Kırgız Cumhuriyeti İş, Göç ve Gençlik 
Eski Bakanı ve Kırgızistan’ın Almatı Baş-
konsolosu Aliyasbek Alımkulov yer aldı.

“Rektör Prof. Dr. Sebahattin Balcı; Sizle-
rin ata topraklarınızda geliştirmek iste-
diğiniz projelerde mutlaka biz de bütün 
birikimimizle yanınızda olup destek verici 
ve sorumluluk alıcı olmak isteriz”

Üniversitenin tanıtım filminin gösterilme-
siyle başlayan toplantıda konuşan Rektör 
Prof. Dr. Sebahattin Balcı, “Manas Üniversi-
temiz esas itibariyle bir büyük iddiadır. Yüz-
yıllık bir rüyadır desek de doğrudur. Bizler 
uzun yıllar bu topraklarda kardeşlerimizin 
varlığını bilerek, ama onlarla karşılaşama-
dan, onlarla kavuşamadan, yan yana gelip 
aynı iklimden birlikte nasip alamadan, aynı 
atmosferden teneffüs edemeden uzun yıllar 
hasretle yaşadık. Yüce Allah 1991’de yeni 
bir kapı açtı. Bu kapıdan yeniden bir olma 
imkânı çıktı. Türk dünyasının iki yakası bir 

İslam İşbirliği Teşkilatı (İİT), Avust-
ralya Başbakanı Scott Morrison’ın 

Kudüs’ün batısını İsrail’in başkenti ola-
rak tanıma kararını kınayarak, bunun 
hukuk dışı bir adım olduğunu belirtti.

İİT›den yapılan yazılı açıklamada, 
Morrison’ın Kudüs’ün batısını İsrail’in 
başkenti olarak tanıma kararına tepki 
gösterilerek, bunun hukuk dışı bir adım 
olduğu, Birleşmiş Milletler’in (BM) ka-
rarlarını ihlal ettiği aktarıldı.

Kudüs’ün tüm meşru uluslararası ka-
rarlara göre 1967 sınırlarındaki işgal 
edilmiş Filistin topraklarının bir parçası 
olduğu ve hukuki statüsüne dokunula-
mayacağı kaydedildi.

İİT, Avustralya›ya uluslararası kararlara 
saygı duyma ve Kudüs kararını gözden 
geçirme çağrısında bulundu.

- Filistin Ulusal Konseyinden kınama

Öte yandan Filistin Ulusal Konse-
yinden yapılan yazılı açıklamada, 
Avustralya›nın kararı kınanarak, bunun 
geçersiz olduğu ve uluslararası kanunla-
rı açıkça ihlal ettiği belirtildi.

Türk İş Adamlarının Manas Üniversitesi Ziyareti

İslam İşbirliği Teşkilatı’ndan 
Avustralya’ya tepki

Организация  исламского 
сотрудничества отреагировала на 
решение Австралии

Kırgızistan Türkiye Fahri Konsolosu Dr.Mustafa Kurt; Başkent Platformunun Misyonu Olan “İnsanı Yaşat ki, Devlet Yaşasın” 
Anlayışına hizmet etmek için Ata Topraklarındayız.

İİT, Avustralya›nın Kudüs›ün batısını İsrail›in başkenti olarak 
tanıma kararına tepki gösterdi. ОИС отреагировала на решение Австралии признать 

Западный Иерусалим столицей Израиля.
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вия гражданам, пусть государство рас-
цветает» развивает человека, который 
является самым ценным для счастья и 
спокойства всего человечества, для мира 
и спасения региона».

Почетный консул Кыргызстана в Турции 
и председатель Столичной платформы 
д-р Мустафа Курт сказал: «Вы в этих 
центрах образования и науки развива-
ете человека, который является самым 
ценным для счастья и спокойства всего 
человечества, для мира и спасения реги-
она. Поэтому вы являетесь лучом света 
и для Турции, и для Кыргызстана, и для 
тюркского мира».

«Вместе со Столичной платформой, чле-
нами которой являются представители 
более 1200 конфедераций, федераций, 
фондов и ассоциаций, и братскими учре-
ждениями мы ведем свою деятельность, 
ориентированную на человека, в рамках 
миссии платформы «Создай условия гра-
жданам, пусть государство расцветает». 
Как известно и наши предки делали так. 
Философией создания Османской импе-
рии является концепция «Создай усло-
вия гражданам, пусть государство рас-
цветает». С данной философией империя 
смогла обеспечить мирную и счастливую 
жизнь на 3 континентах в течение 624 
лет. Это очень ценно в образовании, 
культуре, осуществлении деятельности. 
Нас формируют ценности. Кроме того, 
культура, как вода, найдет свое русло. 
Мы хотим укрепить данное историче-
ское течение с помощью культурных, а 
также  политических и торговых меро-
приятий. Именно поэтому мы вместе со 
своей исторической миссией и рекомен-
дациями находимся здесь», - сказал он, 
продолжая свою речь.

Генеральный консул Кыргызстана в 
Алматы Алиясбек Алымкулов: «Универ-
ситет «Манас» был создан с благосло-
вением Аллаха, данный университет 
является выдающимся университетом 
нашей страны».

Экс-министр труда, миграции и моло-
дежи Кыргызской Республики и гене-
ральный консул Кыргызстана в Алматы 
Алиясбек Алымкулов сказал: «Универ-
ситет «Манас» был создан с благосло-
вением Аллаха, данный университет 
является выдающимся университетом 
нашей страны. «Манас» является выс-
шим учебным заведением, которое с 
первых дней своей деятельности не знает 
границ в работе во благо нашей страны 
и воспитании ценных граждан, таких 
как наши преподаватели. Мы работаем 
над укреплением коммуникации между 
двумя братскими обществами, сотрудни-
чеством в сфере образования, созданием 
связи между бизнесменами и развитием 
нашей страны. В осуществлении этого 
весомый вклад внесли наш уважаемый 
господин президент, спикер парламента 
и премьер-министр».  

После вручения подарков, памятной фо-
тосессии и экскурсии по выставочному 
салону ректората визит был завершен.

КЫРГЫЗСТАН (Гражданская иници-
атива) Зелиха Соркунлу/ Турецкие 

бизнесмены, приехавшие в Кыргызстан 
с целью инвестирования, посетили Кыр-
гызско-Турецкий Университет «Манас».

23 января 2019 года почетный консул 
Кыргызстана в Турции, а также предсе-
датель Столичной платформы Мустафа 
Курт,  глава АО “Зираат Тарым Маркет 
- Производство агрономических и сель-
скохозяйственных техник” Мухаммет 
Оздемир, турецкие бизнесмены, экс-
министр труда, миграции и молодежи 
Кыргызской Республики и генеральный 
консул Кыргызстана в Алматы Алиясбек 
Алымкулов посетили ректорат.

Ректор проф. д-р Себахаттин Балжы: 
«Мы со всем своим опытом хотим под-
держать вас и быть ответственными в 
проектах, которые вы хотите реализо-
вать на земле предков»

В своем выступлении на собрании, кото-
рое началось с показа презентационного 
фильма университета, проф. д-р Себа-
хаттин Балжы сказал: «Университет Ма-
нас, по сути, является неким заявлением. 
Также будет верным назвать его вековой 
мечтой. В течение многих лет, зная о су-
ществовании наших братьев на этой зем-
ле, но не имея возможности встретиться, 
объединиться и дышать одним воздухом 
с ними,  мы жили с заветной мечтой. В 
1991 году Всемогущий Аллах открыл нам 
новые двери. Благодаря этому мы полу-
чили возможность для воссоединения. 
Два берега тюркского мира объедини-
лись. Это настоящее благословение. Бла-
гословение от Всемогущего Аллаха. Это 
не случайность. На самом деле, ничто не 
является случайностью. Мы – караван, 
вышедший в путь при создании этого 
университета, который с благословением 
и великой благодатью, основываясь на 
государственной воле Турецкой и Кыр-
гызской Республик и на ожиданиях двух 
великих народов, будет формировать бу-
дущее, указывать направление и служить 
светлому будущему тюркского мира.

Мы со всем своим опытом, безусловно, 
хотим поддержать вас и быть ответст-
венными в проектах, которые вы хотите 
реализовать на земле предков. Причина 
нашего существования состоит в том, 
чтобы делать хорошую работу для об-
щества, обеспечивать его развитие, по-
могать нашим братьям, чтобы они снова 
счастливо жили на этой земле, и тру-
диться ради наступления времен, когда в 
будущее можно смотреть с полной над-
еждой и уверенностью. Это наша основ-
ная миссия. На пути к этому вы встаете 
и приезжаете сюда, вы прилагаете эти 
усилия. Я с радостью воспринимаю ка-
ждую работу, которые вы будете делать в 
Кыргызстане в данном контексте. Я хо-
тел бы выразить свою благодарность за 
каждый труд, который вы прилагаете для 
будущего этой великой нации».

Почетный консул Кыргызстана в Турции 
д-р Мустафа Курт: «Ваш университет, 
как и Столичная платформа, в рамках 
миссии наших предков «Создай усло-

Турецкие бизнесмены посетили 
Кыргызско-Турецкий Университет 
«Манас»
Почетный консул Кыргызстана в Турции д-р Мустафа 
Курт: «Мы на земле наших предков с целью осуществления 
миссии Столичной платформы «Создай условия 
гражданам, пусть государство расцветает».
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Başkent Platformunun genel başkanlığını 
yaptığını, Başkent Platformu olarak mis-
yonumuz “İnsanı yaşat ki, devlet yaşasın” 
anlayışı çerçevesinde faaliyet yürütmektir. 
Osmanlı imparatorluğunun kuruluş felse-
fesi Merkeze İnsanı koyarak “insanı yaşat 
ki, devlet yaşasın” anlayışıyla 624 sene üç 
kıtada insanların barış ve huzur içinde ya-
şamasını sağlamış. Bizlerde bu gün tarihi 
misyon ve referansla buradayız.. dedi. 

yerel bazda Kırgız iş adamlarıyla ile Türk 
iş adamlarını bir araya getirdik. Birlikte iş 
üretmek ortak akılda yatırım yapmak için 
buradayız.Kültür ve faaliyetlerde elbette 
çok kıymetli. Bizi biz yapan değerlerdir.  
Kültür su gibidir en sonda yatağını bulur 
ama biz bunu ekonomik faaliyetlerle taç-
landırmak istiyoruz. Dedi.

Kurt; aynı zamanda 1200 tane iş adamla-
rının içinde olduğu konfederasyon, fede-
rasyon, vakıf ve derneğin içinde olduğu 

heyeti kabul etmesiyle başladı. Oş Valisi 
Uzarbek Cılkıbayev Türk işadamları ile 
Oş’ta inşaat edilmesi planlanan birkaç fab-
rika konularında görüş alışverişinde bu-
lundu. Görüşmede Oş bölgesindeki çeşitli 
yapıların yapımı için planlar ele alındı. 
Görüşmede özellikle, ORGANİK gübrele-
rin üretimi için tesis ve büyük hayvansal 
ürünlerin üretimi için tesisler ayrıca elekt-
rikle ilgili parçaların üretimi için fabrika-
ların inşası görüşüldü.

Oş valiliğinin ev sahipliliğinde Oş Bele-
diyesi Dış İlişkiler ve İş Ortamı Ajansı 
Direktörü ve Türkiye’nin Kırgızistan Fahri 
Konsolosu  Dr.Mustafa Kurt’un başkan-
lığındaki heyet ve Oş iş adamları ve gi-
rişimcileri buluşturuldu.  Toplantıda Oş 
Belediyesi Dış İlişkiler ve İş Ortamı Ajansı 
Direktörü Zamir Yusupov, Ajansın kentte 
girişimciliğin geliştirilmesindeki çalışma-
ları, yatırım fırsatları ve şu anda en aktif 
olarak geliştirilen alanlar hakkında bilgi 
verdi.

Ayrıca, Türk işadamlarına Oş’ta girişimci-
liğin gelişimi, kentin ülke ve bölge gene-
lindeki uluslararası ekonomik ilişkilerinin 
gelişimi hakkında geniş bilgi verildi.

İşletmelerinin alanlarını ve faaliyetlerini 
anlatan Türk şirketlerinin başkanları her 
yöneticinin Kırgızistan’da iş geliştirme 
konusunda planlarının sunumunu yaptı. 
Toplantıda iş geliştirme ve çeşitli alanlarda 
ortak işbirliği konularında görüş alışveri-
şinde bulunuldu.

Kırgız işadamları ve Türkiye›den gelen 
Türk işadamları toplantı sonrası ilk etapta 
4 ayrı alanda iş yapmaya karar aldılar.

Kurt; Osmanlı imparatorluğunun kuru-
luş felsefesi Merkeze İnsanı koyarak “in-
sanı yaşat ki, devlet yaşasın” anlayışıyla 
624 sene üç kıtada insanların barış ve 
huzur içinde yaşamasını sağlamış. Biz-
lerde bu gün tarihi misyon ve referansla 
buradayız..

Türk dünyasının kültür başkenti Oş da bu-
lunma sebebini özetleyen fahri konsolos 
Dr.Mustafa Kurt kısaca şöyle dedi;

Özetleyecek olursak sayın valimizin ve 
belediye başkanımızın ev sahipliliğinde 

KIRGIZİSTAN (Sivil İnisiyatif) Ze-
liha Sorkunlu/ Bir Dizi Temaslarda 

Bulunmak Üzere Kırgızistan-Türkiye Fah-
ri Konsolosu Dr.Mustafa Kurt  ve Bera-
berindeki Heyet, Türk Dünyasının Kültür 
Başkenti Oş’ da ..

Kırgızistan’ın Türkiye Fahri Konsolo-
su ve Başkent Platformu Genel Başkanı 
Dr.Mustafa Kurt ve beraberindeki heyet, 
başkent Bişkek de meclis başkanı Dastan-
bek Cumabekov buluşarak Kırgızistan’da 
bulunma sebeplerini anlattı. Heyet baş-
kanı Kurt;  meclis başkanının tavsiye ve 
tecrübelerinden faydalanmak istediklerini 
söyledi.  Sonraki toplantı Kırgız Cumhuri-
yeti Cumhurbaşkanı Sooronbay Ceenbe-
kov görevlendirdiği dört baş danışmanı ile 
gerçekleşti. Devamında başbakan başyar-
dımcımız, tarım hayvancılık bakanımız, 
ekonomi bakanlığımız,  manas üniversitesi 
rektörü ve Türkiye büyükelçisi Cengiz Ka-
mil Fırat ile çeşitli devlet kurumları bera-
berinde bazı Vakıflarla ve Kırgız iş adam-
ları ile görüştükten sonra Türk dünyasının 
başkenti seçilen Oş şehrine hareket etti.

Heyet başkanı Kırgızistan’ın Türkiye Fahri 
Konsolosu Dr.Mustafa Kurttan aldığımız 
bilgilere göre Kurt; “Bişkek’teki toplantıla-
rın çok verimli gerçekleştiğini, Atalarımı-
zın göç ettiği Kırgızistan’da Tanrı dağların-
da devlet adamlarımızla, kardeşlerimizle 
olmaktan dolayı bahtiyarım ve çok mutlu-
yum bizlere gösterdiğiniz alakadan dolayı 
da ayrıca Teşekkür ediyorum dedi.”

Kırgızistan’ın Türkiye Fahri Konsoloslu-
ğunun öncülüğündeki Heyet daha sonra 
Türk dünyasının başkenti seçilen Oş 
şehrinde yetkililer tarafında karşılanarak 
Süleyman Dağı gezdirildi. Daha sonra Oş 
devlet televizyonunun yayına katılarak 
ziyaret sebeplerini ve hangi iş kollarında 
Kırgızistan’da ve Oş da olduklarını kamuo-
yu ile paylaştılar.

Kırgız işadamları ve Türkiye’den gelen 
Türk işadamları toplantı sonrası ilk 
etapta 4 ayrı alanda iş yapmaya karar 
aldılar.

Resmi görüşmeler Oş Valisi Uzarbek 
Cılkıbayev,in Kırgızistan›ın Türkiye Fahri 
Konsolosu ve Başkent Platformu Genel 
Başkanı Dr.Mustafa Kurt ve beraberindeki 

TÜRK İŞ ADAMLARI KÜLTÜR BAŞKENTİ  OŞ ŞEHRİNDE
Kurt; “Bişkek’teki toplantıların çok verimli gerçekleştiğini, Atalarımızın göç ettiği Kırgızistan’da Tanrı dağlarında devlet 
adamlarımızla, kardeşlerimizle olmaktan dolayı bahtiyarım ve çok mutluyum dedi.”
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«Я являюсь председателем Столич-
ной платформы, членами которой 
являются представители более 1200 
конфедераций, федераций, фондов 
и ассоциаций. Миссией Столичной 
платформы является ведение деятель-
ности, в рамках концепции «Создай 
условия гражданам, пусть государство 
расцветает». Философией создания 
Османской империи также является 
ориентированная на человека концеп-
ция «Создай условия гражданам, пусть 
государство расцветает». С данной 
философией империя смогла обеспе-
чить мирную и счастливую жизнь на 3 
континентах в течение 624 лет. Имен-
но поэтому мы вместе со своей исто-
рической миссией и рекомендациями 
находимся здесь», - заявил Курт.

течение 624 лет. Именно поэтому мы 
вместе со своей исторической миссией 
и рекомендациями находимся здесь», - 
сказал Курт.

Вкратце излагая причины пребывания 
в культурной столице тюркского мира 
в городе Ош, почетный консул д-р 
Мустафа Курт сказал:

«С поддержкой нашего уважаемого 
губернатора и мэра мы на местном 
уровне провели встречу кыргызских и 
турецких бизнесменов. Мы здесь, что-
бы вместе вести дело и делать инвес-
тиции. Безусловно, культура и меро-
приятия также очень важны и ценны. 
Нас формируют ценности. Культура, 
как вода, находит свое русло. Но мы 
также хотим укрепить это с помощью 
экономической деятельности».

платформы д-ра Мустафы Курта и 
сопровождающей его делегации губер-
натором Ошской области Узарбеком 
Жылкыбаевым. Губернатор Ошской 
области Узарбек Жылкыбаев провел 
переговоры с турецкими бизнесме-
нами касательно нескольких фабрик, 
строительство которых запланирова-
но в Оше. На переговорах речь шла о 
планах строительства различных зда-
ний в Ошской области. В частности на 
переговорах было обсуждено строи-
тельство помещений для производства 
органических удобрений и продукции 
крупного рогатого скота, а также фа-
брик для производства электрических 
запчастей.

В здании губернаторства Оша состоя-
лась встреча с участием главы агентст-
ва развития внешних связей и бизнес 
среды при мэрии города Ош Замира 
Юсупова, делегации во главе с почет-
ным консулом Кыргызстана в Турции 
д-ром Мустафой Куртом, а также биз-
несменов и предпринимателей Оша. В 
ходе встречи глава агентства развития 
внешних связей и бизнес среды при 
мэрии города Ош Замир Юсупов рас-
сказал о деятельности агентства по 
развитию предпринимательства в го-
роде, возможностей инвестирования 
и сферах, которые на данный момент 
активно развиваются.

Кроме того, турецким бизнесменам 
была предоставлена информация о 
развитии предпринимательства в Оше, 
а также о развитии международных 
экономических отношений на базе об-
ласти и страны.

Главы турецких фирм, рассказав о 
сферах и деятельности своих компа-
ний, презентовали планы по развитию 
бизнеса в Кыргызстане. На собрании 
были обсуждены вопросы касательно 
развития бизнеса и сотрудничества в 
различных областях.

Кыргызские и турецкие бизнесмены 
после переговоров приняли решение 
о сотрудничестве на первом этапе в 4 
разных сферах.

«Философией создания Османской 
империи является ориентированная 
на человека концепция «Создай ус-
ловия гражданам, пусть государство 
расцветает». С данной философией 
империя смогла обеспечить мирную и 
счастливую жизнь на 3 континентах в 

КЫРГЫЗСТАН (Гражданская ини-
циатива) Зелиха Соркунлу/ По-

четный консул Кыргызстана в Турции 
д-р Мустафа Курт и сопровождающая 
его делегация с целью проведения се-
рии встреч посетила культурную сто-
лицу тюркского мира город Ош.

Почетный консул Кыргызстана в 
Турции и председатель Столичной 
платформы д-р Мустафа Курт и сопро-
вождающая его делегация встретились 
со спикером Дастанбеком Джумабеко-
вым в Бишкеке и рассказали о целях 
прибытия в Кыргызстан. Председатель 
делегации Курт сообщил, что они 
хотят получить советы и узнать об 
опыте спикера. Следующая встреча 
состоялась с 4 главными советниками 
президента Кыргызской Республики 
Сооронбая Жеенбекова. Далее после 
встреч с первым вице-премьер-мини-
стром, министром сельского хозяйст-
ва, министром экономики, ректором 
университета «Манас», послом Турции 
в Кыргызстане Дженгиз Камил Фыра-
том, различными государственными 
учреждениями, фондами и кыргыз-
станскими бизнесменами делегация 
отправилась в город Ош, который ра-
нее был избран культурной столицей 
тюркского мира.

«Встречи, прошедшие в Бишкеке, 
были продуктивными. Я счастлив, 
быть рядом с братьями в Кыргызста-
не среди гор Тенгри, откуда кочевали 
наши предки. Я благодарю вас за про-
явленное гостеприимство», - сказал 
глава делегации почетный консул 
Кыргызстана в Турции д-р Мустафа 
Курт.

После прилета в город Ош делегация 
во главе с почетным консулом Кыр-
гызстана в Турции участвовала в экс-
курсии по горе Сулайман-тоо. Затем в 
эфире государственного телевидения 
делегация поделилась с обществен-
ностью информацией о том, какими 
являются цели визита, и какие отра-
сли были посещены в Кыргызстане, в 
частности в Оше.

Кыргызские и турецкие бизнесмены 
после переговоров приняли решение 
о сотрудничестве на первом этапе в 4 
разных сферах.

Официальные переговоры начались с 
приема почетного консула Кыргызста-
на в Турции и председателя Столичной 

ТУРЕЦКИЕ БИЗНЕСМЕНЫ В КУЛЬТУРНОЙ СТОЛИЦЕ В ГОРОДЕ ОШ
«Встречи, прошедшие в Бишкеке, были продуктивными. Я счастлив, быть рядом с братьями в Кыргызстане среди гор Тенгри, 
откуда кочевали наши предки», - сказал Курт.
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